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Od 18. 6.

do 24. 6.

2021

TV-spored

Masaž 
Zlezejo pod kožo in masirajo dušo

Vin Diesel
»Ni pomembno, kako 

hiter si, preteklosti 
ne moreš ubežati«

Ajda Smrekar 
Kje smo ujeli fenomenalno igralko?

Obvestilo bralcem

Foto: Črtomir Goznik

Ptuj �� Predlagana je podražitev za kanalizacijo

V dveh letih že drugič višje ceneV dveh letih že drugič višje cene
Prav neverjetno je te dni spremljati vse, kar se dogaja okoli čiščenja odplak na Ptuju in v Podravju. Po eni strani se razkrivajo Prav neverjetno je te dni spremljati vse, kar se dogaja okoli čiščenja odplak na Ptuju in v Podravju. Po eni strani se razkrivajo 
mračne skrivnosti nezakonito odloženega komunalnega blata, po drugi pa županja Nuška Gajšek na predlog Komunalnega mračne skrivnosti nezakonito odloženega komunalnega blata, po drugi pa županja Nuška Gajšek na predlog Komunalnega 
podjetja (KP) Ptuj za občane predlaga podražitev ravnanja z odpadnimi vodami.      Več na strani 3.podjetja (KP) Ptuj za občane predlaga podražitev ravnanja z odpadnimi vodami.      Več na strani 3.
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Sporazum, ki pomeni 
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reje perutnine
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Ob sklenitvi naročniškega razmerja v času od 14. maja do 24. junija 
boste lahko na morju brezplačno uživali vse sobote 
od 26. junija do 21. avgusta!
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Več v notranjosti časopisa.

AKCIJA ZA NOVE NAROČNIKE 
ŠTAJERSKEGA TEDNIKA! Simonov zalivSimonov zaliv
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V sporazumu je kot podizvaja-
lec navedeno mariborsko podjetje 
Surovina, ki naj bi opravilo kar 85 
odstotkov del po pogodbi v vred-
nosti 1,4 milijona evrov.

V Surovini trdijo, da 
niso nikoli prevzeli niti 
ene tone (ptujskega) 
blata

V Surovini trdijo, da blata po 
sporazumu, ki ga citiramo, niso ni-
koli prevzemali. Nič, niti ene same 
tone! Za Štajerski tednik so pojas-
nili, da so v pogodbi navedeni, ker 
so bili podizvajalec v času oddaje 
ponudbe v letu 2019. „Vendar v 
okviru te pogodbe za Cep blata 
s Ptuja nikoli nismo prevzemali. 
Med drugim zaradi tega, ker je 
prišlo pred začetkom izvajanja 
predmetnega javnega naročila do 
zaustavitve možnosti izvoza blata 
na Madžarsko, na kar so bile veza-
ne naše rešitve za izvajanje stori-
tev. V obdobju od 1. marca 2020, 
ko je pogodba stopila v veljavo, 
do danes s CČN Ptuj nismo prev-
zeli ničesar, niti ene tone blata,“ 
so povedali v mariborski Surovini 
in poudarili, da vsakršno pove-
zanost njihove družbe z obrav-
navanimi nezakonitimi ravnanji 
kategorično zanikajo, kršitelje pa 
ostro obsojajo. Verodostojne po-
datke o omenjenem primeru ima 
samo kriminalistična služba, ki jih 
bo, upamo, kmalu razkrila.

Celotna dinamika posla 
z blatom mora biti 
dokumentirana

KP Ptuj je Celjanom poldrugi 
milijon evrov vreden posel zaupa-
lo na podlagi javnega naročila. Že 

v razpisnem postopku je dolžnost 
ponudnika (prevzemnika), da v 
skladu z zahtevami KP Ptuj izde-
la Načrt ravnanja z dehidriranim 
blatom na CČN Ptuj. V dokumentu 
morajo biti med drugim navedeni 
način prevzemanja blata in mesto 
skladiščenja, dinamika prevzema 
in odvoz h končnemu predeloval-
cu, opis postopka predelave blata, 
opis spremljajoče dokumentacije, 
opis morebitne vhodne kontrole 
odpadka pri končnem predelo-
valcu in pogoji za kakovost konč-
nega produkta. Načrt ravnanja z 
dehidriranim blatom mora biti se-
stavni del ponudbe izbranega iz-
vajalca. Resnično dvomimo, da bi 
Cep v Načrtu navedel, da bo blato 
s CČN Ptuj vozil v potok … Načrt 
je verjetno bil bolj dokument za-
radi dokumenta, potreben zaradi 
zakonodajnih zahtev.

Komunalno blato za 
gnojilo ali surovina za 
sežig

O zadnjem primeru onesnaže-
nja v Pivoli so na ministrstvu za 
okolje (MOP) poudarili, da na-
jostreje obsojajo takšna dejanja, ki 
po njihovih besedah spadajo pod 
okoljski kriminal. Z inšpekcijskim 
postopkom bodo poskusili najti 
izvor in povzročitelja onesnaže-
nja. Napovedali so tudi prevetritev 
pravnih podlag za področje ravna-
nja z odplakami, za kar so zadolžili 
Direktorat za vode in investicije. 
Sicer pa že sedaj veljavna uredba 
navaja pogoje obdelave komunal-
nega blata. „Izvajalec javne službe, 
ki je upravljavec komunalne čistil-
ne naprave, opremljene za obdela-
vo blata, mora za blato, ki nastane 
pri čiščenju komunalne odpadne 
vode, zagotoviti obdelavo, s kate-
ro se doseže izpolnjevanje zahtev 
za uporabo kot gnojilo v kmetij-
stvu ali za postopke predelave ali 
odstranjevanja blata v skladu s 
predpisi, ki urejajo odpadke. Izva-
jalec javne službe mora voditi evi-
denco o količinah prevzetega, ob-
delanega in odstranjenega blata iz 
komunalnih čistilnih naprav ter na-
činu njegovega odstranjevanja.“

26.500 ton blata se 
letno obdela „na drug 
način“

Po podatkih okoljskega mini-
strstva je v letu 2018 v Sloveniji na 

vseh komunalnih čistilnih napravah 
nastalo okoli 38.000 ton neobdela-
nega blata. Samo pičlih 500 ton se 
ga je uporabilo za kmetijstvo (to 
je toliko, kot ga je sedaj končalo 
v Pivoli), 37.400 ton naj bi ga bilo 
oddanega v predelavo ali odstra-
njevanje kot odpadek: 10.500 ton 
v sežigalnice, 300 ton na odlaga-
lišča in 26.500 ton v predelavo ali 
odstranjevanje na drug način. De-
fi nicija za dve tretjini vsega blata 
o predelavi ali odstranjevanju na 
drug način je prilično relativna. Ob 
nedosledni sledljivosti in izvajanju 
dejavnosti po domače lahko „drug 
način“ pomeni tudi kipanje v jar-
ke, potoke, travnike …, kot se to 
intenzivno dogaja v zadnjem času.

Mojca Zemljarič
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Mediji v povezavi z 
nedovoljenim odlaganjem 
blata v Pivoli omenjanjo 
ljubljansko podjetje ML 
Surovine, ki naj bi bilo 
Cepov podizvajalec. To isto 
podjetje je bilo vpleteno v 
nedovoljeno odlaganje blata 
na Krasu (Rodik pri Kozini) 
lani oktobra, čeprav je 
blato po njihovem navodilu 
prevažal in odložil Transport 
TTN. ML Surovine so po 
ukrepanju inšpekcije blato 
v Rodiku odstranile in ga 
skladiščile na svojem dvorišču 
v ljubljanskem Zalogu.

Destrnik � Koliko dobi župan in koliko podžupan 

Podžupanu le dobrih 550 evrov na mesec
Na zadnji seji občinskega sveta so destrniški svetniki govo-
rili o rebalansu proračuna, pri tem pa največ časa posvetili 
dvigu postavke za plače župana in podžupana; ta se je na-
mreč z dobrih 46.400 povišala na skoraj 68.400, torej za kar 
22.000 evrov. Od tega zneska podžupanu dejansko pripada 
le 9.800 evrov.

Opozicija je bila zato seveda na okopih, pojasnila so zahtevali tudi 
županovi svetniki. Da glavni razlog za povišanje tiči v odločitvi Franca 
Pukšiča, da še naprej ostane profesionalni župan, je postalo jasno, ko 
je povedal, da se še ne bo upokojil. Spomnimo, da je Pukšič že konec 
lanskega leta napovedal, da se s 1. junijem letos pridružuje upokojen-
cem, občino pa bo od takrat naprej vodil neprofesionalno. Vmes si je 
premislil, saj so, tako pravi Pukšič, v občini trenutno v izvedbi večmi-
lijonski projekti, zato bi bilo po njegovem neresno, če bi sredi njihove 
realizacije odšel v penzijo.

Resnica o 50 odstotkih
Razlike v učinkovitosti dela med profesionalnim in neprofesional-

nim županom ne bi smelo biti, je Pukšičevo utemeljitev zavrnil Matej 
Sužnik, Mitjo Zelenka pa je nato zanimalo, kakšno je razmerje med 
plačo župana in podžupana, saj sta združeni pod skupno postavko 
in ni povsem jasno, koliko denarja je namenjeno vsakemu od njiju. 
»Tega razmerja v deležu nisem preračunavala, skušala sem pojasniti, 
da podžupan po zakonodaji spada v 34. plačni razred. In ker je Simonič 
neprofesionalni podžupan, mu pripada največ 50 odstotkov nagrade 
za 34. plačni razred brez delovne dobe. Na koncu pa je očitno izpadlo, 
kot da Simonič dobi 50 odstotkov Pukšičeve plače, a ni tako,« razlaga 
računovodkinja Sonja Mahorič.

Zaradi teh 50 odstotkov je imel težave tudi Simonič. »Ljudje so me 
klicali, doma vznemirjali celo mojo mamo in spraševali, ali mi občina 
res plača toliko denarja, kar seveda ne drži, saj bo župan letos prejel 
53.575 evrov bruto, moja nagrada pa znaša 9.800 evrov, kar je več kot 
petkrat manj.«

Foto: SD

Robert Simonič pojasnjuje, da dvig proračunske postavke za nagrade 
župana in podžupana njemu ne prinaša več denarja, saj je za podžupa-
na letos rezerviranih 9.800 evrov bruto, kar po vseh odbitkih pomeni le 
okrog 550 evrov neto na mesec.

Foto: Profimedia/M24

Spodnje Podravje � Po sledeh poslov s komunalnim blatom

Prava zakladnica ekoloških bomb
Aktualni posel med Komunalnim podjetjem (KP) Ptuj in celjskim podjetjem CEP za prevzem blata na centralni 
čistilni napravi (CČN) na Ptuju je vreden blizu 1,6 milijona evrov za obdobje 20 mesecev. Okvirni sporazum o 
prevzemu in končni obdelavi dehidriranega blata iz CČN Ptuj med KP Ptuj in družbo CEP velja od marca lansko 
leto, izteče se konec letošnjega oktobra.

Foto: ČG

Onesnaženje podtalnice in s tem virov pitne vode ni izključeno, so pojasnili na ministrstvu za okolje.

Pivola četrti odkriti primer
Republiška inšpekcija za okolje (IRSOP) je v manj kot letu 

dni obravnavala štiri primere nedovoljenega odlaganja komu-
nalnega blata v naravi. Oktobra lani v Rodiku pri Kozini, ko je 
šlo za med sto in 150 m³ blata, ki ga je povzročitelj nato tudi 
odstranil. Marca letos so v ljubljanskem Sneberju odkrili 40 m³, 
maja v Dramljah med 400 in 500 m³ ter junija v Pivoli 500 m³. 
Za vse tri letošnje primere so inšpekcijski postopki v teku, blato 
pa je ostalo v okolju, kjer je bilo nedovoljeno odloženo. Štirje 
primeri so bili doslej odkriti in se z njimi ukvarjajo pristojne 
službe. Vprašanje pa je, koliko nevarnega blata je še skritega 
v gozdovih in kotanjah ali pod površjem obdelovalnih površin.

Podžupanu ne pripadajo nobeni dodatki
Osnovna Pukšičeva letna plača sicer znaša 39.450 evrov, vse dru-

go so dodatki, kot so delovna doba, regres, prehrana, pokojninsko 
in invalidsko zavarovanje in zdravstveno zavarovanje, ki pa podžupa-
nu ne pripadajo. Če bi torej primerjali županovih slabih 40 tisočakov 
bruto osnovne plače in podžupanovih slabih deset na leto, bi lahko 
rekli, da dobi podžupan 25 odstotkov županove plače. Brez vseh do-
datkov. »Ko od moje letne nagrade 9.800 evrov odštejete 32 odstot-
kov dajatev in neto znesek razdelite po dvanajstinah, ostane dobrih 
550 evrov na mesec, kar je bore malo glede na delo, ki ga opravljam, 
in mesečne stroške, ki pri tem nastajajo: vzdrževanja vozila, plačilo 
goriva in telefona,« našteva Simonič, ki po pooblastilu župana vodi 
infrastrukturne projekte v občini, kot so gradnja optičnega omrežja, 
elektrifi kacija vodov v zemljo, rekonstrukcije lokalnih cest, gradnja 
pločnikov in opornih zidov in cestne razsvetljave.

Senka Dreu

V Sobetincih „zaklad“: 24.000 m³ gnojaV Sobetincih „zaklad“: 24.000 m³ gnoja
V Spodnjem Podravju je ekoloških bomb, kolikor hočeš. 

Interesa, da bi se katera od njih sanirala, ni opaziti. Ampak 
vsaka bomba se enkrat aktivira, mar ne? Če ne jutri, pa čez 50, 
100 let … Spomnimo na nekaj najakutnejših onesnaženj: težke 
kovine v Ptujskem jezeru, ptujska odprta greznica pod jezerom 
v Šturmovcih z usedalnikom vseh mogočih strupov (laguna), 
atrazin v podtalnici Dravskega polja, zajetne vrednosti nitratov 
v podtalnici celotnega Dravskega in Ptujskega polja, opuščeno 
odlagališče odpadkov Gajke, staro opuščeno odlagališče Brstje, 
odlagališče rdečega blata v Kidričevem, pomankljivo delujoče 
čistilne naprave … Je treba naštevati še več? Omeniti velja še 
opuščeno bioplinarno Sobetinci, kjer se po navedbah stečajnega 
upravitelja skladišči 24.000 m³ substrata (gnoja), kar je 48-krat 
več, kot je odloženega blata v Pivoli (!).

Foto: MZ
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Kaj bosta Komunala in Čisto mestoKaj bosta Komunala in Čisto mesto
Glede na to, da so smetarji JS Ptuj, Čisto mesto Ptuj in 

Komunalno podjetje Ptuj v preteklosti vse v regiji zbrane 
odpadke vozili v Gajke, od tam pa so šli na obdelavo in 
odlaganje v Celje, bi znižanje cen za uporabnike pričakovali 
tudi v vseh 16 podeželskih občinah v regiji (vseh ptujskih in 
Dupleku). Prav tako je nerazumljivo, zakaj zunaji smetarji 
(Komunala in Čisto mesto) sploh vozijo odpadke v ptujske Gajke, 
saj imajo s tem samo dodatne stroške. Poleg tega bi verjetno 
že bil tudi čas, da vseh 16 občin po vzoru Ptuja poskrbi za 
zakonsko pravilno ureditev koncesijskih razmerij. 

Komunalni odpadki so področje, 
ki občinam in izbranim izvajalcem 
v Spodnjem Podravju že dobrih 15 
let omogoča ribarjenje v kalnem. 
Neurejena so koncesijska razmer-
ja, saj bi smetarji (Javne službe, 
Komunalno podjetje Ptuj in Čisto 
mesto) smeli imeti samo koncesije 
za zbiranje, ne pa tudi obdelavo 
in odlaganje odpadkov, ker za-
nju nimajo ne infrastrukture in ne 
opreme. Poleg tega o koncesiji za 
haloške in slovenjegoriške obči-
ne ter Kidričevo še vedno odloča 
upravno sodišče. Kaos je torej na 
celi črti, ampak to se očitno niko-
gar ne dotakne. Ljudi pa medtem 
obremenjuje z vedno višjimi in viš-
jimi cenami na položnicah. Samo 
za primerjavo lahko navedemo bli-
žnje ormoško območje, kjer imajo 
koncesije pravilno in zakonsko 
urejene, pa tudi nižje cene za po-
rabnike. KP Ormož ima koncesijo 
za zbiranje, Cero Puconci za obde-
lavo in odlaganje, ker ima pogoje 
za opravljanje obeh dejavnosti, se 
pravi opremo, infrastrukturo in do-
voljenja.

Celjani cenejši, Javne 
službe povnovno dražje

MO Ptuj se je pod vodstvom žu-
panje Nuške Gajšek odločila nare-
diti konec dosedanji zgodbi z ugas-
lim Cero Gajke, ki je odžiral ogrom-
no proračunskega denarja, hkrati 
pa je bil blazno drag za uporabni-
ke, kar so čutili pri plačilu položnic. 
Mestni svet je spomladi dal zeleno 
luč, da se spremenijo akti, ki opre-
delujejo smetarske koncesije, kar 

je vzpostavilo pravno podlago, da 
bo v prihodnje za obdelavo in od-
laganje ptujskih smeti po koncesiji 
skrbelo celjsko podjetje Simbio. V 
Celju se sicer smeti iz Ptuja obde-
lujejo že nekaj let, vse od opustitve 
dejavnosti v Gajkah. Ptujski mestni 
svetniki so sedaj pred odločitvijo, 
da Simbiu potrdijo samo še cene 
za opravljanje dejavnosti. 

Prvič v zgodovini obračuna za 
smeti na Ptujskem se bodo te zni-
žale, in sicer se bo to na položnici 

za 120-litrsko posodo poznalo za 
okoli tri evre. Predvidena je ko-
rekcija cene z dosedanjih 17 na 14 
evrov, z DDV. Zanimivo je ponovno 
pogledati v strukturo oblikovanja 
končne cene, pri čemer ne gre 
spregledati, da se bo dejavnost 
zbiranja, ki jo izvajajo JS Ptuj, za 
14 odstotkov podražila, medtem 

ko se cena obdelave znižuje za 51, 
cena odlaganja pa za 85 odstot-
kov. 

Zbiranje odpadkov, ki ostaja v 
domeni JS Ptuj, se bo s 172 evrov 
po toni podražilo na 196. Obdela-
vo in odlaganje prevzema nepos-
redno Simbio Celje; cena za tono 
obdelave odpadkov bo 87 evrov 

(doslej JS Ptuj 176 evrov) in za 
odlaganje 70 evrov (doslej JS Ptuj 
477 evrov). Že iz teh podatkov lah-
ko vidimo, kako drago plačujemo 
Gajke, pa dejansko od njih nimamo 
čisto nič, razen ogromnega okolj-
skega bremena, ki ga bodo verje-
tno čutile še naslednje generacije.

Mojca Zemljarič

Ptuj � Članek za rubriko „Saj ni res, pa je ...“

Prvič v zgodovini pocenitev za odpadke
Medtem ko na področju čiščenja ptujskih odplak vlada precej anarhije, kar je moč sklepati po zadnjih dogodkih s komunalnim blatom, pa gordijski vozel v zvezi s smetmi že 
popušča. V vodstvu mestne občine (MO) Ptuj so se odločili vzpostaviti pravno pravilno stanje glede koncesij, kar bodo čutili tudi uporabniki z nižjimi cenami na položnicah – če 
bodo v ponedeljek na seji tako odločili mestni svetniki.

Medtem ko (še) niti najmanj 
nismo na čistem z odgovori, kaj se 
dogaja s ptujskimi odplakami in ko-
munalnim blatom, ko jih prevzame 
celjsko podjetje Cep,  je v gradivu 
za mestni svet že predlagana pod-
ražitev kanalizacije. V elaboratu, ki 
ga je pripravila Komunala, piše, da 
je razlog za podražitev za leto 2021 
predvideni višji strošek odvoza de-
hidriranega blata in drugih izločenih 
odpadkov iz čistilne naprave. Po-

godba s sedanjim prevzemnikom 
komunalnega blata, celjskim pod-
jetjem Cep, je sklenjena do konca 
letošnjega oktobra, KP Ptuj ima za 
prevzemnika v objavi že tudi nov 
razpis. Direktor Komunale Janko 
Širec predlagani dvig cen na po-
ložnicah za kanalizacijo pripisuje 
pričakovanim višjim cenam prevze-
ma blata, pa tudi morebitnim stro-
škom, ki bi jih imeli z energenti, če 
bi blato dodatno izsuševali.

Kanalizacija na Ptuju 
jim prinaša 2,5 milijona 
evrov prihodkov

V KP Ptuj so izračunali, da za 
pokrivanje stroškov čiščenja odp-
lak potrebujejo 2.036.000 evrov. 
Če želijo pokriti izgubo iz leta 2019, 
ki je nastala na dejavnosti, pa še 
dodatnih 24 tisočakov, skupaj 
2.061.000 evrov.

Podražitev ni predlagana samo 
za čiščenje, temveč tudi odvajanje 
odplak, kar pomeni, da te od upo-
rabnika pritečejo do čistilne na-
prave. Predvideni stroški na dejav-
nosti so 428.000 evrov, skupaj s 
pokrivanjem predhodne izgube pa 
440.000 evrov. Dodatnih 73.000 
evrov znašajo stroški ravnanja z 
grezničnimi goščami. V KP Ptuj 
so izračunali, da gre pri odvajanju 
odplak za 11-odstotno podražitev, 
pri čiščenju za 13- in za greznice za 

5-odstotno podražitev. Podatki 
so za celotno dejavnost, tako za 
omrežnino, ki pripada občini, kot 
storitve, ki jih izvaja KP Ptuj.

Cene storitev KP Ptuj v 
dveh letih poskočile za 
32 oz. 38 odstotkov

V uredništvu smo pridobili izra-
čun, ki prikazuje, da KP Ptuj v zad-
njih dveh letih že drugič povišuje 
cene svojih storitev za odplake: za 

odvajanje za 38 odstotkov (z 19 na 
27 centov po m³) ter čiščenje za 32 
odstotkov (z 59 na 78 centov po 
m³). „Gre za skoraj 40-odstotno 
podražitev, medtem ko je infl acija 
v tem obdobju znašala 2,9 odstot-
ka,“ ogorčeno ugotavlja avtor pre-
računa, ki je sicer pod drobnogled 
vzel več segmentov poslovanja 
KP Ptuj, s svojimi ugotovitvami, ki 
kažejo tudi na nepravilnosti, pa že 
seznanil nekatere mestne svetnike.

Mojca Zemljarič

Foto: ČG

Predlagana podražitev v luči aktualnih razkritij neodgovornega ravnanja s komunalnim blatom zna biti za marsi-
koga nenavadna. V skladu s pogodbo, ki jo ima KP Ptuj sklenjeno s prevzemnikom, podjetjem Cep, se povprečno 
mesečno za odvoz blata iz centralne čistilne naprave (CČN) Ptuj namenja okoli 78.000 evrov. Za ta denar, bi 
moral prevzemnik blato iz CČN odpeljati na končno obdelavo, v skladu s področnimi predpisi. Kako se to izvaja 
v praksi, pa je vprašanje. 

Foto: ČG

Če bodo mestni svetniki v ponedeljek potrdili elaborate o oblikovanju cen, se bodo zneski na ptujskih položnicah 
za odpadke znižali.

Ptuj � Predlagana podražitev za kanalizacijo

V dveh letih že drugič višje cene
Prav neverjetno je te dni spremljati vse, kar se dogaja okoli čiščenja odplak na Ptuju in širše v Podravju. Po eni strani se razkrivajo mračne skrivnosti nezakonito odlože-
nega komunalnega blata, po drugi pa županja Nuška Gajšek na predlog Komunalnega podjetja (KP) Ptuj za občane predlaga podražitev ravnanja z odpadnimi vodami. 

V KP Ptuj so izdelali simulacijo izračuna za porabo 10 m³ vode. Znesek na položnici bi bil višji 
za 2,6 evra, in sicer za odvajanje 79 centov, za čiščenje 1,8 evra. Ob predpostavki porabe vode 10 
m³ je uporabnik za čiščenje in odvajanje doslej plačal 20,7 evra, po novem, če bodo mestni svetniki 
podražitev v ponedeljek potrdili, bi plačal 23,4 evra. Če prištejemo še stroške oskrbe s pitno vodo, ki 
za 10 m³ znašajo 14,6 evra, je bil dosedanji mesečni znesek na položnici KP Ptuj dobrih 35 evrov. Po 
podražitvi bi se dvignil na 38 evrov. Za uporabnike, ki še imajo greznice, je znesek na položnici okoli 
30 evrov, oboje skupaj za vodo in ravnanje z goščo (odvoz ter čiščenje).

Foto: ČG
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Vsaka je dobila govedino in svi-
njino, za vse drugo so morale pos-
krbeti same. Dodale pa so lahko 

samo tisto, kar so poznali že stari 
Rimljani. Od zelenjave bučke, stroč-
nice, korenček, najbolj prestižne 

skupine pa so že v starem Rimu 
jedem dodajale tudi poper. Rimski 
lonec pa ne pozna koruze, krom-
pirja in paradižnika. Lahko je tudi 
vegetarijanski, v celoti pripravljen 
iz zelenjave. 

Rimski lonec je del klasične rim-
ske trilogije, treh osrednjih dogod-
kov, s katerimi Društvo za rimsko 
zgodovino in kulturo Poetovio 69 
ohranja rimsko tradicijo tega oko-
lja. Vključiti pa ga želijo tudi v stal-
no ponudbo rimskega tabora, ki bo 
obiskovalcem na voljo ob koncih 
tedna. Drugi dogodek predstavljajo 
Rimske igre, osrednji poletni spek-
takel Ptuja, letos bodo potekale od 
19. do 22. avgusta. Trto pa bodo le-
tos potrgali 4. septembra, ko bodo 

tudi že pokusili svoje prvo vino, 
pridelano iz grozdja lanske trgatve. 
Cilj je, da se dolgoročno predstavijo 
tudi z odlično vinsko kapljico.

Zaradi koronavirusa pa so mora-
li nekatere svoje načrte prestaviti. 
Na polno turistično sezono tako 

lahko v rimskem taboru računajo v 
letu 2022, čeprav se bo tudi letos 
veliko dogajalo. Sredi julija bodo 
predvidoma povabili na odprtje 
rimskega gledališča. To bo sredi 
narave in z izjemnim pogledom 
na ptujski grad in bližnjo okolico 

razvajalo ne samo z rimskimi do-
godki, temveč tudi s koncerti in 
pogostitvijo v rimski hiši, je pove-
dal predsednik Društva za rimsko 
zgodovino in kulturo Poetovio 69 
Andrej Klasinc.

MG

„Menim, da je cilj vsakega žu-
pana občanom omogočiti pogoje 
za čim bolj kakovostno življenje in 
bivanje. Na eni strani je treba iskati 
vire in spodbujati infrastrukturne 
projekte, na drugi pa skrbeti za 
družbeno dogajanje. Seveda v na-
ših naseljih in središču občine še 
marsikaj manjka. Morda bi si želeli 
večjo ponudbo trgovin, odprti pri-
reditveni prostor, dodatna stano-
vanja in s tem rast števila prebival-
cev, morda tudi kulturne ustanove 
(knjižnico, kino, gledališko dvora-
no, kulturni center). Če želimo pos-
tati mesto, moramo doseči 2.500 
prebivalcev v samem Kidričevem. 
Pogoj je tudi srednja šola, oziramo 

se za waldorfsko pedagogiko. Ide-
ja je, da bi imeli waldorfski vrtec, 
osnovno šolo in gimnazijo. Kidri-
čevo želimo postaviti na zemljevid 
razvojno uspešnih občin. Seveda 
ne razmišljamo samo o razvoju 
mesta, temveč tudi podeželskega 
območja naše občine. V nasled-
njih štirih letih bi morali končati 
obnovo vseh cest, s kanalizacijo, 
optiko in javno razsvetljavo imamo 
opremljeno celotno občino. V pri-
hodnje bomo res lahko začeli raz-
mišljati o nadstandardih, v smislu 
pametnih mest,“ je pojasnil prvi 
mož občine, ki velik poudarek pri 
vodenju lokalne skupnosti daje 
krepitvi prostovoljstva.

Visit Ravno polje 
vključuje že šest občin

Občina se resno ozira za razvo-
jem turizma. V gramoznici Pleterje 
se razvija kopališko-turistični kom-
pleks, širijo destinacijo Visit Ravno 
polje, v katero so združene občine 
Kidričevo, Rače–Fram, Miklavž na 
Dravskem polju, Starše, Hajdina in 
Videm. „Vesel sem, da so sosednje 
občine prepoznale naše dobro delo 
in se priključile destinaciji, v kateri 
se lahko pohvalimo z okoli sto po-
nudniki in 350 ležišči. V zadovoljstvo 
mi je, da so vključeni ponudniki 
spoznali, da drug drugemu niso kon-
kurenca, temveč so lahko medseboj-

ni promotorji,“ je izpostavil župan 
Leskovar, ki ga veseli, če tudi drugi 
sledijo njegovim idejam. „Največja 
pohvala našega dela je, če nas kdo 
kopira, vpraša za nasvet. Gre za ne-
posredno potrditev, da gremo v pra-
vo smer, da smo drugim vzgled. Res 
je to posebne vrste zadovoljstvo, 
ker dejansko predajaš znanje.“

Dobri pogoji za 
gospodarski razvoj

Župan Kidričevega se zaveda, 
da je temelj razvoja dobro stoječe 
gospodarstvo. „Imamo vse po-
goje, od bližine avtoceste in žele-
znice do dostopnosti energetske 

infrastrukture (elektrika, plin). 
Letos imamo namen komunalno 
opremiti 25 hektarjev obrtne cone, 
veliko nepozidanih zemljišč je še v 
okviru industrijske cone Talum, vse 
skupaj se navezuje na obvoznico, ki 
je v izgradnji. Poleg gradnje obrtne 
cone in obvoznice bi letos skupaj 
z državo in občino Videm pričeli s 
protipoplavnim urejanjem obmo-
čja Polskave, v načrtu so gradnja 

kolesarske steze Ptuj–Majšperk, 
obnova vojaškega strelišča Apače, 
plinovoda, obnova glavne ceste 
Ptuj–Slovenska Bistrica in nadgra-
dnja železniškega vozlišča Prager-
sko. Gradita se RTP Cirkovce in 
daljnovod. Ob vsem naštetem smo 
ali še bomo letos poskrbeli za mo-
dernizacijo občinskih cest na več 
lokacijah po občini.“

Mojca Zemljarič

Ptuj � Rimske zgodbe 2021

Kmalu tudi rimsko gledališče
V rimskem taboru na Štukih je preteklo soboto prijetno dišalo. Ekipe Rimljanov so že tradici-
onalno kuhale v kotličku, okusno jed na žlico, rimski lonec. 

Kidričevo � Pogovor z županom ob 24. občinskem prazniku

Ambicija, da Kidričevo postane mesto
V občini Kidričevo, ki jo vodi župan Anton Leskovar, ne skrivajo želje postati mesto. Gre sicer za dolgoročno zastavljen cilj, ki bi ga ob danih pogojih lahko v nekaj letih celo dosegli. Veliko 
stavijo na razvoj gospodarstva in turizma, je v pogovoru ob letošnjem prazniku povedal župan Leskovar.

Foto: ČG

Župan Anton Leskovar je prepričan, da so uspehi in utrip življenja v lokal-
ni skupnosti odvisni od ljudi. Zato prijazno vabi na prireditve, ki se bodo te 
dni zvrstile v sklopu občinskega praznika.

Foto: Črtomir Goznik

Rimski lonec je že po tradiciji prvi dogodek klasične rimske trilogije vsakega leta, ki je tudi tekmovalnega značaja. 
Letos so jo začeli 12. junija.

Foto: Črtomir Goznik

Andrej Klasinc, predsednik Društva za rimsko zgodovino in kulturo Poe-
tovio 69: »Naš prvi letošnji dogodek je bil tabor na Panorami, ki smo ga 
pripravili ob začetku kolesarske dirke Po Sloveniji.«

www.talum.si www.talum.www.talum.sii 

Ponosni smo, 

 vetru, 

zeleno prihodnost.
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Država vztraja na stališču, da je 
treba škodo, ki je delavcu (prosilcu 
za pomoč) nastala med epidemi-
jo, dokazati. Sindikati menijo, da 
jim izplačilo pomoči neposredno 
pripada s tem, da je bila epidemi-
ja razglašena. Da je zgodba še bolj 
zapletena, je delovno sodišče v 
Ljubljani tožbi Sindikata ministr-
stva za obrambo (SMO) na prvi 
stopnji ugodilo, medtem ko je v 
tožbi Sindikata občinskih redarjev 
Slovenije (SORS) dalo prav naspro-
tni strani – Skupni občinski upravi 
(SOU) občin Spodnjega Podravja 
kot delodajalcu.

V tožbi sindikata SMO je sodišče 
odločilo, da je Republika Slovenija 
dolžna izplačati svojim delavcem 
solidarnostno pomoč zaradi raz-
glašene epidemije nalezljive bo-
lezni v višini 693 evrov. Ob tem 
je sodišče navedlo, da tožnikom 
pripadajo še zakonske zamudne 
obresti od 17. aprila lani do dneva 
izplačila. Sodišče v izreku ugota-
vlja, da je besedilo kolektivne po-
godbe glede pogojev za izplačilo 
solidarnostne pomoči jasno in da 
iz njega ne izhaja noben dodaten 
pogoj za nastanek pravice in po-
sledično recipročne obveznosti 
nasprotne udeleženke, so pojasnili 
v sindikatu, kjer so z odločitvijo so-
dišča zadovoljni.

Redarji s tožbo na prvi 
stopnji neuspešni

Manj zadovoljni z razpletom 
pred sodnimi mlini so v sindikatu 
SORS, ki ga vodi Matjaž Frangež, 
medobčinski redar SOU Spodnje 
Podravje. V njihovem primeru je 
namreč isto sodišče odločilo dru-
gače kot v primeru sindikata SMO. 
„Nad odločitvijo istega sodišča v 
identičnem sporu smo presene-
čeni. V našem primeru je sodišče 
izdalo sodbo, s katero je zavrnilo 
zahtevek zaradi kršitve kolektivne 
pogodbe – neizplačila solidarno-
stne pomoči. V SORS menimo in 
smo v to trdno prepričani, da je 
prišlo do napačne uporabe mate-
rialnega prava, zmotno ugotovlje-
nega dejanskega stanja in kršitev 
pravil pravdnega postopka, zara-
di česar bo vložena pritožba na 
višje sodišče. Glede na napačno 
interpretacijo določb kolektivne 
pogodbe v sodbi v SORS menimo, 
da bomo s pritožbo v povezavi z 
že razsojenim v identični zadevi za 

drugi sindikat uspeli,“ je pojasnil 
Frangež in poudaril, da pozitivno 
rešitev spora za sindikat SMO na 
prvi stopnji pozdravlja. „Posebej je 
pomembna ugotovitev sodišča, da 
je besedilo določbe 40. člena ko-
lektivne pogodbe za negospodar-
ski sektor glede pogojev za izpla-
čilo solidarnostne pomoči jasno in 
da iz besedila kolektivne pogodbe 
ne izhaja noben dodaten pogoj 
(dokazovanje škode) za nastanek 
pravice do izplačila solidarnostne 
pomoči.“

Odločitve sodišča kot 
loterija

Pozitiven razplet tožbe sindika-
ta SMO proti državi je bil za Gvida 
Novaka, predsednika Sindikata vo-
jakov Slovenije (SVS) in Konferede-
racije slovenskih sindikatov (KSS), 
ki prav tako bije sodni boj z državo, 
pričakovan. „SMO je pričakovano 
na prvi stopnji tožbo oziroma ko-
lektivni spor dobil. V torek pretekli 
teden smo v Ljubljani imeli glavno 
obravnavo s Sindikatom vojakov 
Slovenije, pričakujemo ugodilno 
sodbo, kot je po obravnavi tudi 
bil komentar državne odvetnice. 
Sindikat občinskih redarjev Slove-
nije – SORS je na prvi stopnji tož-
bo izgubil, kar daje občutek, kot 
da Trojane ločujejo Slovenijo na 

dva dela. Glede na izkušnje lahko 
rečem, da je v našem pravosodju 
v tožbi kot na loteriji, ob identični 
vsebini imamo dve tožbi z različ-
nima odločitvama. Prepričan sem, 

da bo tudi SORS na koncu uspel, 
če ne zato, ker ima prav, pa zato, 
ker bo vzporedno več identičnih 
tožb dobljenih.“

Mojca Zemljarič
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MJU: „Sodba še ni MJU: „Sodba še ni 
pravnomočna in izvršljiva“pravnomočna in izvršljiva“

Ministrstvo za javno upravo (MJU) je večkrat 
javno poudarilo stališče države kot delodajalca, da 
bi morali vlagatelji škodo, ki jim je zaradi epidemije 
nastala, dokazati. Ob tožbi sindikata SMO, ki je 
dobljena na prvi stopnji, smo ministrstvo povprašali 
za komentar. „S sodbo v kolektivnem delovnem sporu 
glede izplačila solidarnostne pomoči zaradi razglašene 
epidemije, katerega predlagatelj je bil SMO, smo se 
seznanili. Sodba še ni pravnomočna (in izvršljiva), 
zato je ne moremo komentirati. Pojasnjujemo tudi, da 
MJU ni stranka v postopkih in ni seznanjeno z vsemi 
spori, ki o tej vsebini potekajo na sodišču.“

Foto: Dreamstime/M24

Foto: ČG

Če bodo sindikati s tožbami uspeli, bi to lahko državo udarilo po žepu za več kot 200 milijonov evrov, za izplačilo 
solidarnostnih pomoči za obe leti, ko je bila razglašena epidemija.

Podravje, Slovenija � Kolektivne tožbe proti državi zaradi neizplačila solidarnostne pomoči

Enaka vsebina, isto sodišče: ena tožba dobljena, druga izgubljena
Država in sindikati se na sodišču še vedno dajejo okrog vprašanja izplačila solidarnostne pomoči po kolektivni po-
godbi za negospodarski sektor, v skladu s katero delavcem v javnem sektorju ob naravni nesreči pripada solidarno-
stna pomoč. Ker epidemija sodi med naravne nesreče, sindikalisti vztrajajo pri izplačilu pomoči, ki znaša 577 evrov, 
če gre vloga preko sindikata, pa 693 evrov.

Slovenija � Konec epidemije, ukrepi še v veljavi

Neživljenjski pogoji dela ostajajo 
Od torka v Sloveniji ni več razglašena epidemija covida-19, a 
gostinci, frizerji in kozmetiki, združeni v sekcijah pri Obrtno-
-podjetniški zbornici Slovenije (OZS), še naprej opozarjajo na 
neživljenjske pogoje dela. Vlado in stroko zato pozivajo, da te 
odpravi in tako omogoči normalno in rentabilno poslovanje.

Foto: arhiv Svet24

Foto: arhiv Svet24

Kot so danes sporočili iz sekcije za gostinstvo in turizem pri OZS, 
lahko gostinci zaradi strogih omejitev poslujejo le s polovično zmoglji-
vostjo, torej je poslovanje nerentabilno. »Nemudoma naj se odpravi 
pogoj tri metre razdalje med mizami in omejitev štirih oseb za isto 
mizo. Odpravi naj se tudi pogoj PCT za vstop v notranjost gostinskih 
lokalov,« je v dopisu vladi in stroki med drugim pozvala sekcija.

Hrvaški gostinci že brez pogoja PCT
Pri tem so spomnili, da na Hrvaškem pogoj PCT za vstop v notra-

njost gostinskih in nastanitvenih obratov ni potreben, medtem ko v 
Sloveniji je. To po mnenju sekcije zmanjšuje konkurenčnost slovenskih 
gostincev, slovenske goste pa se s tem »podi« na Hrvaško.

Sekcija je obenem pozvala k odpravi omejitev obratovalnega časa. 
Kot so izpostavili, gostinci po 22. uri odslovijo goste, ti pa se potem 
družijo v zasebnih prostorih brez kakršnihkoli zaščitnih ukrepov. Obe-
nem so izpostavili, da imajo tudi v sosednjih državah daljše obratoval-
ne čase.

Gostinci pa so opozorili tudi na nelogičnost ukrepa, ki določa, da 
mora biti strežba sedeča. »Na prireditvah in na prevzemnih mestih 
namreč gostje lahko stojijo in jejo, v gostinskem obratu pa ne,« so za-
pisali v sporočilu za javnost.

Na OZS prav tako še naprej vztrajajo pri svoji zahtevi, da se v inter-
ventnem zakonu gostincem povrne obljubljeno nadomestilo za izpad 
prometa in subvencioniranje regresa.

Tudi frizerji opozarjajo na absurdne situacije

Na neživljenjske pogoje opozarjajo tudi v sekcijah frizerjev in 
kozmetikov pri OZS, kjer so vlado in stroko pozvali, da se nemudoma 
opravi pogoj 10 kvadratnih metrov na stranko. Pri tem so navedli, da je 
na Hrvaškem obvezna razdalja 1,5 metra med strankami, v Italiji pa en 
meter med strankami in en meter med posameznimi delovnimi mesti.

Obenem pozivajo, da se sočasno dovoli izvajanje storitev za člane 
istega gospodinjstva. »Sedaj namreč mož in žena ne smeta biti skupaj 
pri frizerju na 10 kvadratnih metrih, kar je po mnenju sekcije absurdno. 
Živita namreč skupaj, pri frizerju pa 'potrebuje' vsak svojih 10 kvadra-
tnih metrov,« so izpostavili.

Frizerji in kozmetiki si prav tako želijo, da bi lahko svoje delo op-
ravljali zgolj z zaščitno masko in brez zaščitnih očal in vizirja. Zaradi 
tega je namreč slabša vidljivost, v poletnih mesecih pa je zaradi viso-
kih temperatur nošenje vizirja in zaščitnih očal še toliko bolj moteče, 
so opozorili na OZS.

Omejitve v salonih, ki onemogočajo poslovanje v polnem obsegu, 
pa po navedbah vodi v delo na črno, po domovih in brez upoštevanja 
zaščitnih ukrepov. Ob tem so v sekciji poudarili še, da je higienska pra-
ksa v frizerskih, kozmetičnih in drugih salonih za nego telesa že ves 
čas, tudi pred epidemijo, na zelo visoki ravni.

Sta, sm

Sindikalisti pozivajo 
k predložitvi vlog 
tudi za leto 2021

Sindikalist Gvido Novak poudar-
ja, da javnim uslužbencem pripada-
ta dve izplačili solidarnostne pomoči. 
Eno za lansko in drugo za letošnje leto. 
Za letos lahko uslužbenci vloge za pomoč še 
oddajo. Če jih vložijo preko sindikata, so upravičeni do zneska 
693, sicer pa do zneska 577 evrov. „V tožbah smo za lansko leto, 
letos pa moramo še podati zahteve za izplačilo (na predlog 
člana). Če delodajalci solidarnostne pomoči ne bodo izplačali, 
bomo šli v KSS tudi za letošnja neizplačila v tožbo. „Prepričani 
smo, da so po kolektivni pogodbi izpolnjeni vsi pogoji za izpla-
čilo, ki ga bomo na koncu preko sodišč tudi dosegli. Žalostno 
pa je, da država sklepa kolektivne pogodbe in se jih potem ne 
drži, kot je to bilo v primeru regresa za leto 2012 in plačnih ne-
sorazmerij. SVS je oboje pravdal na sodišču in s tožbama uspel, 
kar je pomenilo, da so izplačila prejeli vsi javni uslužbenci. Pri 
solidarnostni pomoči so do višje pomoči upravičeni tisti javni 
uslužbenci, ki podajo sindikatu predlog za izplačilo, ta pa dalje 
delodajalcu poda zahtevo v določenem roku. Zato javno poziva-
mo vse javne uslužbence, da KSS-ju podajo predlog, saj bodo le 
tako upravičeni do izplačila višje solidarnostne pomoči.“

Foto: MZ
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Za kakšen sporazum pravza-
prav gre? Spomnimo, da je pred 
skoraj natanko dvema letoma 
Evropska komisija pod vodstvom 
Jean-Clauda Junckerja z velikim 
pompom naznanila »zgodovinski 
dogovor« z državami Mercosurja. 
Pogajanja so trajala kar dve dese-
tletji, Juncker in brazilski predse-
dnik Jair Bolsonaro sta sporazum 
označila za »enega najpomemb-
nejših vseh časov«.

Za zdaj nasprotujejo le 
tri države Evropske unije

Mercosur in EU namreč sku-
paj predstavljata kar četrtino 
svetovnega gospodarstva, spo-
razum pa med drugim ukinja ca-
rine na izdelke. Pogajanja so bila 
težka in, kot rečeno, dolgotraj-
na, večkrat so zastala zaradi raz-
ličnih nesoglasij, v ospredju pa je 
bila zlasti bojazen evropskih živi-
norejcev, da bi govedina iz Brazi-
lije, ki je ena največjih svetovnih 
izvoznic govedine, po sklenitvi 
sporazuma predstavljala nelo-
jalno konkurenco. Kritike od sa-
mega začetka skrbi tudi dejstvo, 
da se dogovor premalo posveča 
varstvu okolja, saj nevladne or-
ganizacije opozarjajo na obsež-
no krčenje brazilskega tropske-
ga pragozda.

V prid sporazuma naj bi vneto 

navijala evropska avtomobilska 
industrija, ki bi si z Južno Ameriko 
krepko povečala tržišče, pa ven-
dar sta do njega za zdaj vsaj ura-
dno zadržani tudi »avtomobilski« 
Francija in Nemčija. 

Kot so na svoji zadnji seji ugo-
tavljali člani sveta območne eno-
te KGZS Ptuj, so se proti sporazu-
mu doslej javno izrekle tri države, 
in sicer Avstrija, Nizozemska in 
Luksemburg. K odločnemu ne so 
slovenske odločevalce pozvale 
tudi domače kmetijske organiza-
cije, združene v Zavezništvu za 
kmetijstvo, prepričane, da spo-
razum predstavlja za evropsko 
kmetijstvo veliko grožnjo, samo 

še dodatno zmanjšuje pogajalsko 
moč kmeta in niža odkupne cene. 
Te pogojuje izpolnjevanje visokih 
okoljskih standardov in močan 
pritisk na že sedaj občutljive kme-
tijske sektorje, pogoji proizvodnje 
pa bodo zaradi učinkov sporazu-
ma samo še bolj trpeli. Zato vlado 
pozivajo, da zavaruje trajnostno 
kmetijstvo, a se ta na njihov poziv 
doslej še ni odzvala.   

Bomo uvažali poceni in 
nezdravo hrano?

Če bo sporazum potrjen, bo 
to zelo nepošteno in krivično 
do evropskega in slovenskega 
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Foto: SD

Liljana Štalcer Zupanič: »Brez carine bo k nam prišla poceni hrana, naj-
več perutnina, govedina, med, riž, sladkorna pesa, in to brez zagotovljene 
sledljivosti.«

Slovenija, Podravje � Kmetje odločno proti prostotrgovinskemu 

Sporazum, ki pomeni 

Foto: ČG

Sporazum za gradnjo v Žabjaku so podpisali: minister za delo Janez Cigler Kralj, direktorica Doma upokojencev 
Ptuj Vesna Šiplič Horvat in županja mestne občine Ptuj Nuška Gajšek.

Čeprav je postopek ratifi kacije trgovinskega sporazuma med Evropsko unijo in 
državami južnoameriškega trgovinskega bloka Mercosur na strani članic EU zas-
tal, evropskemu in s tem tudi slovenskemu kmetu ob že tako vse težjih pogojih 
dela nad glavo kljub temu visi ena največjih groženj za njegovo preživetje. Ob 
morebitni potrditvi sporazuma pa se s tem nič kaj dobro ne piše niti potrošnikom.

V vseh petih enotah ptujskega 
doma upokojencev je skoraj 800 
stanovalcev in 470 zaposlenih. 
Kmalu bodo – delno za že obsto-
ječe stanovalce, delno pa nove – 
gradili dodatnih 150 postelj v enoti 
v Žabjaku. Gre za investicijo, ki je v 
načrtu doma že nekaj let, letos pa 
naj bi končno prešli k realizaciji. Tri-
partitni podpis sporazuma o izgra-
dnji nove enote v Žabjaku je izje-
mno pomemben korak v tej smeri. 
Čaka pa Dom upokojencev Ptuj v 
naslednjih mesecih še veliko dela.

1,4 milijona evrov so si že priskr-
beli za izvajanje dnevnih in začas-
nih namestitev, ki jih bodo umestili 
prav v to novo enoto. Rok za grad-
njo in porabo teh sredstev je leto 
2023. A to je le desetina vseh pot-
rebnih sredstev. 

„Zavedamo se, da vsaka gradnja 
lahko prinese nove izzive, tudi zato 
bomo gradili fazno. Najprej bomo 
gradili klet in skrajne stolpiče, ki 
jih bomo namenili za dnevne in 
začasne namestitve, nato bo sle-

dila gradnja preostalih delov nove 
enote. Država je pridobila evrop-
ska strukturna sredstva, nekaj za 
tovrstne investicije namenjajo tudi 
iz proračuna, mi pa vse sile usmer-
jamo v to, da bo projekt dobro 
pripravljen. Noveliramo dokumen-
tacijo, za katero smo že pridobili 
pravnomočno gradbeno dovolje-
nje. Verjamem, da bomo uspešni, 
zadeve so zelo daleč pripeljane. 
Želimo graditi brez kredita, staro-
stniki s svojimi pokojninami težko 
namenijo ves denar za oskrbo, 
enako je plačilo oskrbnin pogosto 
veliko breme za njihove zavezan-
ce,“ pravi direktorica Doma upo-
kojencev Ptuj Vesna Šiplič Horvat.

Razpis za izbiro projektanta bo 
kmalu zaključen. Oddana je bila 
le ena vloga, v teku je preverjanje 
izpolnjevanja pogojev. Izbrani pro-
jektant bo nato imel 120 dni časa 
za pripravo popisa del. Sledila bo 
izbira gradbinca, prvo lopato želijo 
zasaditi še pred koncem tega leta.

Občina bo prispevala 
približno milijon evrov

Svoj delež k izvedbi te investicije 
bo prispevala tudi Mestna občina 
Ptuj, ki bo za zagotovitev primer-
nih infrastrukturnih pogojev zago-
tovila skoraj milijon evrov. Gre za 
okvirno oceno, vsekakor pa gre 
po mnenju županje Nuške Gajšek 
za smiselno in dobro porabo jav-
nih sredstev: „Ta investicija ni po-
membna le za ptujsko občino, pač 
pa celotno regijo. 150 novih postelj 
je velika dodana vrednost. Tudi za 
stanovalce, ki so že v domu, ker 
bodo lahko lažje zadihali v ustre-
znejših sobah. Občina pristopa z 
izgradnjo vodovoda, kolesark in 
pločnikov v sklopu rekonstrukcije 
skupaj z DRSI. Upamo, da se bo 
to kmalu začelo. Oddahnili smo si, 
da je projekt tako daleč, da lahko 
z njim kandidiramo za evropska 
sredstva.“

Dženana Kmetec

Ptuj � Korak v smeri gradnje doma brez kredita v Žabjaku

Začetek gradnje enote doma 
konec tega leta
V matični enoti je Dom upokojencev Ptuj začel izvajati dejavnost leta 1974. Čeprav je 
enota na izjemni lokaciji, je dejstvo, da se je standard gradnje od takrat močno spreme-
nil. Ptujski dom je sicer v tem času zgradil še štiri enote: Muretinci, Juršinci, Kidričevo 
in Koper. Po skoraj 50 letih bi kmalu lahko dobili še eno enoto na Ptuju, v Žabjaku. Plan 
je gradnjo začeti še letos. Izjemno pomemben korak na poti k temu cilju je podpis pisma 
o nameri, ki so ga ta teden podpisali minister za delo, družino, socialne zadeve in enake 
možnosti Janez Cigler Kralj, direktorica Doma upokojencev Ptuj Vesna Šiplič Horvat in 
županja mestne občine Ptuj Nuška Gajšek.

Investicija v Žabjaku - kar 14,5 milijona evrovInvesticija v Žabjaku - kar 14,5 milijona evrov
Investicija v Žabjaku je po stalnih cenah trenutno ocenjena na kar 14,5 milijona evrov. Od tega bo 3 milijone 

evrov prispeval Dom iz lastnih sredstev, preostanek bodo predvidoma zagotovili iz evropskih in državnih 
razpisov. „Podpisani sporazum vsebuje zavezo, da bomo vsi opravili svoj del posla. Dom bo zagotovil del 
sredstev, občina infrastrukturo, ministrstvo bo pridobilo sredstva iz evropskih ali državnih virov. To je prvi 
korak k temu, da bo enota Žabjak postala realnost. Dom mora zdaj dobro pripraviti vlogo za prijavo na razpis 
React. Ta je namenjen ravno temu, kar enota Žabjak pomeni: razbremenitev osnovne enote, da se dvigne nivo 
namestitev,“ je pojasnil minister za delo.

V ta namen je zagotovljenih 93 milijonov evrov, ki jih bodo delili v dveh odpiralnih rokih, zadnji bo konec 
avgusta letos. Sledil bo izbor projektov. K prijavi je ministrstvo pozvalo vse izvajalce oskrbe starejših, ki so že 
predstavili projekte in dobili občutek o tem, kako realna je možnost izvedbe. Kot smo slišali, je Dom Ptuj na zelo 
dobri poti za pridobitev sredstev, ki bi pomenila gradnjo v Žabjaku brez kredita. 

Objekt v Žabjaku bo zasnovan v obliki črke L, površine 10.345 kvadratnih metrov. Prostora bo za 150 
stanovalcev, od tega 20 za začasne namestitve do treh mesecev. Približno polovica sob bo enoposteljnih, 
preostanek dvoposteljnih.

Bomo v Evropi v prihodnje jedli večinoma le še brazilsko govedino?
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kmeta in potrošnika, pravi Liljana 
Štalcer Zupanič, direktorica Perut-
ninarske zadruge Ptuj. »Brez cari-
ne bo k nam prišla poceni hrana, 
največ perutnina, govedina, med, 
riž, sladkorna pesa. Na leto se bo 
v EU uvozilo 180.000 ton perutnin-
skega mesa, tedensko se bo šest 
milijonov piščancev, po strogih 
standardih vzrejenih v EU, zame-
njalo s piščanci, vzrejenimi pod po-

goji, v katere nimamo vpogleda in 
ki gotovo ne sledijo našim standar-
dom. Podobno se bo zgodilo pri 
sladkorni pesi, ki v EU sledi visokim 
standardom pridelave, medtem ko 
denimo v Braziliji zanjo žrtvujejo 
gozd, saj ga na račun sladkorne 
pese nenehno krčijo. Analize so 
pokazale, da za pridelavo upora-
bljajo kar 27 aktivnih substanc, to-
rej raznih herbicidov in pesticidov, 

ki so na nivoju EU prepovedani. 
Iz Južne Amerike se v EU uvozi 
262.000 ton govejega mesa visoke 
kakovosti, po sprejetju sporazuma 
se bo ta številka povečala za do-
datnih 99.000 ton, kar bo skupaj 
predstavljalo 30 odstotkov celot-
nega dohodka v sektorju govejega 
mesa.«

Na mizi več podobnih 
sporazumov

A sporazum z državami Mer-
cosurja ni edini, ki bo na kolena 
spravil evropskega kmeta, dodaja 
Štalcer Zupaničeva. »Vzporedno 
so namreč v pripravi podobne po-
godbe z drugimi državami, kot so 
Tajska, Kitajska in Ukrajina. Tudi 
tu gre za države, ki vzrejajo živali 
na način, da je sledljivost zavita v 
neznanko. Slovenija se mora nujno 
izreči proti tem škodljivim spora-
zumom, saj časa ni več veliko, kajti 
evropski kmetijski ministri bodo o 
tem govorili že konec junija.«

Na Ptujskem so zaradi tradici-
onalno razvitega perutninarstva 
zaradi napovedanega sporazuma 
najbolj zaskrbljeni rejci perutnine. 
Predsednik Perutninarske zadru-
ge Ptuj Simon Toplak na drugačen 
način dela in miselnosti v Perutnini 
Ptuj opozarja že vse od trenutka, 
ko so živilskega giganta prevzeli 

Ukrajinci. »Oni pač delajo drugače. 
V Ukrajini so prostranstva, še ved-
no so vajeni sovjetskega kolhozne-
ga sistema, njihov predstavnik 
nam pravi, da pridelujejo poljščine 
na 370.000 hektarjih površin, kar 
je več kot velikost cele Slovenije. 
Tam je proizvodnja pol cenejša kot 
pri nas, delavci dobijo 250 evrov na 
mesec.«

Ne razumejo naše 
specifi ke

»To so dejstva, ki niso primerlji-
va z našimi pogoji dela,« nadaljuje 
Toplak. »Ukrajincem se ne splača 
hoditi z brega na breg in pobirati 

majhnih količin piščancev, ker v 
tem ne vidijo ekonomike, ampak 
hočejo narediti velikanske komple-
kse neozirajoč se na našo specifi ko 
perutninarstva kot dopolnilne de-
javnosti na kmetiji. Treba je vedeti, 
da je samo v SV Sloveniji 200 kme-
tij, ki so kooperantke Perutnine 
Ptuj. Slovenija mora glasovati proti 
takim sporazumom, sicer je z našo 
kooperantsko rejo zagotovo ko-
nec. Spomnimo se, da smo v pre-
teklosti zagrešili podobno napako, 
ko smo v želji po rešitvi Gorenja 
sklenili sporazum z Makedonijo za 
uvoz njihovega vina … in povzroči-
li krizo vinskega sektorja, ki si vse 
od takrat ni več zares opomogel.«

Andrej Rebernišek, direktor 
ptujskega zavoda Kmetijsko-goz-
darske zbornice Slovenije, je opo-
zoril na težave, ki jih imamo že 
zdaj glede kakovosti uvožene hra-
ne, takšen sporazum pa bi stanje 
samo še poslabšal. Da gre za prav 
poguben sporazum, se strinja tudi 
Anton Medved, prvi mož kmečke-
ga sindikata. »Kaj še sploh lahko 

naredimo, da preprečimo njegovo 
sprejetje?« 

Vztrajati moramo pri 
istih standardih

Več držav se bo izreklo proti 
sporazumu, manj možnosti obsta-
ja, da ga EU sprejme, meni Štalcer 
Zupaničeva, slovenske kmečke or-
ganizacije pa bi se lahko bolj pove-
zale z našim evroposlancem Fran-
cem Bogovičem, da zastopa njihov 
glas v Bruslju. Mimogrede, Bogo-
viča smo našli med deseterico po-
slancev, ki so Evropski komisiji 10. 
maja letos poslali ostro kritiko na 
račun pridružitvenega sporazuma 
EU-Mercosur, predvsem v zvezi 
z njegovim trgovinskim delom 
in oceno trajnostnosti. Skrbi jih 
zlasti premalo dorečeno področje 
varstva okolja in človekovih pravic.

Uvoza hrane iz tretjih držav 
najbrž ne moremo preprečiti, je 
prepričan Janko Petrovič, direktor 
Mlekarske zadruge Ptuj. »Gre za še 
enega od takih trgovinskih spora-
zumov. Zavedati se moramo, da je 
Evropa ena bolj razvitih regij, ki se-
veda želi svoje visoko tehnološko 
dovršene izdelke plasirati na tretje 
trge. In dejstvo je, da lahko od tam 
nazaj dobi samo hrano. Tako pač 
je, problem pa nastane zaradi raz-
ličnih standardov kakovosti, ki ve-
ljajo pri nas in pri njih. Naši standar-
di so visoki, stremimo k sledljivosti 
od vil do vilic, kar marsikje po svetu 
ni praksa. Pri argumentiranju, za-
kaj smo proti sprejetju sporazuma 
EU-Mercosur in drugih podobnih, 
bi se morali zato osredotočiti na 
zahtevo po upoštevanju istih stan-
dardov.« 

Senka Dreu
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Janko Petrovič: »Pri argumentiranju, zakaj smo proti sprejetju sporazuma 
EU-Mercosur in drugih podobnih, bi se morali osredotočiti na zahtevo po 
upoštevanju istih standardov.«

Foto: SD

Simon Toplak: »Ukrajincem se ne splača hoditi z brega na breg in pobirati 
majhnih količin piščancev, ker v tem ne vidijo ekonomike.«

Foto: en.myeurop.info

sporazumu EU-Mercosur 

tudi konec kooperantske reje perutnine

Škodljiv za ljudi in okoljeŠkodljiv za ljudi in okolje
Friends of the Earth Europe (Prijatelji Zemlje), največja evropska 

okoljska organizacija, je konec marca objavila poročilo o izdelkih iz 
Brazilije, v katerem razkriva, da evropske trgovske verige, med drugimi 
Carrefour, Edeka in Aldi, evropskim potrošnikom prodajajo tudi mesne 
izdelke, ki so povezani s krčenjem pragozda in kršitvami človekovih 
pravic. Z uresničitvijo trgovinskega sporazuma EU-Mercosur pa se bo 
število škodljivih izdelkov na policah trgovin samo še povečalo, kar bi 
najbolj koristilo multinacionalkam, ki so povezane s krčenjem gozdov, 
okoljskim kriminalom, prisilnim delom ter kršitvami staroselskih in 
ozemeljskih pravic. Poleg tega bi tak sporazum pomenil še več škodljivih 
izdelkov iz brazilskega mesa na policah supermarketov v EU. Čebo 
sporazum podpisan, bo spodkopal cilje in prizadevanja evropskega 
zelenega dogovora ter onemogočil doseganje trajnostne prihodnosti na 
področju pridelave hrane.

V slovenskem Društvu Focus, društvu za sonaravni razvoj, so se 
pridružili raziskavi in v naših trgovinah preverili, ali že prodajajo 
brazilsko meso. Na policah ga sicer niso našli, pravijo, da ga je pa 
mogoče kupiti v okviru spletnih trgovin, kar torej pomeni, da se lahko 
meso, pridelano na okolju in človeku škodljiv način, znajde tudi na 
naših krožnikih.

Foto: ČG

Če bo EU potrdila sporazum z južnoameriškimi državami, bo s tem v Sloveniji ogrožen obstoj kooperantske reje perutnine.  

Foto: ČG
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„Sprostitev ukrepov in možnost 
praznovanja pomenita upanje, da 
je nekega težkega obdobja konec. 
Skozi letošnji občinski praznik z 
dogodki obeležujemo jubilej naše 
domovine ter občine, ohranjamo 
tradicionalna srečanja, ki nam 
vsem veliko pomenijo. Veselim 
se druženja danes in na vseh do-
godkih,“ je v nagovoru izpostavil 
župan Branko Marinič. Prizor dru-
ženja ljudi, zbranih na slovesnosti 
ob občinskem prazniku, je prvi 
mož videmske občine opisal kot 
pomlad po težki in hudi zimi.

Župan Marinič je v imenu občine 
na prireditvi podelil priznanja in 
vidovske grbe. Turistično društvo 
Koranti Pobrežje je prejelo prizna-
nje ob 20-letnici delovanja ter za 
prispevek k ohranjanju kulturne in 
etnografske dediščine. Prejemnika 
priznanj sta PGD Sela za 70 in PGD 
Tržec za 90 let delovanja, uspešno 
delo na humanitarnem področju, 
zagotavljanje požarne varnosti in 
ohranjanje vrednot slovenskega 
gasilstva. Alojz Auer in Nežka Lu-
bej sta prejemnika zlatih vidovskih 
grbov. Lubejeva že desetletja 
ustvarja na kulturnem področju 
(folklora), Auer se udejstvuje v ga-

silstvu, kulturi in na področju lokal-
ne samouprave. Župan Marinič je s 
priznanji odlikoval zeliščarja Stan-
ka Zemljaka, patra Jožeta Petka 
iz župnije sv. Andraža v Leskovcu 
s podružnico Sela in štab Civilne 
zaščite Videm za delo v času epide-
mije (prejemniki priznanj so Leon 
Požar, Tomaž Muršek, Jani Požar, 
Roman Cafuta, Aleš Sitar in Franci 
Mužerlin). Poveljnik štaba CZ Leon 
Požar je prejel tudi spominski znak 
vlade RS za požrtvovalno delo pri 
izvajanju ukrepov za preprečeva-
nje širjenja epidemije covid-19.

Za kulturni utrip na prireditvi so 
poskrbeli mladi pevci OŠ Videm, 
članice ženske vokalne skupine 
KD Leskovec, folkloristi iz Lancove 
vasi, glasbeni sestav Akademske 
folklorne skupine Študent Mari-
bor ter ansambel Mladi Pomurci, s 
katerimi ustvarja Blaž Hameršak s 
Pobrežja.

Slovenska zastava iz 
600 nageljnov

Pozornost obiskovalcev in jav-
nosti je na prireditvi pritegnila 
zastava, ki je krasila ozadje prire-
ditvenega šotora. Izdelale so jo 

članice Društva podeželskih žena 
Lancova vas ob pomoči men-
torjev Verene in Zvonka Mikše. 
Zastavo sestavlja 600 nageljnov, 
izdelanih iz krep papirja, za njeno 
izdelavo so porabili okoli 200 de-
lovnih ur, sta povedala Mikševa 

in dodala: „Na delavnicah smo se 
srečevali ob ponedeljkih, običajno 
je prihajalo po 12 udeleženk. Za-
stava, ki je obenem poklon državi 
ob 30-letnici samostojnosti, je po-
žela veliko pozornosti. Opazil jo je 
tudi predsednik vlade Janez Janša 

in nam ekipi ustvarjalcev čestital. 
To nam ogromno pomeni in daje 
motivacijo za delo v prihodnje. 
Rože smo pritrdili na večjo ploščo, 
grb smo vstavili v zastavo, z njim 
smo imeli kar precej dela. Odmev-
nost, ki smo jo poželi z zastavo, 

je dokaz, da kulturna dediščina v 
našem okolju ne izumira, treba jo 
je deliti in nadaljevati na sodoben 
način. Trudiva se, da izročilo, ki 
smo ga podedovali od dedov in 
babic, prenašava naprej.“

Mojca Zemljarič

Ormožani letošnje praznovanje 
zajemajo z veliko žlico. Prireditve 
potekajo že dober teden dni, kon-
čali jih bodo v ponedeljek, ko bo šla 
skozi občino olimpijska plamenica. 
V praznični program so vključili šte-
vilna društva, organizacije in javne 
zavode. Program so sestavili tako, 
da je namenjen različnim inte-
resnim skupinam (kultura, zgodo-
vina, rekreacija ...), organizirali so 
dogodke v povezavi z gospodar-
stvom, kmetijstvom, vinarstvom 
in turizmom, pa tudi široko paleto 
prireditev za otroke in mladino. 
Župan Danijel Vrbnjak je zadovo-

ljen, da se je epidemiološka slika 
izboljšala in lahko letos praznujejo 
v bolj sproščenem vzdušju. Večina 
dogajanja je na prostem, dobro jim 
je doslej služilo tudi vreme.  

Gradijo vodovod in 
čistilno napravo

Seveda ni praznovanja brez 
bilance opravljenega dela v prete-
klosti in orisa načrtov za prihodnje 
obdobje. Župan Vrbnjak se je v do-
sedanji karieri kalil v podjetništvu, 
zato mu je zagon gospodarstva 
eden od temeljnih ciljev, ki jih zas-

leduje pri vodenju občine. Ob tem 
se nadeja izboljšanja demografske 
slike občine. Izzivi, ki jih čakajo na 
poti razvoja, ne bodo enostavni, 
se zaveda župan, ki je zadovoljen, 
da so doslej uspeli zagnati nekaj 
velikih projektov. Gradijo čistilno 
napravo v vrednosti dobre tri mi-
lijone evrov, v izvajanju so 7-mili-
jonska investicija gradnje vodovo-
dnega sistema, vrtec Podgorci (1,5 
milijona evrov), energetske sanaci-
je javnih stavb (1,2 milijona evrov), 
zagotovljen imajo denar za komu-
nalno opremljanje gospodarske 
cone (2,2 milijona evrov), spodbu-

jajo novogradnje in razvoj turizma. 
Za komunalno opremljanje obmo-
čja pri Vinski kleti, kjer prodajajo 
zemljišča za gradnjo individualnih 
stanovanjskih hiš, so namenili pol 
milijona evrov.

Smeli načrti za 
prihodnost

Med načrti za prihodnje obdobje 
so gradnja kolesarskih povezav, en 
krak iz Ormoža proti Pavlovcem in 
drugi proti Pušencem, pripravljajo 
projekte za izgradnjo tehnološkega 
parka, ki ga bodo oblikovali v okviru 

razvojnega centra v povezavi s pod-
jetniškim inkubatorjem. Aktualni so 
načrti o urejanju glinokopa, kjer ima 
občina v posesti 30 hektarjev ze-
mljišč z viri geotermalne energije. 
Ozirajo se za sodobnimi načini kme-
tovanja, pri čemer je njihova kon-
kurenčna prednost opremljenost 
zemljišč z namakalnim sistemom. 
„Vrednost investicij v izvajanju in 
tistih, ki jih načrtujemo izvesti kma-
lu, je za okoli 20 milijonov evrov,“ je 
pojasnil župan Vrbnjak in dodal, da 
bodo poleg investicij, ki jih vodi ob-
čina, v prihodnje v Ormožu zagnali 
nekaj državnih projektov. Država 
načrtuje preureditev semaforizira-
nega križišča na obvoznici v krožni 
promet z navezavami kolesarskih 
stez. Drugo krožišče bodo gradili 
pri avtopralnici. Prav tako bodo s 
pomočjo države sanirali najakutnej-
še plazove.

Mojca Zemljarič

Videm � Osrednja prireditev ob 15. občinskem prazniku

Kot pomlad po težki in hudi zimi
V občini Videm je v juniju slovesno, saj poteka vrsta prireditev ob letošnjem občinskem prazniku. V petek, 12. junija, so organizirali osrednjo svečanost, na kateri je župan Branko Marinič 
podelil občinska odlikovanja. Z osrednjo slovesnostjo so Videmčani stopili v 16-dnevno praznovanje, ki se bo končalo 27. junija.

Ormož � Praznovanje drugega občinskega praznika

Nov naložbeni cikel z 20 milijoni evrov investicij
V Ormožu se bodo zvečer srečali na osrednji svečanosti ob drugem občinskem prazniku. Prijeten poletni dan se obeta na 
mestnih ulicah in prireditvenem prostoru pred grajsko pristavo. Popoldan bodo namenili druženju z mladino, sledil bo nastop 
ormoškega pihalnega orkestra, ob 18. uri pa osrednja slovesnost ob prazniku s podelitvijo plaket in naziva častnega občana.

Foto: ČG

V Ormožu so občinski praznik začeli praznovati v tem mandatu župana in 
občinskega sveta. Ko bodo končali s prireditvami ob prazniku, bodo Ormo-
žani organizirali še festivalsko poletje, napoveduje župan Danijel Vrbnjak.

Foto: ČG

Prejemniki odlikovanj v družbi župana Branka Mariniča in državnozborske poslanke Suzane Lep Šimenko

SLAVKO OZMEC S.P.
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Vsebina knjige opisuje doga-
janje v zaledju prve svetovne 
vojne, kjer so avstro-ogrske ob-
lasti leta 1915 ustanovile najprej 
taborišče za vojne ujetnike, z 
odprtjem bojišča na soški fronti 
pa so kompleks barak preuredi-
li v rezervne vojne bolnišnice. 
Zbrani in predstavljeni posnet-
ki kompleksa Vojne bolnišnice 
Strnišče predstavljajo izjemno 
fotografsko zapuščino obrav-
nanega obdobja. Ne glede na 
to, kdo je posnetek naredil in 
za kakšen namen, so ohranjene 
fotografi je postale del nacio-
nalnega spomina in kulturnozgodovinske dediščine.

V večini so foto razglednice v knjigi objavljene prvič. So iz zbirke 
zasebnega zbiratelja Aleksandra Kumra. Prav tako so v knjigi  objavlje-
ne fotografi je rezervne bolnišnice Lukavac, ki jih je leta 1916 posnel 
fotograf Albin Pogačnik starejši in jih hrani PMPO. Na prvi in zadnji 
strani sta prikazana tudi dva načrta, situacijski in izvedbeni načrt ba-
rakarske Vojne bolnišnice Strnišče. Knjiga obsega 150 strani in 12 po-
glavij, ki zavzamejo celotno dogajanje in življenje v takratnem velikem 
kompleksu, ki je bilo v celoti gospodarsko samooskrbno. V 295 bara-
kah je bilo prostora do 14.000 oseb in je v njih prebivalo 13 različnih 
narodov. Prenekateri je tudi pokopan na vojaškem pokopališču, ki je 
bilo okrog kapele. Zbrane fotografi je in razglednice imajo toliko več-
jo težo, saj so zadnji pričevalci tistega časa na naših tleh. Omenjena 
knjiga, s katero želimo opozoriti na nesmisel vojn in na trpljenje, ki ga 
povzročajo, je skupno delo PMPO in Delavskega prosvetnega društva 
Svoboda Kidričevo.

V. Meglič
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Poučevanje tujega jezika pre-
ko ekrana je tako za učitelje kot 
učence zelo naporno in zahtevno. 
Kot je povedal Luka Žižek, učitelj 
nemškega jezika na OŠ Ljudski vrt, 
je delo v razredu veliko lažje, saj 
lahko učno snov sproti razložiš, 
naloge učencev pa hkrati pregle-
daš in popraviš. Sedaj je veliko 
čakanja na elektronska sporočila, 
kar pomeni, da je izmenjava infor-
macij počasnejša. Ob tem je velika 
težava tudi ta, da je zanimanje za 
učenje nemščine upadlo.

Število učencev se je 
prepolovilo

Na Osnovni šoli Ljudski vrt so 
imeli v preteklih šolskih letih za 
vsak razred po eno učno skupi-
no (20–30 otrok). Skupaj je tako 
nemščino obiskovalo od 70 do 90 
učencev. Zaradi epidemije se je za 
učenje nemškega jezika odločilo 
pol manj učencev, saj se bojijo dela 
na daljavo. Učenci osmih razredov 
so priznali, da je nemščina v letošn-
jem letu zaradi dela izključno preko 
računalnika zelo težka, za dobre 

ocene pa je treba veliko več truda 
in samostojnega dela. Po besedah 
Žižka so prepričani, da se bodo šte-
vilke znova spremenile na bolje, ko 
bo učenje potekalo tako kot pred 
epidemijo. Ali bo to že v novem 
šolskem letu, zaenkrat še ni znano. 

Za OŠ Ljudski vrt dve 
zlati priznanji

Kljub zahtevnemu šolskemu letu 
pa sta devetošolki Lara in Manca 
letos dosegli izjemen dosežek na 

področju nemškega jezika – in sicer 
sta prejemnici državnega zlatega 
priznanja v znanju nemščine. »To je 
za nas velik uspeh, saj se zelo redko 
zgodi, da bi ena šola prejela kar dve 
zlati priznanji z znanja nemškega 
jezika na državni ravni. Učenki sta 
pokazali veliko zanimanja za učen-
je, trud in samoiniciativnost. Vse 
dogovorjene naloge sta opravili 
brez izjeme, kljub številnim drugim 
obveznostim. Zelo smo ponosni na 
njun dosežek,« je povedal Žižek in 
dodal, da so tekmovanja zelo po-

membna, saj veliko pripomorejo k 
motiviranosti mladih. Učenci lahko 
na tak način preverijo svoje znanje 
na nacionalnem nivoju. Zlata pri-
znanja pa so tudi eden izmed pogo-
jev za pridobitev Zoisove štipendije 
za nadarjene učence: »Večina otrok 
sicer ne tekmuje zaradi štipendije, 
ampak predvsem zato, da ugoto-
vijo, na katerem nivoju je njihovo 
znanje.« 

Učenje nemščine, ki je bilo v zad-
njih letih nekoliko zapostavljeno, 
je vse bolj v ospredju. »Veliko biv-
ših učencev mi je priznalo, da jim 
je najbolj žal, da se niso odločili za 
učenje nemškega jezika, kar bi jim 
sedaj prišlo še kako prav. Živimo 
namreč na območju, ki je zelo po-
vezano z nemško govorečim pros-
torom. Veliko naših podjetij na-
mreč sodeluje s partnerji iz Avstri-
je, Nemčije in Švice, kjer je znanje 
nemškega jezika velika prednost. 
Prav tako je veliko ljudi zaposlenih 
v teh državah. Upam, da se bodo 
ravno zaradi tega prihodnje gene-
racije v veliko večji meri odločale 
za učenje nemščine. Pa tudi stari 
ljudje so že včasih dejali, da je dob-
ro znati jezik sosednje države, « je 
še dodal Žižek. 

Estera Korošec

Devetošolki OŠ Ljudski vrt, Lara in Manca, sta se na državnem tekmovanju v znanju nemškega 
jezika uvrstili med 23 najboljših v Sloveniji in prejeli zlato priznanje. 

Devetošolka Lara Kramar obiskuje pouk nemščine že od sedmega razreda. Kot je povedala, so 
bile priprave na daljavo nekoliko zahtevnejše kot v živo, saj so potekale preko videokonference. 
Tekmovanje je potekalo preko računalnikov v šolskih učilnicah. Spis v nemškem jeziku pa so pisali na 
list, ki so ga nato poslikali in poslali v ocenjevanje komisiji. »Meni je bilo tekmovati na daljavo težje, 
kot če bi se odpravili v Maribor in tam odgovorili na vse naloge. Sem pa res zelo vesela, da se mi je 
uspelo uvrstiti tako visoko, to je res velik dosežek,« je še dodala Lara, ki bo šolanje nadaljevala na II. 
gimnaziji v Mariboru. 

Manca Čeh se je na tekmovanje pripravljala tako, da je reševala različne naloge in vadila pisanje 
spisa, ki ji je predstavljal največji zalogaj. Manca se je osnov nemškega jezika naučila že v zgodnjem 
otroštvu med gledanjem risank. »To ni samo lep jezik, ampak tudi vse bolj uporaben, saj je pogoj za 
zaposlitev v veliko podjetjih na našem območju. Na sploh je znanje tujih jezikov vse bolj pomembno.« 
Zlatega priznanja sicer ni pričakovala, zato je bila še toliko bolj vesela. Tekmovanje na daljavo pa je 
bilo zanjo lažje, saj ni bilo tako zelo stresno kot v živo. V novem šolskem letu bo dijakinja Gimnazije 
Ptuj, kar je bila njena želja že od nekdaj.

Kot sta se dogovorila, slove-
snost poteka izmenično v eni ali 
drugi občini; tokrat so jo organi-
zirali v Trnovski vasi, natančneje 
v gostišču Siva čaplja. Vseh devet 
razredov osnovne šole so z odliko 

zaključili trije učenci, in sicer Nina 
Fras in Jakob Rozman iz Trnovske 
vasi ter Zala Markovič z Destrnika.

Trnovski župan Alojz Benko je 
trojici zaželel vse najboljše in ve-
liko uspehov v življenju in nadalj-

njem izobraževanju, destrniški 
Franc Pukšič, ki je v preteklosti 
tudi sam poučeval mlade, pa jim je 
položil na srce, naj ostanejo poš-
teni in zvesti sami sebi, kamorkoli 
že jih bo popeljala pot, ob tem pa 

naj nikdar ne pozabijo, od kod pri-
hajajo. Ravnatelj Drago Skurjeni je 
dejal, da bi si takšne javne pohvale 
zaslužili tudi mnogi drugi učenci, 
ki sicer morda res niso vsesplošni 
odličnjaki, z vrhunskimi dosežki pa 
izstopajo na posameznih področ-
jih. Da sta na nagrajence izjemno 
ponosna, sta povedala tudi njiho-
va razrednika Stanka Drobnak in 
Milan Kunčič, ki bosta z zanima-
njem spremljala njihove prihodnje 
uspehe, prepričana, da bodo odi-
grali pomembno vlogo v Sloveniji 
prihodnosti.

In kje bodo slavljenci nadaljevali 
svojo izobraževalno pot? Dekleti 
se odpravljata na splošno gimna-
zijo, Jakob pa na srednjo računal-
niško šolo.

SD

Trnovska vas, Destrnik � Sprejem za odličnjake skupne osnovne šole

Nina, Zala in Jakob so naša prihodnost
Župana občin Trnovska vas in Destrnik sta pripravila tradicionalni sprejem za tiste učence OŠ Destrnik-Trnovska vas, ki so 
bili vsa leta odlični.

Ptuj � Učenje nemščine zaradi omejitev še vedno teče na daljavo

Učenje tujega jezika na daljavo je težje in zahtevnejše
Učenje nemškega jezika na osnovnih šolah že od oktobra v celoti poteka na daljavo, saj ga ne morejo izvajati po posa-
meznih oddelkih v tako imenovanih mehurčkih. V večini osnovnih šol je namreč nemščina med obveznimi izbirnimi 
predmeti. Kar pomeni, da ga osnovna šola mora izvajati ne glede na število otrok. Zanj pa se lahko poljubno odločijo 
učencih sedmih, osmih in devetih razredov. Od četrtega do šestega razreda pa je na voljo le v primeru, ko je zanj 
dovolj interesa (kot neobvezni izbirni predmet). 

Podravje, Ptuj � Zbiranje šolskih potrebščin 

Za nekoga le zvezek, za drugega cel svet ...
Z namenom, da bi bili septembra prav vsi šolarji ustrezno 
opremljeni in brezskrbno vstopili v novo šolsko leto, Dru-
štvo prijateljev mladine Ptuj peto leto zapored izvaja akcijo 
zbiranja šolskih potrebščin. Veseli bodo sleherne donacije, 
tudi rabljenih, a uporabnih zadev. Šolske potrebščine ali 
sredstva za njihov nakup bodo zbirali do 13. avgusta. 

Kidričevo � Izdali monografi jo s fotografi jami

Zgodovinski spomin
Knjiga oziroma monografi ja nosi naslov Vojna bolnišnica 
Sternthal - Strnišče pri Ptuju med letoma 1915 in 1918 na 
fotografi jah in razglednicah.

Foto: ČG 

Lansko leto se je zbralo veliko šolskih potrebščin, z njimi so razveselili 
kar 85 otrok.

Foto: Arhiv DPD Svoboda Kidričevo

Foto: SD

Odličnjaki Zala, Nina in Jakob so prejeli zlate petice, nato pa so se za spomin fotografi rali z županoma Trnovske 
vasi in Destrnika, ravnateljem šole in obema razrednikoma.

„Lani smo z zbranimi fi nančnimi sredstvi in potrebščinami pomagali 
85 otrokom iz 41 družin. Naša želja je, da se akciji letos pridruži še več 
ljudi in s tem pomagajo, da to število presežemo,“ pravita Valerija Tek-
mec in Nada Jeza, vodji dobrodelne akcije, ki poteka v sklopu Društva 
prijateljev mladine Ptuj. Zbrane šolske potrebščine bodo razdeljene 
otrokom iz socialno ogroženih družin iz lokalnega okolja. Sodelovanje 
v akciji je možno na dva načina: z nakupom šolskih potrebščin (zvezki, 
svinčniki, nalivna peresa, barvice, ravnila, peresnice, šolske torbe, 
copati …) ali nakazilom sredstev za ta namen na transakcijski račun 
št. SI56 0420 2000 0384 542, odprt pri Novi KBM, d. d., namen: šolske 
potrebščine 2021-22.

Potrebščine se do 13. avgusta zbirajo v prostorih Centra interesnih 
dejavnosti, od ponedeljka do petka, med 10. in 15. uro. V drugi polovici 
avgusta jih bodo predali CSD Spodnje Podravje na Ptuju, kjer bodo 
poskrbeli, da bo vse razdeljeno pomoči potrebnim otrokom. „Lani 
smo z zbranimi sredstvi na osnovi naročilnice štirim otrokom kupili 
tudi delovne zvezke in učbenike. Prav je, da se šolsko leto za vse začne 
brezskrbno,“ pravi Tekmečeva.

K sodelovanju vabijo vse, ki bi na ta način želeli nekomu pomagati v 
teh težkih in negotovih časih. Še vedno je preveč družin na robu pre-
živetja, takšnih, ki jim sleherni dodatni strošek, kot je nabava šolskih 
potrebščin, predstavlja veliko breme.

Dženana Kmetec

Foto: EK

Prejemnici državnega zlatega priznanja v znanju nemščine Lara in Manca ter njun mentor Luka Žižek
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Foto: Črtomir Goznik

Ela Petek, 5. razred, OŠ Rogatec, pesem Življenje je lepo 
(Alenka Godec): »Pesem sem izbrala zato, ker je življenje res 
lepo. Raje pojem angleške pesmi. Od slovenskih pevk pa sta 
mi posebej všeč Alenka Godec in Tanja Žagar. Pri pesmi me 
najbolj pritegne ritem. V šoli imam najraje glasbeno umetnost, 
matematiko in likovno. V glasbeni šoli igram flavto. Družim se 
s prijatelji. Rada imam živali, doma imamo tri muce, za katere 
skrbim. Želim si postati učiteljica flavte.«

Foto: Črtomir Goznik

Lea Artič, 4. razred, OŠ Rogatec, pesem Sreča na vrvici (Martina 
Ramljak), lastna spremljava na kitari: »Letos sodelujem tretjič. 
Tudi lani sem se spremljala sama, z violino, prvo leto pa sem 
pela v duetu. Rada pojem slovenske in angleške pesmi. Pri izbra-
ni pesmi sta me najbolj pritegnili in na nek način spodbudili be-
sedi „nobenih skrbi“. V tem času jih imamo veliko. Zato je čas 
za brez skrbi. V šoli imam najraje glasbo in šport. V glasbeni šoli 
igram violino, zasebno pa se učim še igranja na kitaro. Plešem 
balet in jaham, rada imam živali, želim postati veterinarka.«

Foto: Črtomir Goznik

Klara Kitak, 9. razred, OŠ Rogatec, pesem Boš znal naprej me 
ljubiti (Uroš in Tjaša Steklasa): »To je moj prvi nastop v projektu 
Otroci pojejo slovenske pesmi in se veselijo. Spodbudila me je 
učiteljica Barbara Žerjav. Pesem pa sem si izbrala sama. Rada 
imam narodno-zabavne pesmi. V šoli je bilo zadnje dni zelo na-
peto, veliko je bilo spraševanja. Zdaj pa vsi komaj čakamo po-
čitnice. Igram harmoniko, pojem. Zelo rada igram tudi odbojko 
in nogomet. Postala bom slaščičarka.«

Foto: Črtomir Goznik

Minea Krivec, 9. razred, OŠ Rogatec, pesem Mlade oči (Ditka 
Haberl): »V tem projektu sodelujem od 6. razreda. Pesem, ki 
sem jo pela letos, sem slišala in lanski prireditvi, zelo mi je bila 
všeč. Veliko sem vadila tudi ob pomoči učiteljice. Rada pojem 
vse lepe pesmi, ki imajo ritem, da jih lahko začutiš. Všeč so mi 
Eva Boto, Ines Erbus in Polkaholiki. Od predmetov so mi bili 
najbolj všeč glasba, šport in likovna. V prostem času rada be-
rem knjige, se sprehajam, veliko pa tudi pojem. Vpisala sem se 
na predšolsko vzgojo, ker želim postati vzgojiteljica.«

Foto: Črtomir Goznik

Mia Šket, 9. razred, OŠ Rogatec, pesem Kjer pomol poljubi morje 
(Manca Špik): »Najraje poslušam pesmi, ki jih poje Manca Špik 
in jih tudi najpogosteje pojem. Všeč so mi tudi Polkaholiki. Pri 
pesmi me pritegneta besedilo in melodija. Zadnje dni je bilo v 
šoli zelo napeto, saj je bilo treba zaključiti ocene. Moja predmeta 
sta bila glasba in šport. V prostem času igram klavir, pojem, se 
družim s prijatelji, pomagam doma, se igram z bratcem in sestro. 
Vpisala sem se v Oblikovalsko šolo Maribor – smer Frizerstvo.«

Komisija je ocenila, da bosta v polfi nalu 7. sezone projekta Otroci 
pojejo slovenske pesmi in se veselijo Občino Rogatec in OŠ Rogatec 
predstavljala Ela Petek v mlajši kategoriji s pesmijo Življenje je lepo, v 
starejši pa Minea Krivec, ki si je izbrala pesem Mlade oči.

»V občini Rogatec se mnogi občani ljubiteljsko in nekateri tudi pro-
fesionalno ukvarjajo z glasbo, Občina predvsem s sofi nanciranjem 
delovanja ljubiteljskih kulturnih društev podpira razvoj in ohranjanje 

Rogatec � Otroci pojejo slovenske pesmi in se veselijo, 7. sezona

Novi polfinalistki: Ela in Minea

Sponzorji prireditve

Projekt so omogočili: 
Občina Rogatec, Perutnina 
Ptuj, Talum, Telekom Slo-
venije, Oculus Welteweite 
Industriemontagen, Dravske 
elektrarne Maribor, največji 
proizvajalec električne energije 
iz obnovljivih virov, Anpro-
tehnik, ATP, Klima Ptuj, Sa-
zas. BSH, Testepoint, Mana, 
Cinkarna Celje, Elektro Celje, 
Hermi, Kovintrade.

Občina Rogatec je z OŠ Rogatec že nekaj let zvesta partnerica projekta Otroci pojejo slovenske pesmi in se veselijo. Mladim pevskim in glasbenim talentom tudi 
s sodelovanjem v tem projektu omogočajo, da razvijejo svoje potenciale na tem področju, da bodo nekoč tudi sami peli na velikih pevskih odrih doma in v tujini. 
S tem pa sledili tradiciji vseh tistih pevcev in glasbenikov, ki že leta razveseljujejo ob različnih priložnostih. Letos so se pevski talenti OŠ Rogatec predstavili v 
okrnjeni sestavi, saj je bolezen nekaterim preprečila nastop.

Peli so: 
OŠ Rogatec: Lea Artič in 

Ela Petek v mlajši kategoriji 
ter Klara Kitak, Minea Krivec 
in Mia Šket v starejši.

V prijetno klimatiziranem Arba-
daParku je moč praznovati tudi 
rojstne dneve. Praznovanje za 
deset otrok stane 150 evrov, 
vključuje pa dve uri animacije, 

uporabo igral, fotografiranje ter
učenje trikov in iger, ki so prila-
gojene starosti otrok. Slavlje-
nec prejme darilo, vsi otroci pa
še nogavice in napitke. Samo na
rojstnodnevnih praznovanjih pa
otroci uporabljajo tudi VR-očala.
Medtem ko otroci rajajo in nori-
jo, pa se lahko starši sprostijo ob
kavi ali osvežujočem napitku. 

TERMINE V ARBADAPARKU JE 
NAJBOLJE REZERVIRATI PRE-

KO ŠTEVILKE 031 553 375, ZA 
OBISK OD ČETRTKA DO NEDE-
LJE SO REZERVACIJE NUJNE.

ArbadaPark – nora zabava za 
male in velike
Qcenter Ptuj, največji nakupovalni center na Ptuju, ob vstopu v poletje prinaša ne-
šteto načinov sprostitve. V unikatnem ArbadaParku bodo kakovostno in zabavno
preživljali čas vsi družinski člani. Za prav vsakega se najde nekaj – tudi med bli-
žajočimi se počitnicami, ko pripravljajo počitniško varstvo, aktivnosti pa bodo na
voljo tudi v dopoldanskem času. Individualni obiski bodo še bolj pestri, cene pa še
nižje – enourni obisk stane 6,90 evra, 90 minut 9,90 evra, ob prvem obisku pa je
treba kupiti še nedrseče nogavice, ki stanejo 3 evre, a jih otroci obdržijo jih upora-
bljajo tudi ob naslednjih obiskih. 

različnih zvrsti glasbe, od ljudskega petja, zborovskega petja, do 
igranja na tamburico. V vseh letih delovanja občine je nastalo kar 
nekaj glasbenih ansamblov in skupin, ki so ponesle ime Rogatca da-
leč v slovenski prostor in tudi izven meja, kot Mi2, Aplavz, Donačka 
itd. Projekt Otroci pojejo slovenske pesmi in se veselijo z veseljem 
podpiramo, saj se zavedamo, da na mladih svet stoji in da je zelo po-
membno čim prej začeti razvijati talente. Projekt pa je seveda dobro-

došel tudi v smislu promoviranja naših mladih talentov OŠ Rogatec 
ter tudi same občine Rogatec. Pridružujemo se željam organizator-
ja, družbe Radio-Tednik Ptuj, da iz dosedanjega sodelovanja otrok iz 
osnovnih šol oz. 50 občin projekt preraste v vseslovenskega,« je po 
nastopu pevskih in glasbenih talentov OŠ Rogatec povedal župan 
občine Rogatec Martin Mikolič.

MG
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Foto: Črtomir Goznik

Ela Petek, 6. a-razred, OŠ Dornava, pesem Največ (Klara Jazbec): »V 
tem projektu sem nastopila že v 3. in 4. razredu, letos sodelujem tret-
jič. Poslušala sem vse pesmi, ki so bile na razpolago, izbrana pesem 
pa mi je bila najbolj všeč. Pogosteje pojem angleške pesmi kot slo-
venske. Od slovenskih izvajalcev najraje prisluhnem Modrijanom; rada 
imam narodno-zabavno glasbo. V šoli so moji najljubši predmeti glasba, 
šport in angleščina. V prostem času pojem, plešem, se rolam, družim s 
prijatelji. Komaj pa čakam počitnice. Razmišljam o tem, da bi postala 
psihoterapevtka, da bi pomagala ljudem, da bi razumeli svoje težave.«

Foto: Črtomir Goznik

Jaša Kokol, 6. a-razred, OŠ Dornava, pesem Od kod lepote tvoje (An-
sambel bratov Avsenik): »To je že moj tretji nastop v projektu Otroci 
pojejo slovenske pesmi in se veselijo. Najraje imam narodno-zabav-
no glasbo, Avsenike. Dosti sem vadil, tudi pri prof. Romani Zemljak, 
da sem si pridobil mnenje, kje še moram izboljšati petje. Razred 
bom zaključil z odličnim uspehom. Moja najljubša predmeta sta 
zgodovina in geografija. V glasbeni šoli igram kitaro in bobne. Tre-
niral sem nogomet, zdaj treniram košarko. Doma včasih kuham, 
občasno tudi pečem sladice. Želim postati arhitekt.«

Foto: Črtomir Goznik

Anamari Cigula, 5. b-razred, OŠ Dornava, pesem Nora noč (Tanja 
Žagar): »Sodelujem prvič. Pesem sem si izbrala, ker je zabavna in 
ker jo poje moja najljubša pevka. Rada pa tudi poslušam in po-
jem pesmi, ki jih pojeta Nika Zorjan in Dejan Vunjak. V šoli je lepo 
in zabavno, najraje pa imam glasbo, šport, likovno umetnost, slo-
venščino. Pojem pri pevskem zboru v šoli in cerkvenem pevskem 
zboru. V prostem času se igram s sestrico Hajdi, se družim s pri-
jatelji, vozim s skirojem, kolesom, rolam. Rada imam živali, imam 
mucko in mačka. Rada bi bila veterinarka ali pa vzgojiteljica.«

Foto: Črtomir Goznik

Vida Veršič, 7. a-razred, OŠ Dornava, pesem Srajca (Papir): »So-
delujem tretjič. To pesem sem si izbrala, ker mi je bila všeč, ko 
sem jo slišala peti v pretekli sezoni projekta. Najraje pojem an-
gleške pesmi oz. pop. Od slovenskih pesmi pa so mi všeč zimze-
lene pesmi (popevke), ki jih je pela Majda Sepe. V šoli je super, 
zame so vsi predmeti enakovredni. Rada se družim s prijatelji, 
igram violino, igrati sem začela še klavir, sama pa se učim igrati 
ukulele. Plešem hip-hop, zanima me dramatika. Morda bom štu-
dirala medicino.«

Foto: Črtomir Goznik

Neli Vivola, 8. b-razred, OŠ Dornava, pesem Proti soncu (Ditka): »V pro-
jektu Otroci pojejo slovenske pesmi in se veselijo sem pela že večkrat. 
Pri izbrani pesmi sta me prepričali lepa vsebina in melodija. Veliko sem 
vadila, tudi pri učiteljici solo petja Maji Butolen Zorko. Rada pojem in 
poslušam pesmi, ki jih pojejo Ditka, Nina Pušlar, Nika Zorjan. V šoli je 
bilo v preteklih tednih veliko ocenjevanja, zato smo se tudi veliko učili. 
V glasbeni šoli igram klavir, veliko časa posvečam športu, se družim s 
prijatelji. Po končani osnovni šoli se bom vpisala na gimnazijo.«

Naše prireditve

Vse dosedanje 
oddaje si lahko 

ogledate na 
Facebook in 

Radia Ptuj

Finale:  Finale: 
4. septembra4. septembra

Polfi nalnega nastopa sta se razveselili: Anamari Cigula, ki bo v 
mlajši kategoriji zapela pesem Nora noč, v starejši pa bo OŠ Dornava 
in občino Dornava prestavljala Vida Veršič s pesmijo Srajca.

»Občina Dornava z veseljem sodeluje v projektu Otroci pojejo sloven-
ske pesmi in se veselijo, saj so interes pokazali tudi učenci sami. Smo 
pevska občina s številnimi pevci in pevskimi zbori. V občini delujeta dve 
glasbeni šoli, ki se s svojim delom in talenti predstavljata na številnih 
prireditvah. Na petje v naši občini sem zelo ponosen, posebej na mlade, 

Dornava � Otroci pojejo slovenske pesmi in se veselijo, 7. sezona  

Za polfinale že vadita Anamari in Vida

Sponzorji prireditve

Projekt so omogočili: 
Občina Dornava, Telekom 
Slovenije, ATP avtobusni in 
tovorni prevozi, OCULUS 
Weltweite Industriemon-
tagen, Dravske elektrarne 
Maribor, največji proizva-
jalec električne energije iz 
obnovljivih virov, Sazas, 
Talum, Klima Ptuj, Anpro-
tehnik, Zerox in Perutnina 
Ptuj.

V občini Dornava ima petje že dolgoletno tradicijo. Pevski in glasbeni talenti se uspešno predstavljajo ob različnih priložnostih. Tudi v projektu Otroci pojejo slo-
venske pesmi in se veselijo so v preteklih letih dokazali, da je njihovo petje še kako prepričljivo. Tudi v tej sezoni projekta so se izkazali. Pokazali, da je slovenska 
pesem pri njih še kako priljubljena in da jo znano tudi občuteno zapeti ter predstaviti.

Peli so: 
OŠ Dornava: Anamari Ci-

gula v mlajši kategoriji, v sta-
rejši pa: Jaša Kokol, Ela Pe-
tek, Vida Veršič in Neli Vivola.

ki ohranjajo slovensko pesem, Tudi v preteklosti se je že pokazalo, da so 
mladi pevci iz naše šole v projektu Otroci pojejo slovenske pesmi in se 
veselijo dosegali odlične rezultate. Občina vsako leto v proračunu zago-
tavlja denarna sredstva, ki jih na osnovi pravilnika razdeli med najboljše 
učence in študente ter jih s tem spodbuja k doseganju čim višjih ciljev na 
področju izobraževanja,« pa je o pevski tradiciji in spodbujanju talentov 
na različnih področjih povedal župan občine Dornava Janko Merc.

MG
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Poročilo Global Corruption 
Barometer EU 2021 je rezultat 
40.000 anket, ki so jih na Trans-
parency International opravili z 
državljani EU v vseh 27 državah 
članicah. Rezultati so skrb vzbuja-
joči; na ravni Unije tretjina meni, 
da se situacija glede korupcije v 
njihovi državi slabša, še 44 odstot-
kov pa je prepričanih, da se stanje 
ne izboljšuje. Evropska unija, ki 
se globalno uveljavlja kot borec 
proti korupciji po celem svetu, 
ima pred seboj očitno še veliko 
dela, saj so njeni prebivalci vse 
bolj zaskrbljeni glede koruptivnih 
praks vladajočih, posebno zaradi 
percepcije, da pravosodje teh po-
sameznikov ne more ali noče kaz-
novati za njihova dejanja. Indeks 
dojemanja percepcije še zdaleč ni 
ustrezno orodje za merjenje de-
janske ravni korupcije, daje pa vsaj 
vpogled na to področje. In novice 
iz Slovenije so še posebno slabe.
Korupcija se je zadnje leto po mne-
nju večine še povečala

Na vprašanje, ali menijo, da se je 
stanje glede korupcije poslabšalo 
v zadnjih 12 mesecih, je nekaj več 
kot polovica Slovencev odgovorila 
pritrdilno, pred nami pa se v to ka-
tegorijo uvršča zgolj Ciper. Na sre-
dozemskem otoku ta sentiment 
lahko pojasnimo z aferami v zvezi 
s podeljevanjem državljanstev 
bogatim tujim vlagateljem s su-
mljivim ozadjem. Spomnimo, eno 
obliko tako imenovanih zlatih viz 
je sicer predlagal tudi aktualni šef 
Fursa Ivan Simič, a se ideja ni zna-
šla v zakonu o debirokratizaciji. Na 
to dejstvo se lahko verjetno odzo-
vemo zgolj z oddihom, saj imamo 
očitno že tako ali tako dovolj težav 
s korupcijo na sončni strani Alp.
Naraščanje negativnih percepcij v 

Sloveniji lahko bržkone pripišemo 
aferam ob nakupih zaščitne opre-
me v času prvega vala. Preiskoval-
ni postopki glede teh poslov naj bi 
še potekali, medtem pa se žvižgač, 
ki jih je razkril, še bori za svojo pra-
vico. Ivan Gale namreč sporoča, da 
se že več mesecev trudi priti do 
podatkov s svojega bivšega služ-
benega elektronskega predala, s 
čimer bi dokazal, da so vsi zapisi 
in dokumenti v zvezi z njegovim 
prejemanjem podkupnine ponare-
jeni. Gale se je zaradi tega moral 
ponovno obrniti na informacijsko 
pooblaščenko, čeprav je že po-
oblastil NPU, naj to preverijo sami, 
nekdanji delodajalci na zavodu za 
blagovne rezerve pa so gluhi za 
njegove pozive.

Korupcija vlade največji 
problem v Hrvaški in 
Sloveniji 

Da je korupcija vlade »velik pro-
blem«, meni 84 % vprašanih Slo-
vencev, v tej kategoriji pa s kar 92 
% prednjačijo Hrvati. V 18 državah 
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Vir: ARSO

4-dnevna napoved za Podravje

Jutri bo sprva ponekod še zmer-
no oblačno, čez dan pa poveči-
ni sončno. Popoldne v hribovi-
tem svetu ni povsem izključe-
na kakšna kratkotrajna ploha 
ali nevihta. Jutranje tempera-
ture bodo od 14 do 20, najvišje 
dnevne od 27 do 32 °C. OBETI: 
V soboto in nedeljo bo sončno 
in vroče. Popoldanske nevihte 
bodo malo verjetne.

Spodnje Podravje � Sobivanje na podeželju na resni preizkušnji

Traktorjem bi prepovedali vožnjo po cestah
Kmetje se vse pogosteje »na kmetih«, kot še vedno radi rečemo podeželju, ne počutijo več doma, ampak le še kot nadloga, ki moti blaženi mir tistih, ki so iz mest pobegnili v zeleni raj.

V številnih občinah imajo na-
mreč že težave z dostopanjem do 
svojih zemljišč, saj lokalne skup-
nosti oziroma občinski sveti spre-
jemajo odloke, ki to omejujejo. 
Motijo jih traktorji in drugi kmetij-
ski stroji, ki so jih zlasti v času setve 
in spravil pridelkov polne lokalne 
ceste. Težavo vidijo v tem, da ob-
činske ceste niso grajene tako, da 
bi prenesle obremenitve težke 
kmetijske mehanizacije, poleg 
tega pa tudi v umazaniji, ki jo trak-
torji navozijo z njiv na ceste in s 
tem ogrožajo varnost prometa. In 
to ne glede na dejstvo, da se na teh 
njivah prideluje hrana za vse nas.

V tujini postavijo 
opozorilne table

»Kaj takega v preteklosti ni ni-
komur niti na misel prišlo, a časi 
se spreminjajo, občinskih svetov, 
ki skušajo kmetom omejiti vožnje 
s kmetijskimi stroji po cestah, pa 
je žal vse več, kar napoveduje, da 
bomo imeli v prihodnje s tem še ve-

liko problemov,« pravi Alojz Herga, 
juršinski kmet in predsednik sveta 
ptujske enote Kmetijsko-gozdar-
ske zbornice Slovenije (KGZS). An-
drej Rebernišek, direktor ptujske-
ga zavoda, pa dodaja, da je zlasti 
sporna želja nekaterih svetnikov 
po splošni prepovedi vožnje s trak-
torji. »Če že, bi bila bolj smiselna 
omejitev glede na medosni pritisk 
vozila, ne pa kar generalna prepo-
ved. Kako pa naj kmetje dostopajo 
do svojih zemljišč in jih obdelujejo? 
Avstrijci in Nemci so to uredili dru-
gače: v času spomladanske setve 
in jesenskih spravil pridelkov, ko 
so kmetje več na cestah, postavi-
jo table, ki opozarjajo voznike na 
povečano prisotnost traktorjev in 
potencialno nevarnost zaradi blat-
nih cest. Ko so dela zaključena, pa 
kmetje ceste skupaj očistijo.«

Inšpektorja za vsako 
padlo grudo

Da bi kazalo na podoben na-
čin zadevo urediti tudi pri nas, je 

prepričan Janko Petrovič, direktor 
Mlekarske zadruge Ptuj. »Pobuda 
za rešitev problema je pravzaprav 
prišla od naših večjih prideloval-

cev. Res je, da se večinoma vozijo 
po ozkih cestah, ki niso grajene po 
evropskih standardih in tudi niso 
najprimernejše za sodobno kme-

tijsko mehanizacijo. Zakon o kme-
tijstvu opredeljuje kmetovo pravi-
co do kmetovanja, ki se je ne sme 
omejevati. Kmet ima opremo, ki 

jo dovoljuje Evropska unija, ob-
činski sveti pa si zakone in pravice 
tolmačijo po svoje. Nekatere ob-
čine so že šle v nakupe tehtnic in 
bodo vozila njihovi redarji tehtali; 
kar strah me je ob misli, kakšne 
kazni to prinaša za kmete. Stri-
njam se lahko z omejitvijo medos-
nega pritiska vozil, pa še tu lahko 
pride do razlik: recimo glede na 
širino pnevmatik. Ni namreč vsee-
no, ali so te ozke ali široke, saj je 
pritisk povsem različno razpore-
jen. Vse to bi bilo treba upoštevati 
in natančno opredeliti, preden se 
sprejmejo kakršnikoli omejitveni 
ukrepi. A tu je bolj karkoli drugega 
v resnici eskalirala problematika 
sobivanja na podeželju in večno 
pomanjkanje dialoga. V tujini, kot 
rečeno, ljudje razumejo in vzame-
jo v zakup, ko je na cestah občas-
no blato z njiv, takrat pač še bolj 
pazijo, kako vozijo, pri nas pa se 
najdejo taki, ki za vsako grudo, ki 
z voza pade na cesto, že takoj kli-
čejo inšpektorja.«

Senka Dreu

Če rožnika sonce pripeka, pohlevno 
deži, veliko obeta žita, strdi.

Foto: Dreamstime/M24

Po podatkih Transparency International samo Ciprčani menijo, da se je 
stanje glede korupcije v njihovi državi v zadnjem letu bolj poslabšalo kot 
Slovenci.

Vir: Transparency International

Delež vprašanih, ki se strinja s trditvijo, da delovanje vlade usmerjajo ozki zasebni interesi.

Slovenija, EU � Novo poročilo o percepciji korupcije v Evropski uniji

Slovenija na neslavnem vrhu barometra korupcije
Menite, da ravnanja vaše vlade nadzorujejo zasebni interesi? Če je odgovor da, ste v večini, saj je na to vprašanje pritrdilno odgovorilo skoraj 70 odstotkov Slovencev, kar nas uvršča v sam 
vrh med članicami EU, ugotavlja najnovejše poročilo mednarodne nevladne organizacije Transparency International.

je zaupanje v evropske institucije 
večje kot zaupanje v domače insti-
tucije. V Sloveniji kar za 31 % večje – 
opaznejšo razliko so pri Transpa-
recy International zabeležili zgolj 
v Romuniji. 

Kar zadeva korupcijo na osebni 
ravni, pa Slovenci sebe uvrščamo 
med vzornejše članice, saj je zgolj 

4 % vprašanih priznalo, da se je v 
interakciji z javnim organom poslu-
žilo podkupnine, 18 % pa, da je izko-

ristilo osebne zveze in poznanstva 
v teh interakcijah.

A. Katalenić

Foto: SD

V nekaterih občinah bi radi omejili ali celo prepovedali vožnjo traktorjev in drugih kmetijskih strojev po lokalnih 
cestah.
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Pod sloganom Glasba v parku 
bodo nastopili Amy Winehouse 
tribute by June, ptujski okuženci 
Infected ter udarna Shagaddele 
rock n' roll peterica Joker out. Stal-
nica festivala ostaja glasba v mes-
tu (hotel Mitra in dvorišče Dom 
kulture Muzikafe), kjer se bodo 
predstavili glasbena zasedba Pliš, 
Vasko Atanasovski in Zoran Maj-
storović, Fridas jazz Quartet FT, 
Katarina Samobor. Na Slovenskem 
trgu bo tudi letos stal Oder mladih, 
ki bo vabil z glasbenimi nastopi kar 
sedem večerov. Klasični mojstri 
bodo razvajali v slavnostni dvorani 
ptujskega gradu, cikel z recitalom 
bo odprl Marko Črnčec.

Na Ptuj že drugič prihaja Na-
turally 7, ena najpomembnejših 
glasbenih skupin na svetu, ki bo 
po nastopu v Nemčiji po letu in 
pol premora začela svojo glasbeno 
turnejo prav na Ptuju, kjer ji bo pri-
padla tudi čast, da bodo 13. festival 
na dvorišču minoritskega samosta-
na tudi slavnostno odprli. Njihov 
nastop sodi med vrhunce letošnje-
ga 13. glasbenega festivala Arsana. 
Domača glasbena skupina, tudi fe-
stivalska gostiteljica, Vox Arsana, 
bo razvajala v skupnem nastopu 
z Vladom Kreslinom in godalnim 
orkestrom pod vodstvom Matije 
Krečiča. Posebej za festival so prip-
ravili sveže orkestrske prireditve 
legendarnih uspešnic Vlada Kresli-
na, gospoda s črno kitaro. Vrhunce 
letošnjega festivala predstavljajo 
tudi nastopi Sabine Cvilak, Janeza 
Dovča in Gorana Krmca, vokalnega 
orkestra Perpetum Jazzile, APZ 
Univerze na Primorskem, Tadeja 
Toša, Big Banda RTV Slovenija s 

solisti, ki so že stalnica glasbenega 
festivala Arsana. V svet slovenske 
popevke bodo pod vodstvom Pa-
tricka Grebla popeljali Elda Viler, 
Oto Pestner, Nuša Derenda, Nina 
Strnad, Saša Lešnjek. 

Umetniški vodja in direktor fe-
stivala Mladen Delin pričakuje, da 
bodo vsi dogodki dobro obiskani, 
saj je zanimanje veliko. Z lanske 
25-odstotne zasedenosti festi-
valskih prizorišč, naj bi letos do-
segli že 60-odstotno. Na opernem 
spektaklu na Panorami v izvedbi 
opere SNG Maribor s simfoničnim 
orkestrom in solisti pričakujejo štiri 
tisoč gledalcev. Zahvalil se je MO, 

zdajšnji županji Nuški Gajšek in 
prejšnjim županom, ki s festivalom 
diha vsa leta, sponzorjem in dona-
torjem. Njim in zvesti festivalski 
publiki ter pripravljalnemu odboru 
gre zasluga, da festival piše uspeš-
no zgodbo, kljub določenim pro-
blemom. Kot uspešni organizatorji 
festivala bi pričakovali tudi pomoč 
države, a je kot društvo niso bili 
doslej deležni v nobenem ukrepu. 
Tudi lansko leto so festival izvedli 
kot eden izmed redkih, saj se zave-
dajo, da bi prekinitev festivalskega 
dogajanja lahko pomenila tudi nje-
govo ukinitev. Ptuj ima tudi zaradi 
vztrajnih in trmastih organizator-

jev eno najbogatejših festivalskih 
poletij v Sloveniji. Po številu obi-
skovalcev, okrog 400.000 v vseh 
letih, po dogodkih (okrog 900) in 
udeležbi umetnikov (okrog 9.000) 
sodi glasbeni festival Arsana med 
pomembne srednjeevropske glas-
bene festivale. 

Stalnica glasbenega festivala os-
taja Otroški festival, poletna glas-
bena šola, ponovno pa je vključena 
tudi Odprta kuhna.

V programski knjižnici so dogod-
ki podrobneje opisani, da se bodo 
gledalci oz. obiskovalci lahko odlo-
čili.

MG
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Brian Thacker:

Couch Surfi ng: Couch Surfi ng: 
Od kavča do kavča Od kavča do kavča 
okoli svetaokoli sveta
Preden predstavim današnjo knjigo, opravimo 
malo spletnega brskanja.

http://razvezanijezik.org/: 
Kavčanje ali izvorno „couch 
surfi ng“ je oblika potova-
nja, ko si preko družabnega 
omrežja, t. i. kavčarjev, ure-
diš brezplačno prenočišče pri 
gostitelju. Ime izhaja iz pre-
nočevanja na kavču, ker po 
navadi res gre le za nudenje 
ležišča, kavča ali pa le prosto-
ra, kjer lahko popotnik pres-
pi. Kdor prenočuje, po nava-
di tudi sam nudi prenočišče. 
Je pa gostoljubje nagrajeno 
z družabnim mreženjem in 
novimi izkušnjami.

In za nadaljevanje uvoda v predstavitev romana: Draga 
založba Dovganočka, spoštovana prevajalka in izdajatelj 
Uroš Lavrenčič Mugerli, s. p. Je bilo res treba pustiti naslov 
v angleščini (dlakocepci porečejo: v avstralščini)? Slovensko 
kavčanje ne bi bilo dovolj kul? – Kakorkoli že: je pa knjiga 
tako zelo kul, da jo morate prebrati še pred letošnjim do-
pustom. In če vam vaš življenjski slog to dopušča: spoznajte 
svet od kavča do kavča.

Pa še prepis z ovitka romana: »Brian Th acker se je rodil v 
Angliji, a ker mu vreme tam nikakor ni bilo všeč, se je pri 
šestih letih preselil v Avstralijo. Je avtor petih potopisov in 
velik ljubitelj karaok. Spal je že v posteljah, na kavčih in tleh 
v sedeminsedemdesetih državah. Živi v Melbournu z ženo 
Natalie in hčerko Jasmine. Doma se mu zelo redko zgodi, 
da mora spati na kavču.« (No ja – kdaj pa je sploh doma? 
– opomba JŠ.)

No, med temi 77 državami jih je prvih enajst v danes 
predstavljenem romanu. Roman namreč opisuje prvo pi-
sateljevo kavčanje tam nekje v začetku sedanjega tisočletja 
(knjiga je izšla leta 2009), ko je bilo spanje na tujih kavčih 
še bolj v povojih. Ampak pisatelj se ga je pogumno lotil, ko 
je na spletu našel ponudnike tovrstnega spoznavanja sveta. 
Pa čeprav bi se dalo opise ponudnikov prebrati tudi takole: 
»Z ženo in petimi otroki živim v majhnem stanovanju z eno 
spalnico. Kavča nimamo, tako da boste morali sobo deliti z 
otroki. Živim daleč od mesta in tukaj ni javnega prevoza. In 
najbrž bi vam moral povedati tudi to, da sem pred kratkim 
prišel iz zapora.« (Str. 7.) – No, ta opis je sicer izmišljen, 
sestavljen iz množice ponudb na spletnih straneh kavčanja, 
s temi besedami pa pisatelj opiše svojo kavč-ponudbo po-
potnikom v Melbourne (morda zato, da bi se jih malo odlo-
čilo za obisk pri njem?).

Na svojem prvem potovalnem nizu (opisanem v tem ro-
manu) je pisatelj obredel tako rekoč celi svet: Čile, Brazilija, 
ZDA, Kanada, Islandija, Belgija & Luksemburg, Turčija, 
Kenija, Južna Afrika, Indija in Filipini. Dvanajst držav (in 
nekoliko več kavčev, ker je v nekaterih državah obiskal več 
mest), dvanajst mozaikov držav, mest – in predvsem ljudi. 
Kajti prednost kavčanja je, da živiš z ljudmi, pri katerih pre-
nočuješ, da z njimi spoznavaš njihovo vsakdanje (predvsem 
vsakonočno) življenje.

Pa še nevzgojna plat te knjige, zaradi katere bi jo moral 
pod drobnogled vzeti tudi minister za zdravje: kavčanje s 
sabo prinaša tudi alkohol. Veliko alkohola. Ker je vsak gosti-
telj prepričan, da mora svojemu obiskovalcu predstaviti kar 
največ ponudbe lokalnih kafi čev, bifejev, pivnic in kar je še 
podobnih ‚znamenitosti‘. Seveda vključno z vso pestro po-
nudbo lokalnih alkoholnih zvarkov ... Mogoče bi se moral 
podnaslov romana glasiti: Od šanka do šanka okoli sveta ...

Skratka: OBVEZNO BRANJE pred letošnjim do-
pustom.

Jože Šmigoc 

Ptuj � Drugo polovico julija bo obarval 13. glasbeni festival Arsana 

Glasbeni navdušenci bodo ponovno uživali
Trinajsta zgodba glasbenega festivala Arsana je pripravljena za izvedbo. Za organizatorjem, Društvom za glasbeno umet-
nost Arsana, je zahtevno pripravljalno leto, v tem obdobju pa že poteka intenzivna promocija festivalskih dogodkov, ki 
bodo letos potekali v dveh tednih, od 17. do 29. julija, da si bodo obiskovalci lahko ogledali več glasbenih dogodkov, saj ne 
bo več toliko strnjenega dogajanja. Že tradicionalnim prizoriščem pa dodajajo še novo, Sončni park, z glasbenimi dogodki, 
s katerimi želijo pritegniti tudi študentsko mladino.

Foto: Črtomir Goznik

Glasbeni festivala Arsana sodi med pet največjih glasbenih festivalov Slovenije, je povedal Mladen Delin, ume-
tniški vodja in direktor festivala. Novega glasbenega poletja pa se veseli tudi ptujska županja Nuška Gajšek. 13. 
glasbeni festival Arsana bo potekal med 17. in 29. julijem. V 13. festivalsko zgodbo pa vstopa z Opernim večerom 
na Panorami, ki bo 3. julija.

Kot je povedal župan Sebastian 
Toplak, želijo s postavitvijo razsta-
ve ob letošnji 30. obletnici nastan-
ka slovenske države obuditi spomi-
ne na ključne dogodke v času osa-

mosvojitve in vojne za Slovenijo. 
Razstava je rezultat dolgoletnega 
raziskovalnega dela vojaških zgo-
dovinarjev in kustosov muzeja o 
dogodkih na področju nacionalne 

varnosti in obrambe konec osem-
desetih in v začetku devetdese-
tih let 20. stoletja. Njen namen 
je predstaviti ključne dogodke v 
procesih osamosvajanja Republike 

Slovenije, razdružitve od drugih 
republik nekdanje skupne države, 
demokratizacije slovenske družbe 
in uvajanje večstrankarskega sis-
tema ter opozoriti na dejstvo, da 
se je bilo treba za prehod Sloven-
cev iz naroda v nacijo zoperstaviti 
nasprotnikom narodnega razvoja 
tudi z oboroženo silo, ki je bila 
podrta z izjemno podporo in eno-
tnostjo Slovencev.

Osrednji del je namenjen do-
godkom oboroženih spopadov 
konec junija in v začetku julija 1991. 
Predstavlja pa tudi to, da smo se 
Slovenci borili v vojni 1991 za varno 
življenje in demokracijo. 

Občina Podlehnik pa ob 30-le-
tnici samostojne Slovenije prihod-
nji ponedeljek organizira še en 
dogodek, in sicer bodo v spomin 
na desetdnevno vojno odkrili spo-
minsko ploščo na sedežu občine. 
Kulturna slovesnost se bo začela 
ob 17. u ri. 

Estera Korošec

Podlehnik � Na ogled razstava Vojna za Slovenijo 1991

Obeležili 30-letnico samostojnosti
V avli Večnamenskega kulturno-turističnega centra Podlehnik bo vse do 22. junija na ogled gostujoča razstava Vojaškega 
muzeja Slovenske vojske: Vojna za Slovenijo 1991, ki jo je pripravilo Območno združenje veteranov vojne za Slovenijo Ptuj v 
sodelovanju z občino Podlehnik. Omenjena razstava je nastala pred petimi leti ob 25. obletnici osamosvojitve. 

Foto: ČG

Na odprtju v Podlehniku je zbrane nagovoril Vlado Žgeč, predsednik OZVVS Ptuj.
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Prihajajo poletni in, upamo, 
tudi toplejši dnevi. Sonce in to-
plota nam prineseta veliko opti-
mizma in dvigneta razpoloženje. 
Vendar je poletje povezano tudi 
z nekaterimi zdravstvenimi te-
žavami. Ena od teh so utrujene 
in težke noge. Težave so lahko 
blage in jih olajšamo že s primer-
no kremo, gelom ali mazilom ter 
masažo, lahko pa so tudi večje in 
potrebujemo zdravljenje z zdra-
vili.

Vzroki za občutek težkih in ut-
rujenih nog so različni, največkrat 
pa gre za kronično vensko bole-
zen (KVB). Težave so lahko tudi 
posledica dolgotrajnega stanja 
na mestu, lahko tudi dolgotraj-
nega sedenja, nepravilne obutve, 
prekomerne aktivnosti ipd. Vse 
naštete težave v sorazmerno 
kratkem času izzvenijo. Pomaga 
počitek s privzdignjenimi noga-
mi, masaža s kremami ali geli, ki 
vsebujejo izvleček divjega kosta-
nja, mentol ali heparin, hladne 
kopeli in pri prekomerni aktivno-
sti tudi magnezij, ki ga zaužijemo. 
Če imamo sedeče delo, je treba v 
rednih časovnih presledkih vstati 
in noge razgibati s hojo, počepi 
ipd.

Pogosto imajo težavo z ote-
kanjem nog in občutkom težkih 
nog tudi nosečnice. Tudi njim 
svetujem masažo, hlajenje in 
hojo ter počitek s privzdignjenimi 
nogami.

Kronična venska bolezen je 
cela vrsta znakov in simptomov, 
ki so posledica povečanega tla-
ka v povrhnjih in/ ali globokih 
venah nog. Znaki so vse od tež-
kih nog, tope bolečine, srbenja, 
utrujenosti, nočnih krčev, ne-
mirnih nog, do oteklin in kožnih 
sprememb z razjedami. Vidimo 
jih kot varice ali krčne žile, met-
ličaste vene, mrežaste vene in 
kot razjede, ki zelo slabo celijo. 
Kot rečeno, KVB je posledica po-
večanega tlaka v venah nog, ki je 
najpogosteje posledica nepravil-
nega delovanja venskih zaklopk. 

Foto: ČG

Darja Potočnik Benčič

Zdravstveni nasveti

Utrujene in težke noge

V Zdravstvenem domu Ormož 
bi si želeli organizirati drugačen, 
bolj množičen način cepljenja, ven-
dar so za dobavo cepiv odvisni od 
države, zato je 7.000 precepljenih 
oseb zanje že velik rezultat.

V ormoškem ZD cepijo po strate-
giji, ki jo je predlagalo Ministrstvo 
za zdravje. Po besedah Alenke Si-
monič, dr. med., spec. družinske 
medicine, čaka na prvi odmerek 
nekaj manj kot 500 ljudi, se pa vsak 
dan prijavljajo novi, sploh mladi 
ljudje, ki za cepljenje kažejo vse 
večji interes. Cepljenju se pridružu-
jejo tudi tisti prebolevniki, ki se jim 
je izteklo šest mesecev od prejema 
prvega odmerka.

Cepiva ne izbirajo sami
»Za zdaj je bilo cepljenih okrog 

7.000 oseb s prvim odmerkom in 
dobrih 3.000 že z obema, kar je lep 
delež, seveda pa si želimo, da bi bil 
še večji. Trenutno cepimo še po tis-
tem prvotnem zbirniku, kjer smo 

že od novembra lani zbirali prijave 
za cepljenje, se pa že vključujejo 
tudi vsi tisti, ki so prijavljeni preko 
aplikacije zVEM. Cepimo s cepivom 
Comirnaty, proizvajalca Pfi zer, in 
cepivom AstraZeneca, vmes smo 
imeli tudi nekaj doz Moderne, am-
pak praviloma prihaja to cepivo, 
ne izbiramo si ga sami, dobimo ga 
od vlade. Še zmeraj je nekaj težav 
s cepivom AstraZeneca v smislu 
zavračanja cepljenja, vendar ved-
no manj. Dosti dilem v zvezi s ce-
pivom se je že razjasnilo, še zmeraj 
pa seveda so, saj v medijih kroži 
kar nekaj nasprotujočih si mnenj, 
zato se seveda odločajo drugače. 
Če se le da, skušamo ponuditi tem 
bolnikom še to drugo cepivo, cepi-
vo fi rme Pfi zer,« je povedala Alen-
ka Simonič.

V ormoškem ZD pred ceplje-
njem ne izvajajo nobenih posebnih 
laboratorijskih preiskav. Osebe iz 
rizičnih skupin se pred cepljenjem 
same posvetujejo s svojim oseb-
nim zdravnikom, pa tudi osebje iz 

cepilnega centra si ob prisotnosti 
kroničnega ali kakega resnejšega 
bolnika samo pridobi mnenje s 
posvetom pristojnega zdravnika.

Težave po cepljenju so 
prisotne

»Nekih resnejših stranskih učin-
kov pri nas nismo zabeležili, so pa 
prisotne neke težave, ki se pojav-
ljajo v tistem prvem mesecu po 
cepljenju. Gre za bolečine v roki 
in rahlo povišano temperaturo, 
mrazenje in slabo počutje, kar 
se pojavlja hitro po cepljenju, do 
nekih čudnih stanj, ki se dogajajo 
kasneje. Čudnih v smislu, da ver-
jetno niso povezana s samim cep-
ljenjem, ampak ker so se zgodila 
po cepljenju, jih večina ljudi kar s 
tem poveže. Kakšnih resnejših ali 
pa življenja ogrožajočih stranskih 
učinkov pa na našem območju nis-
mo zaznali in ne vemo, da bi bili,« 
je še povedala Simoničeva.

Darja Žganec Horvat

Tedenski mikroskop

Običajne težave po cepljenju 

Sprememba prvotne oblike pal-
ca ne učinkuje negativno samo na 
videz stopala, ampak tudi na poču-
tje, saj se lahko pojavijo bolečine. 
Kadar bolezen močno napreduje, 
pa se (zlasti pri starejših) pojavijo 
težave s hojo.

Vzrok za izkrivljen nožni 
palec

Natančnega vzroka medicinska 
stroka še ni popolnoma pojasnila. 
Čeprav ga pogosto laično pripisu-
jemo nošenju obutve z visokimi 
petami, raziskave ne potrjujejo ne-
posredne povezave med visokimi 
petami in izkrivljenim nožnim pal-
cem. Bolj verjetno je, da dandanes 
nosimo čevlje že od najzgodnejše-
ga otroštva. Obuvalo na neki način 
umetno zapira stopalo že od prvih 
korakov, zato se notranje mišice 
ne razvijejo pravilno. Zlasti proble-

matični so tesni in trdi čevlji. Pri na-
stanku izkrivljenega nožnega palca 
ima pomembno vlogo dednost. 
Tudi vnetne bolezni na skeletu niso 
zanemarljive, kot sta protin in rev-

matoidni artritis. Pa luskavica, ki 
ima poleg simptomov na koži do-
datne učinke tudi na sklepih. Izkri-
vljen nožni palec je zelo pogosto 
posledica poškodbe. Če pride na 

Priporočljiva je bosa hoja
Ob pojavljanju začetnih težav najprej zamenjajmo obutev. Čevlji naj 

bodo spredaj dovolj široki (prostor za prste), iz naravnih materialov 
in raztegljivi, da se bodo prilagodili vaši obliki stopala. Imajo naj 
ustrezno kopito, s čvrstim neupogljivim podplatom spredaj in mehko 
notranjo oblogo. Izogibati se je treba obutvi s šivi, ki pritiskajo na 
izbokline. V prodajalnah z ortopedskimi pripomočki ali v lekarnah 
lahko kupimo ortopedske pripomočke, kot so opornice in distančniki, 
ki postavljajo palec v normalen položaj. Za preprečevanje deformacije 
se priporočata bosa hoja in hoja po prstih po naravnem terenu, pa 
tudi kolesarjenje in plavanje. Koristne so tudi lokalne protibolečinske 
terapije, kopeli in vaje za krepitev stopalnih mišic, vezi ter gibljivost 
sklepa. 

primer do zloma stopalnic, se lah-
ko palec pozneje deformira.

Kdaj k zdravniku
Izkrivljenost nožnega palca je 

pogosta težava, ki jo obravnavajo 
v ortopedskih ambulantah, čeprav 
na prvi pogled ne gre za resnejšo 
bolezen. Težava pa vendarle ni za-
nemarljiva, če začne osebo ovirati 
pri vsakdanji aktivnosti ali celo, ko 
oseba začne zaradi bolečine uži-
vati protibolečinska zdravila. Ko 
težava napreduje do te mere, je 
potrebno zdravljenje.

Kako poteka zdravljenje
Kadar so težave za osebo z izk-

rivljenim palcem zares moteče, 
zdravnik predlaga operacijo. Na 
voljo je tudi več vrst ortopedskih 
pripomočkov za izkrivljeni nožni 

Foto: DZH

Alenka Simonič, dr. med., spec. družinske medicine

Pomagajmo si

Vzroki so pretesni čevlji, dednost in poškodbe
Izkrivljen nožni palec ali latinsko Hallux valgus je razmeroma pogosta težava, ki jo na stopalu opazijo predvsem ženske.  

Te namreč preprečujejo vračanje 
krvi. Posledično se pojavijo tudi 
motnje v pretoku v najmanjših 
venah, aktivirajo se vnetni meha-
nizmi, tkivo je slabše preskrblje-
no s kisikom in tako v nadalje-
vanju bolezni pride do vnetja in 
končno do razjede goleni. 

Kako si lahko 
pomagamo

Začnimo pri prehrani. Ta naj bo 
uravnotežena, bogata s sadjem in 
zelenjavo, da dobimo dovolj vita-
minov in mineralov. Pri prehrani 
pazite na omejen vnos soli. Po-
membna je tudi ustrezna telesna 
teža. 

Ko hodimo, se mišice krčijo in 
tako se kri lažje vrača proti srcu. 
Pri tem sodelujejo venske zak-
lopke, ki preprečujejo, da bi se 
kri vračala. Zato je gibanje, zlasti 
hoja, zelo pomembno. O pomenu 
primerne obutve verjetno ni tre-
ba pisati posebej. Noge otekajo 
in bolijo tudi zaradi dolgotrajnega 
sedenja. Pomagamo si tako, da 
noge privzdignemo, lahko jih tudi 
hladimo, nikakor pa ni primerna 
topla voda, vroče sonce ali savna.

Oteklim in bolečin nogam pri-
ja masaža, in sicer masiramo od 
spodaj navzgor. Pomembna je 
tudi nega nog, saj zaradi slabe 
prekrvavitve in zaradi oteklin 
koža izgublja elastičnost, se tanj-
ša in  pogosto je tudi srbeča. 

Kako poteka 
zdravljenje

Zdravljenje je odvisno od teže 
bolezni. Vključuje kompresijsko 
zdravljenje, venoaktivna zdravi-
la ter kirurško zdravljenje. Nekaj 
osnovnih napotkov sem že naš-
tela, in sicer hlajenje, telovadba, 
dvig nog pri počitku, masaža s 
pripomočki, ki vsebujejo heparin, 
izvleček divjega kostanja, mentol 
in/ali diosmin.

Osnova zdravljenja KVB je 
kompresijsko zdravljenje. To se 
izvaja v vseh stopnjah bolezni in 

je podporni ukrep tudi pri drugih 
oblikah zdravljenja, vendar mora 
kompresijo predpisati zdravnik. 
Obstajajo kompresijske nogavice 
in dokolenke, ki si jih lahko v le-
karnah kupite sami, ki so koristna 
preventiva. Za zdravljenje opravi 
zdravnik izmero in nogavice se 
izdelajo za posameznega pacien-
ta natančno po meri. Za ustrezen 
učinek je pomembno, da pacient 
nogavice pravilno obuje. O tem 
ga v lekarni pouči usposobljen 
farmacevtki tehnik. 

Venoaktivna zdravila so mikro-
nizirana prečiščena fl avonoidna 
frakcija (diosmin, hesperidin) in 
escin. Delovanje teh zdravil teme-
lji na zvišanju venskega tonusa, 
zmanjšanju prepustnosti kapilar, 

izboljšanju limfnega pretoka ter 
preprečevanju prilepljanja in pre-
hajanja levkocitov v steno ven in 
v okoliško tkivo. Zdravilo je treba 
uživati dalj časa. Potreben je tudi 
ustrezen odmerek. Venoaktivna 
zdravila so uspešna podpora tudi 
pri kompresijskem zdravljenju in 
po kirurškem posegu.

Naj za konec še enkrat pouda-
rim, da so za zdrave noge zelo 
pomembni tudi zdrav življenjski 
slog, ustrezna telesna teža, pri-
merna prehrana in gibanje.

Mag. farm. Darja Potočnik Benčič, 
mag., farm. spec. 

palec. Dinamične opornice za ko-
rekcijo blage in zmerne oblike ima-
jo po mnenju strokovnjakov dober 
učinek, saj zavirajo napredovanje 
bolezni. Opornice priporočajo tis-
tim, ki oklevajo glede operacije. Na 

trgu so na voljo tudi silikonski vlož-
ki in podpore za prste, ki sicer ne 
zdravijo deformacije, temveč pre-
prečujejo nastanek nadaljnjih težav 
zaradi izkrivljenega palca.

Tea Dečman

Foto: Dreamstime/M24
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V projekt društva Šola zdravja, ki v slo-
venskem prostoru deluje že od leta 2006, je 
vključenih 235 skupin iz 87 občin, med njimi 
pa so tudi člani iz ormoške občine. Približno 
20 od 28 članov društva se vsako jutro točno 
ob 8. uri zbere na terasi ormoške »zelene 
knjižnice«. Z vodjama Nives Štefančič in Dani-
co Volgemut stoje izvajajo sklepne vaje pod 
imenom 1000 gibov. V 30 minutah razgibajo 
vse sklepe telesa in vse mišične skupine. Po 
priporočilih strokovnjakov začnejo z vajami 
pri dlaneh, končajo pa pri podplatih, saj s tem 

ohranjajo funkcionalne sposobnosti in do-
sežejo boljšo gibljivost, okretnost telesa ter 
ravnovesje.

Vaje niso zahtevne, kar pomeni, da ni pot-
rebna predhodna kondicijska pripravljenost, 
pa tudi draga športna oprema ne. Vsi člani 
društva so že upokojeni, zato vaje izvajajo po 
svojih zmožnostih in sposobnostih.

Člani društva se razgibavajo na javnih povr-
šinah, vaje pa vodijo usposobljeni prostovoljci 
s pomočjo strokovnega kadra. Vadnine ne po-
birajo, kar pomeni, da je jutranje razgibavanje 

brezplačno. Za včlanitev v društvo pa je treba 
izpolniti Pristopno izjavo in enkrat letno porav-
nati članarino 20 €, s čimer se podpira delovanje 
društva.

V ormoškem društvu Šola zdravja so med 
sabo zelo povezani. Ob ponedeljkih si vedno 
privoščijo pecivo, ki ga prinese katera izmed 
članic, v knjižnici jim skuhajo kavico, ob petkih 
pa že po ustaljenem urniku posedajo na terasi 
bližnjega lokala.

Članice društva Šola zdravja so z redno telo-
vadbo očitno dobile vse tisto, čemur je razgi-
bavanje namenjeno: »Živeli bomo tako dolgo, 
da nas bodo s kladivi tolkli po glavi, če se nas 
bodo hoteli rešiti!«

Glede na to, da so v skupini le trije moški 
predstavniki, pa imajo članice eno samo že-
ljo …  

Darja Žganec Horvat

Ormož � Šola zdravja tudi v Ormožu

»1000 gibov«
»Živeli bomo tako dolgo, da nas bodo s kladivi tolkli po glavi, če se nas bodo 
hoteli rešiti!«

ARDENI - hribovje v severozahodni Evropi, CABAT, Louis - francoski slikar krajinar (1812-1893), KINETA - kanal, v katerega 
se polaga inštalacija

Otolemur crassicaudatus
Telo je dolgo od 25 do 40 cm, rep pa od 34 do 49 cm. 
Tehta od 1 do 2 kg. Kožuh je srebrn do siv, rjav ali črn. 
Blazinice na dlaneh in stopalih so hrapave. Žuželke zazna 
s sluhom in vidom, plen pa bliskovito zgrabi z rokami. Z 
najprej štrlečimi spodnjimi sekalci in podočnikom strga 
lubje, da pride so soka in smole. Oglašanje spominja na 
otroško vekanje. Samec živi z eno ali dvema samicama in 
naraščajem. V nasprotju s sorodniki se raje giblje štirino-
žno, kot da bi plezal navpično. Imenujemo ga tudi komba.
Razširjenost: Nahaja se na osrednjem, vzhodnem in 
južnem delu Afrike. Živi v gozdovih, gostih savanah, z 
grmičevjem poraslih veldih in na plantažah.

Pred vami je teden, ko boste 
življenje sprejemali kot bojno 
polje in povsod boste zmagovali, 
kar vam bo vlilo dodatne 
samozavesti. Sobota in nedelja 
vam bosta vlili nostalgije in 
priznati bo potrebno, da rabite 
ljubezen. Srečen dan: sreda, 
ljubezenski dan četrtek.

Potreba po varnosti se bo 
le še stopnjevala in energija 
mlade Lune bo pripomogla 
k boljši komunikaciji, čeprav 
pa istočasno nekaj zdrave 
previdnosti ne bo odveč. 
Ljubezen bo prijetna dolžnost. V 
sredo in četrtek pa boste pridni 
in ustvarjalni doma.

Razigranosti, pisanosti življenja 
in brezskrbnosti ne bo videti 
konca. Kjer se boste pojavili, 
in to ne bo redkost, boste širili 
plamen dobre volje. Nedelja bo 
dan duhovnega razmisleka, v 
ponedeljek se še tudi odločate, 
proti konca tedna pa bodite 
ustvarjalni.

Dobili boste obisk, le koga, se 
sprašujete – mlado Luno, ki bo 
vašo barčico na morju življenja 
razburkala in obdala z novo 
energijo. Vikend bo poln nekih 
vtisov, partnerjev objem pa bo le 
potrditev prave poti. Srečen dan: 
sobota, fi nančni 
uspeh: sreda.

Danes, ko je tu petek, boste 
delali načrte, zadeve pa se bodo 
tudi spremenile. Seveda pa 
ni nujno, da je to slabo, kajti 
med vikendom boste spoznali 
zakonitosti duhovnega razvoja. 
Od torka dalje pa boste imeli 
mnogo energije in posledično 
tudi načrtov. n k

V pogledu službe boste prejeli 
neko ugodno ponudbo, kaj z 
njo naredite, pa bo odvisno od 
vas. Tudi v soboto in deloma 
v nedeljo prostega časa ne bo, 
saj boste prepleteni z delom. 
Ponedeljkovo jutro bo pisalo 
zgodbo o uspehu, od torka dalje 
pa mislite na svojo dušo.

Pot življenja vas bo pripeljala v 
družbo in tam se bo čas ustavil. 
Na delovnem mestu hitite počasi 
in bodite na preži, naivnost 
se vam tudi tokrat ne izplača. 
Dobro in spodbudno pa je, da se 
odpravite v knjižnico in da ste 
študijsko napredni. Srečen dan: 
četrtek.

V tednu, na pragu katerega ste, 
boste razrešili nekaj pomembnih 
dilem in pridobili možnost 
odgovorov. Dnevi bodo tudi 
prijetni, čeprav pa bo želja po 
dokazovanju močna. V ljubezni 
vas bo spremljala želja po strasti. 
Od torka dalje pa napredujete v 
službi.

Amorjeva puščica je blizu, in 
če boste le dovolj prožni, vas bo 
zadela. Vezani pa napredujete 
v ljubezni in uvidite, da je v 
slogi moč. Danes bo za vas dan 
za pogovor, v soboto pa se bo 
pričelo raziskovalno delo, od 
torka boste več na poti in sledili 
svoji fi lozofi ji.

Danes boste sklenili več plodnih 
dogovorov. Če se boste odpravili 
po nakupih ali se šli stilsko 
preobrazbo, bodo rezultati 
spodbudni. Mlaj vas bo osvobodil 
starih spon, dodal nekega nemira 
in energijo, da se postavite tudi 
zase. Skrivnostni nasmešek ne bo 
plod domišljije.

Okolico boste šokirali, toda to 
bo njihov problem, kajti vi boste 
individualno šli naprej. Danes bo 
dan, ko se lahko o vsem prijetno 
pogovorite, do ponedeljka pa je 
tudi čas, da si vzamete čas zase, 
da se sprostite, čeprav vas bo 
klicalo delo. Srečen dan: petek.

Dom bo tisti pravi kraj zaupanja 
in energične sreče. Ljubezenska 
čustva bodo sijala in plamen 
ljubezni ter povezanosti se bo 
širil. Čez vikend se boste lotili 
nekaj novega in spodbudnega. 
O vsem pa se pogovorite ali pa 
si zapišite. Od torka dalje se bo 
notranji nemir stopnjeval

BIK
(21. 4. – 20. 5.)

OVEN
(21. 3. – 20. 4.)

DVOJČKA
(21. 5. – 20. 6.)

RAK
(21. 6. – 22. 7.)

LEV
(23. 7. – 22. 8.)

DEVICA
(23. 8. – 22. 9.)

TEHTNICA
(23. 9. – 23. 10.)

ŠKORPIJON
(24. 10. – 22. 11.)

STRELEC
(23. 11. – 21. 12.)

KOZOROG
(22. 12. – 20. 1.)

VODNAR
(21. 1. – 18. 2.)

RIBI
(19. 2. – 20. 3.)

Tedenski horoskop

Foto: DZH

Njihov prepoznavni znak je oranžna majica.
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Vabljeni – uživajte poletje z nami!
VVabblljjenii – užžiivajjte polletjje z nami!

Simonov zaliv

NOVI NAROČNIKI POZOR!
Posebno ponudbo smo pripravili za tiste, ki se boste 

od 14. 5. do 24. 6. 2020 naročili na Štajerski tednik.

Brezplačno boste na morju lahko uživali 

vse poletne sobote (od 26. 6.  do 28. 8. 2021).
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Dejan Vunjak

Petovia kvintet
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V ponedeljek so priprave na 
novo sezono v 1. ligi – že šesto za-
poredno – začeli tudi nogometaši 
Aluminija. Na prvem treningu je 
pod vodstvom Oskarja Drobneta 
vadilo 28 igralcev, med njimi sta 
bila tudi novinca Robert Pušaver in 
Jaka Bizjak, iz mladinske vrste pa 
Kristjan Sagadin, Staš Mlakar, An-
draž Mlinar, Tim Ciganović in Jan 
Majcen. Na preizkušnji je trenutno 
tudi Robert Čakš (letnik 2001), ki je 
v pretekli sezoni igral za Šmartno.

O igralskem kadru in o uvodnem 
delu priprav je spregovoril Oskar 
Drobne. „Igralci so se zbrali po 
dobrih treh tednih premora, v zad-
njem tednu so že dobili program 
dela za ponovno prilagajanje na 
napore treningov. Poskušali bomo 
nadaljevati v ritmu, ki smo ga ime-
li v spomladanskem delu pretekle 
sezone, predvsem je želja zadržati 
zmagovalno miselnost. Nivo dela 
želimo dvigniti še na višji nivo,“ je 
dejal Drobne, nato pa se je dotaknil 
novincev in mladih igralcev: „Glede 
na odhode nekaterih posamezni-
kov smo morali reagirati in pripe-
ljati zamenjave, Bizjak in Pušaver 
sta prva, zagotovo jih bo na preiz-
kušnjo prišlo še nekaj. Tukaj bo tre-

ba imeti 'dobro oko' in tudi malce 
sreče, da izberemo prave okrepitve 
in zapolnimo igralski kader. Vsi pa 
se zavedamo, da moramo ostati v 
okviru naših fi nančnih zmožnosti. 
Jaka (Bizjak, op. a.) je že stalnica na 
slovenski nogometni sceni, sedaj je 
pravi čas, da se ponovno preizkusi 
v 1. ligi. Je zelo zanimiv igralec, ne-
popustljiv in agresiven, obenem pa 
tehnično dobro podkovan, tako da 
se bo dobro vklopil v našo sredino. 
Podobne karakteristike veljajo za 

Pravljična zgodba o Kristjanu 
Čehu in njegovem trenerju Gorazdu 
Rajherju, ki se je začela pred sedmi-
mi leti, ko je Rajher opazil orjaka na 
šolskem tekmovanju in ga povabil 
v atletski klub, je končana. Zaradi 
nesoglasij o tem, da bi na treningih 
sodelovalo tudi Kristjanovo dekle, 
estonska metalka kladiva Anna Ma-
ria Orel, je pred časom močno poči-
lo … So mostovi za njima dokončno 
porušeni?

»Zaradi različnih pogledov, s 
kom lahko treniram, je prišlo 
do prehitrih reakcij tako na 
moji kot na trenerjevi strani. 
Zahteval je, da pri treningu 
ni mojega dekleta. Orlove, 
metalke kladiva iz Estonije. 
To je bil glavni razlog, zato 
sva se razšla,« je dejal Čeh.

Kristjan je sicer pred nekaj tedni 
na mitingu Ptuju postavil izjemen 
rezultat, disk je zalučal kar 69,52 
metra, kar je še vedno drugi izid 
sezone (več je zmogel le svetovni 
prvak Šved Daniel Stahl – 69,71 m). 
Odlično je nastopil tudi na nasled-
njih dveh domačih preizkušnjah v 
Slovenski Bistrici in Mariboru, rezul-
tati so konstantno presegali mejo 
65 metrov. 

»Nič ni bilo na osebni ravni, 
ni bilo kakšnega spora, moja 
vrata so še vedno odprta. 
Kristjan ni sprejel načina 

dela, tega, da ne meša posla s 
privatnim življenjem. Ko smo 
to želeli predstaviti, je dejal, 
da mu grenimo življenje. 
Mogoče smo šli nekoliko 
ostro, da ne more trenirati 
z Orlovo, ki ga moti med 
treningi. On ni sprejel, da ima 
trening vrhunskega atleta 
svoje pogoje in zahteve, tudi 
odrekanja. Sam sem še vedno 
pripravljen delati z njim, to 
sem povedal vsem. A sem 
bil vedno načelen, vedno 
sem zahteval maksimum od 
sebe in to pričakujem tudi od 
drugih,« je pojasnil Rajher, 
vseh sedem let Čehove 
tekmovalne poti njegov edini 
trener.

Situacija je delikatna predvsem 
zaradi bližajočih se olimpijskih iger 
v Tokiu, na katerih Čeh skupaj s 
trenerjem Rajherjem sicer ni na-
povedoval kakšnega odmevnega 
rezultata, ampak sta oba igre vzela 
kot »nabiranje izkušenj, če pa se bo 
prikazala možnost za kaj več, pa bi 
to veljalo izkoristiti«. 

Čeh stališča glede tega ni spre-
menil: »Kar se olimpijskih iger tiče, 
ostajajo cilji nespremenjeni. Se ne 
obremenjujem z OI, želim imeti čim 
manj stresa. Še vedno imam drugi 
izid sezone na svetu, a se sam še ne 

Roberta (Pušaverja, op. a), ki je hi-
ter in dinamičen igralec. Tukaj je na 
preizkušnji še mladi Robert (Čakš, 
op. a.), ki se je že preizkusil v tujini 
(pri Alavesu v Španiji, op. a.), je pa 
od njega odvisno, kako se bo izka-
zal – za zdaj dobro dela.“

Že v soboto s 
Šampionom

Drobne je dodal še okvirni načrt 
pripravljalnih tekem: „Že v soboto 

vidom v vlogi favorita na OI. V Tokio 
ne bom šel s prevelikimi pričakova-
nji in cilji. Vem pa, da sem dober, 
mora pa se to pokazati na olimpij-
ski tekmi, v boju s tekmeci, ki imajo 
osebne rekorde tudi prek 70 m.«

Čeh bo jutri zjutraj s slovensko 
reprezentanco odpotoval na ekipno 
evropsko prvenstvo v Bolgarijo. »V 
Stari Zagori bom imel zelo močno 
konkurenco, tam bosta tudi aktu-
alni evropski prvak iz Litve Andrius 
Gudzius in Gudni Valur Gudnason, ki 
je lani z 69,35 m postavil islandski re-
kord. V Bolgariji bom dal vse od sebe, 

(19. 6.) imamo prvo preizkušnjo, 
prihaja Šampion, nato gremo od 24. 
do 26. 6. v Avstrijo, kjer bomo odi-
grali prijateljski tekmi z madžarskim 
prvoligašem Puškas Akademija in 
avstrijskim St. Poltnom, ki je letos 
izpadel iz 1. lige. Nato sledita tekmi 
z Nafto in romunskim prvoligašem, 
v generalki pred začetkom sezone 
pa se bomo pomerili z Rogaško (v 
petek doma) in v Koprivnici s Slave-
nom Belupom (v soboto).“

Jože Mohorič

pričakujem mete okrog 65, 66 m, 
lahko pa bo šlo tudi kaj več, če bodo 
pogoji dobri,« je napovedal Čeh in 
se obrnil tudi v nadaljevanje sezone: 
»Sedaj delam na tem, da bi se na tej 
vrhunski ravni obdržal. Novega tre-
nerja ta čas še nimam, kot kaže, bom 
skušal sam zvoziti sezono do konca. 
Ne vidim možnosti, da bi obnovila so-
delovanje z Rajherjem.«

Vroče ptujske juhe vpleteni zago-
tovo ne bodo pojedli vroče, kdo pa 
bo za mizo takrat, ko se bo ohladila, 
pa je že drugo vprašanje …

JM, sta

Jaka Bizjak: »V to ekipo prinašam izkušnje«
Jaka Bizjak je aprila dopolnil 30 let. Za sabo ima bogato kariero, 

največ nastopov pa je zabeležil v 2. ligi v dresih Šmartnega, Drave in 
Nafte. Za ptujske modre je v sezonah 17/18 in 18/19 odigral 32 tekem in 
dosegel 20 golov, med drugim je zaigral tudi v dodatnih kvalifi kacijah 
za vstop v 1. slovensko ligo s Triglavom. 

Vmes je nastopil tudi v Avstriji, dokazoval pa se je tudi v futsalu (pri 
Mariboru in Dobovcu v letih 2015, 2016 in 2017). Po prehodu iz mladin-
ske šole Šampiona se je že zelo mlad pridružil velenjskemu Rudarju v 
1. ligi, a takrat priložnosti ni docela izkoristil. To želi izboljšati v Kidri-
čevem. 

„Sprejem v novi sredini je bil zelo lep. Ekipa se mi zdi super, pra-
va klapa, na treningih vsi pridno delajo, zato se že veselim vsega, kar 
je pred mano tukaj v Kidričevem. Glavni motiv za prestop iz druge v 
prvo ligo so bili nedvomno višji cilji, moja želja, da zaigram v najvišjem 
rangu slovenskega tekmovanja. Ko se mi je pri Aluminiju pokazala pri-
ložnost, nisem okleval, ampak sem jo zagrabil z obema rokama,“ je o 
prvih vtisih v novi sredini in razlogih za prestop povedal Jaka Bizjak. 

Želje so seveda povezane z doseganjem zadetkov: „Seveda upam, 
da bom v to ekipo prinesel zadetke! Lani je bil Aluminij v začetku v 
nekakšni strelski krizi, žoga večkrat ni hotela v gol. Moje naloge bodo 
nedvomno povezane s tem, da je teh nihanj čim manj. Če bom eki-
pi pomagal v tem, potem bom zadovoljen jaz pa tudi celoten klub. V 
to ekipo prinašam izkušnje; vsako moštvo potrebuje pravo razmerje 
med mladimi in izkušenejšimi igralci, slednji moramo potegniti voz 
naprej takrat, ko je najtežje, obenem pa moramo biti mentorji mladim 
– tukaj sta v napadu takšna David Flakus Bosilj in Haris Kadrić.“

Za konec se je dotaknil še odhoda iz Nafte: „V Lendavi sem se dob-
ro počutil, vse je bilo korektno, zato se zahvaljujem vsem v ekipi in 
vodstvu. Razšli smo se s stiskom rok, kar se mi zdi pomembno.“

Prekinil tudi z Ilešičem
Čeh je maja končal tudi sodelovanje s svojim menedžerjem Aldom 

Inom Ilešičem, sicer tudi dosedanjim predsednikom AK Ptuj. 
»Odločil sem se za prekinitev sodelovanja, ko je prišlo do prvih 

nesoglasij, saj sem prepričan v načrtno delo, ki smo ga doslej počeli, 
drugo pač ne prinaša rezultatov. Odrekel sem se vsem denarnim na-
gradam, da bo tudi Čehu jasno, da nisem tega delal zaradi denarja. Na-
sprotno, bil sem tudi njegov prvi sponzor. S tem se je pravzaprav vse 
začelo. Želeli smo, da bi Čeh postal najboljši metalec diska na svetu. Ni 
več delovalo vse skupaj in sva prekinila sodelovanje, tudi sponzorsko. 
Moja vrata pa se dolgoročno niso zaprla. Želim, da bi našli čas za pogo-
vor, vsi trije skupaj s Čehom in Rajherjem. Do tega še ni prišlo. Mogoče 
bo vse skupaj prineslo hitrejše dozorevanje. Če se bomo vsi zavedali, 
kaj želimo, lahko nadaljujemo našo zgodbo,« je dejal Ilešič.

E-mail: sport@radio-tednik.si

Strelstvo
Ptujčani prvaki drugič 
zapored 

Stran 19
Rokomet
Na Ptuju je aktivnih več kot 
100 mladih rokometašev

Stran 20

Športnik leta MO Ptuj
Brez presenečenj: 
najboljša Zidanškova in Čeh

Stran 18
Rokomet
Moškanjci-Gorišnica prvak, 
Velika Nedelja znova v igri

Stran 18

Urednik športnih strani: 
Jože Mohorič.
Sodelavci: 
David Breznik, Uroš Krstič, 
Niko Šoštarič, Simeon Gönc, 
Franc Slodnjak, 
Silva Razlag,
Črtomir Goznik.

Nogomet � NK Aluminij

Zadržati zmagovalno miselnost

Atletika � Kristjan Čeh

Pravljična zgodba po sedmih letih končana?

Foto: DAMN

Šumarji so se na pripravah za novo sezono 2021/22 zbrali v začetku tedna (na fotografi ji sta Jaka Bizjak 
in Luka Janžekovič), že v soboto pa jih čaka prva pripravljalna preizkušnja. 

Foto: instagram

Kristjan Čeh in Anna Maria Orel

Foto: Črtomir Goznik

Kristjan Čeh in Gorazd Rajher
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Prireditev Športnik leta v MO 
Ptuj je bila navadno organizirana v 
zimskem terminu, ob koncu januar-
ja, v koronskem letu je bilo – tako 
kot še marsikaj drugega – tudi to 
spremenjeno. Tako je bila prireditev 
z več kot 50-letno tradicijo v sredo 
izvedena na Mestnem stadionu na 
Ptuju. Udeleženci so spremembo 
termina in lokacije zvečine sprejeli z 
odobravanjem.

Glavni nagradi sta šli zasluženo v 

roke trenutno najbolj izpostavljenih 
športnikov ptujskih klubov: teniške 
igralke Tamare Zidanšek in atleta 
Kristjana Čeha. Slednji se je priredi-
tve udeležil v družbi izbranke Anne 
Marie Orel, o razhodu s trenerjem 
pa na prireditvi ni spregovoril. »Pri-
znanje sem osvojil drugič zapored 
in mi veliko pomeni. Upam, da ga 
prejmem tudi naslednje leto,« je 
dejal v sproščenem tonu. Prejel je 
veliko lepih želja predvsem glede 

nastopa na olimpijskih igrah. 
Tamara Zidanšek na prireditvi ni 

bila prisotna, je pa zbrane pozdra-
vila preko telefonskega klica: »Ve-
sela sem že tretjega zaporednega 
naziva naj športnica MO Ptuj, ki mi 
vedno veliko pomeni, predvsem pa 
sem vesela spoznanja, da ste me na 
Ptuju v vseh 12 letih treniranja spre-
jemali za svojo in me podpirali.« 

Priznanja za naj trenerja leta 2020 
sta dobila njuna dosedanja trenerja, 

Zoran Krajnc in Gorazd Rajher. 
Nagradi za najboljši ekipi sta pre-

jeli Strelski klub Ptuj in ŽRK Ptuj. 
Zlatko Kostanjevec razloge za us-
pešno delovanje ptujskega strel-
skega kolektiva vidi v kontinuiteti 
kvalitetnega dela, za mlado ekipo 
Ženskega rokometnega kluba Ptuj 
pa nagrada po mnenju Nuše Puž 
pomeni vzpodbuda za še bolj zav-
zeto delo tudi v bodoče.

Jože Mohorič, DB

Moškanjci-Gorišnica – 
V. Nedelja 20:24 (10:13)

MOŠKANJCI GORIŠNICA: Žuran 
(3 obrambe), Ranfl  (5 obramb); Te-
ment, Šandor 5, Bedrač 2, M. Geč, 
Ozmec 7, Belšak, N. Geč, Kolarič, 
Sok 3, T. Bedrač 2, Leben 1. Trener: 
Siniša Radujković.

VELIKA NEDELJA : Firšt Šeruga (2 
obrambi), D. Kovačec (6 obramb); 
Zorec 4, Kosi, Borko 1, Munda, Lo-
renčič 3, E. Kovačec 2, Bombek 1, 
Voljč 4, Toplak, Sovič 2, Lukman 3, 
Cvetko, Fergola. Trener: Uroš Krstič.

IGRALEC TEKME: Davorin Kova-
čec (Velika Nedelja).

Sosedski derbi je v športno dvo-
rano v Gorišnici privabil lepo število 
gledalcev, ki so lahko uživali v zani-
mivi rokometni predstavi. Domačini 
so pred tekmo že postali prvaki 2. 
DRL, na drugi strani je Velika Ne-
delja na derbi prispela v želji po 
zmagi, ki bi jim zagotavljala še vsaj 
minimalne možnosti za drugo mes-
to. Seveda ob spodrsljaju Cerkelj 
Radovljice proti Ajdovščini, ki se je 
dejansko zgodil (32:33) ...

Gostitelji, ki so Nedeljčane šoki-
rali v Ormožu, niso vodili niti enkrat 
na tekmi. Takoj so povedli gostje 
za dva zadetka (1:3, 2:4), ki pa v 
obrambi niso našli rešitev za strele 
domačinov iz razdalje, kjer sta zade-
vala Žan Ozmec in Nejc Šandor (naj-
boljši igralec 2. DRL). Da gostje niso 
že na začetku ušli na prednost treh, 
štirih zadetkov, je poskrbel vratar 

Filip Ranfl  z nekaj odličnimi obram-
bami. Od 20. do 30. minute so od-
lično v obrambi zaigrali Nedeljčani, 
ki so prejeli le en zadetek. V golu je 
blestel veteran Davorin Kovačec, ki 
je bil eden glavnih krivcev, da je Ve-
lika nedelja odšla na odmor s tremi 
goli prednosti. 

Na začetku 2. polčasa so varovan-
ci trenerja Siniše Radujkovića pres-
labo izkoristili zmedo v ekipi Velike 
Nedelje in zamudili priložnost za 
izenačenje. Gostje so znova zadihali 
in v 50. minuti zadeli za +5 (15:20). 
Ob tem so imeli tri odprte mete za 
povišanje prednosti, vendar je San-
di Žuran z odličnimi obrambami pre-

prečil, da bi bila tekma že odločena. 
S serijo 3:0 se je ekipa Moškanjcev 
Gorišnice v 57. minuti približala le 
na dva zadetka zaostanka (19:21) in 
zadišalo je po popolnem preobratu. 
Zmagovalca je odločil Enej Kovačec 
z dvema fantastičnima zadetkoma 
z razdalje. 

Po koncu tekme je bilo čutiti vese-
lje domačih ob osvojitvi naslova pr-
vakov 2. DRL in tudi na strani Velike 
Nedelje ob zmagi ter ob novici, da je 
Ajdovščina presenetila Cerklje Rado-
vljico. Tako zdaj Moškanjci Gorišnica 
ostajajo edini potnik v 1. B-ligo. Zadnji 
dve tekmi Cerklje Radovljica – Mo-
škanjci Gorišnica in Ajdovščina – Veli-

ka Nedelja bosta dali odgovor o dru-
gem potniku ligo višje. 
1. MOŠKANJCI-GORIŠNICA 2 1 0 1 18
2. VELIKA NEDELJA 2 1 0 1 14
3. RADOVLJICA - CERKLJE 2 1 0 1 14
4. AJDOVŠČINA 2 1 0 1 11

Siniša Radujković, trener M. Go-
rišnica: »Čestitke Veliki Nedelji za 
zmago in čestitke mojim fantom za 
odlično sezono in uvrstitev v 1. B-li-
go. Vesel sem, da so se v dvorano 
lahko vrnili gledalci, ki so videli lepo 
rokometno predstavo. Želeli smo 
dobiti še zadnjo domačo tekmo, 
vendar je tokrat nasprotnik odigral 
bistveno bolje kot na prvi tekmi 
v Ormožu. Ljubitelji rokometa so 
lahko na delu videli nekaj odličnih 
igralcev, ki bodo v prihodnosti zaz-
namovali rokomet v tem našem 
okolju. Tudi na zadnji tekmi proti 
Radovljici si želimo zmagati.«

Uroš Krstič, trener Velike Nede-
lje: »Po bolečem domačem porazu 
proti Cerkljam Radovljici smo si za-
dali cilj, da pošteno in po svojih naj-
boljših močeh odigramo zadnji dve 
tekmi. Tokrat smo v kriznih trenut-
kih odreagirali tako, kot je treba, ob 
tem pa je treba priznati, da je bila 
tudi športna sreča končno na naši 
strani. Imeli smo razpoloženega 
vratarja in devet različnih strelcev, 
tekmo pa smo dobili po zaslugi soli-
dne igre v obrambi. V soboto si v Aj-
dovščini v prvi vrsti želimo dobre in 
uspešne predstave, ki bi nas obdr-
žala v borbi po športnem čudežu.«

UR

Seznam nagrajencev: 
Najboljši športnik: 
1. Kristjan Čeh (Atletski klub Ptuj)
2. Sašo Stojak (Strelski klub Ptuj)
3. Denis Lazar (Boks klub Ring Ptuj)
Najboljše športnice:
1. Tamara Zidanšek (Teniški klub Terme Ptuj)
2. Majda Raušl (Strelski klub Ptuj)
3. Veronika Domjan (Atletski klub Ptuj)
Najboljša moška ekipa: Strelski klub Ptuj
Najboljša ženska ekipa: Ženski rokometni klub Ptuj
Nagrada za življenjsko delo na področju športa: Dušan Korošec
Najuspešnejša trenerja v letu 2020:
- Zoran Krajnc (Teniški klub Terme Ptuj)
- Gorazd Rajher (Atletski klub Ptuj)
Najzaslužnejši športni delavci za leto 2020:
- Andrej Murko (Judo klub Drava Ptuj)
- Davorin Muzek (Kolesarski klub Perutnina Ptuj)
- Ivan Maruško (Brodarsko društvo Ranca Ptuj)
- Stanko Kozel (Strelski klub Ptuj)
Najuspešnejša srednja šola: Gimnazija Ptuj:
Državni prvaki v individualnih športnih panogah v letu 2020:
- Vito Čurin (Klub borilnih veščin Ptuj)
- Timi Sitar (Klub borilnih veščin Ptuj)
- Patrik Šulek (Klub borilnih veščin Ptuj)
- Nik Jamšek Grobelnik (Klub borilnih veščin Ptuj)
- Lara Vuzem Vajda (Klub borilnih veščin Ptuj)
- Žan Viher (Atletski klub Ptuj)
- Maja Bedrač (Atletski klub Ptuj)
- Rene Kloar (Judo klub Drava Ptuj)
- Blaž Vidovič (Teniški klub Terme Ptuj)
- Žiga Kovačič (Teniški klub Terme Ptuj)
- Jan Hribernik (Golf klub Ptuj)
- Marsel Krajnc (Strelski klub Ptuj)
Najperspektivnejši športnici:
- Kiara Šegula (Namiznoteniški klub Ptuj)
- Lina Maltarić (Plavalna akademija Kurent Ptuj)
Okrogle obletnice delovanja klubov in društev v letu 2020:
- Atletski klub Ptuj – 40 let delovanja
- Judo klub Drava Ptuj – 60 let delovanja
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Prejemnik priznanja za življenjsko delo na področju športa: Dušan Korošec
Dušan Korošec se je rodil 19. novembra 1940. V otroških letih se je ukvarjal z jahanjem, veslanjem, streljanjem, orodno gimnastiko in smučanjem. 

Najboljše mu je šlo v veslanju, v katerem je v kanuju dvosedu tekmoval na mirnih in divjih vodah skupaj z Erikom Šaro. Skupaj sta dosegla kar nekaj 
dobrih rezultatov na republiških prvenstvih Slovenije in na državnih prvenstvih Jugoslavije. Še bolje mu je iz tekmovalnega vidika šlo v kartingu, v 
katerem je nastopal 12 let. Kot odličen voznik je bil v glavnem v ospredju na večini dirk po Jugoslaviji, z ekipo Avto moto društva Ptuj je bil nekajkrat 
tudi ekipni državni prvak. Tekmoval je tudi na evropskem prvenstvu v kartingu, ki je potekalo v bližini Münchna. Za razvoj kartinga na našem območju 
je prispeval tudi idejo za izgradnjo kartodroma v Hajdošah, prav tako pa po končani aktivni poti voznika še vedno sodeluje v vlogi funkcionarja pri 
organizaciji dirk. 

Še pomembnejšo vlogo ima Korošec pri delovanju Brodarskega društva Ranca Ptuj, pri katerem je začel delovati leta 1978, ko je na Ptujsko jezero 
pripeljal surfanje. Dve leti kasneje so iz tega športa razvili društveno jadralno sekcijo, ki se je z leti razvijala in je postala nosilna panoga zelo aktivnega 
ptujskega športnega društva. Izpostaviti je potrebno še njegovo pobudo in zavzeto delo pri gradnji klubskih prostorov na Ranci. Kot član društva je 
sodeloval tudi na različnih veslaških tekmovanjih, ves čas pa pomaga v različnih vlogah pri organizaciji tekmovanj na reki Dravi. 

Nagrajenec za življenjsko delo na področju športa v MO Ptuj v prostem času še vedno zelo rad vesla, kolesari in hodi na sprehode. »Priznanje in 
celotna prireditev mi bosta do konca življenja ostala v čudovitem spominu,« je dejal po prireditvi.

Športnik leta 2020 v MO Ptuj

Brez presenečenj: najboljša Zidanškova in Čeh

Rokomet � 2. SRL (m), 2. krog končnice

Moškanjci-Gorišnica prvak, Velika Nedelja znova v igri

Foto: Črtomir Goznik

Skupinska fotografi ja vseh prejemnikov nagrad in priznanj

Foto: Črtomir Goznik

Dušan Korošec, prejemnik nagrade za življenjsko delo na področju 
športa v MO Ptuj

Foto: Črtomir Goznik

Rokometaši Velike Nedelje so v 2. krogu končnice ugnali prvake iz 
Gorišnice in tako ohranili minimalne možnosti za napredovanje.

Nogomet � Turnir na Rogoznici
V soboto, 19. 6., ŠD Rogoznica v domačem športnem parku prire-

ja turnir za selekcije U-10. 
Prijavljene so ekipe Maribora (2), NŠ Galič, Miklavža, Drave, Alu-

minija (2), Gorišnice, Bukovcev, Jarenine, Grajene in Tabora. Priče-
tek turnirja je ob 9.00, zaključni boji pa bodo na sporedu od 14.30 
naprej.

Rokomet � 1. A SRL (ž)
Kvalifi kacije za obstanek, povratna tekma: ŽRK Ptuj – Olimpija (v 

soboto ob 19.00).

2. SRL (m), končnica od 1. do 4. mesta
PARA 3. KROGA, V SOBOTO OB 15.00: Ajdovščina – Velika Nedelja, 

OB 19.00: Radovljica-Cerklje – Moškanjci-Gorišnica. 

Jadranje � Regata ob dnevu državnosti
Na Ptujskem jezeru bo 19. in 20. junija v organizaciji BD Ranca in 

v sodelovanju z Jadralno zvezo Slovenije potekala regata od dnevu 
državnosti 2021. Nastopile bodo jadrnice vseh razredov z ugrezom 
do 120 cm.

Boks � 3. krog državne lige
V soboto bo v dvorani Campus na Ptuju izveden 3. krog državne 

lige. 

Kasaštvo � V nedeljo dirke v Ljutomeru
Letošnja prva kasaška prireditev na ljutomerskem hipodromu bo 

v znamenju spominskih dirk nekdanjih odličnih tekmovalcev in rej-
cev KK Ljutomer, Janka Makoterja in Mirka Hanžekoviča. 

V Makoterjevi spominski dirki bo nastopilo osem 3- do 14-letnih 
tujih in domačih kasačev na 2100 metrov dolgi stezi, med njimi lanski 
zmagovalec derbija Maugli, z voznikom Jankom Sagajem (KK Ljuto-
mer). Hanžekovičeva dirka bo namenjena šestim 3- do 4-letnim kobi-
lam slovenske reje (na 2160 metrov). Na sporedu bo sedem dirk z 49 
sodelujočimi konji iz KK Stožice Ljubljana, KK Komenda, KK Posavje 
Krško, KK Ljutomer, KD Krim in KD Slovenske Gorice Lenart. Začetek 
dirk bo ob 14.00. 

JM, NŠ

Športni napovednik
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boju v sezoni gostovali pri aktualnih 
prvakih Olimpije v Ljubljani. Slednji 
so zmagali s prednostjo šestih kro-
gov (1859.5:1853.3) oz. z rezulta-
tom 5:1. Ormožani so v končnem 
seštevku še drugič zapored osvojili 
ekipni bron. 

V izjemnem »reprezentančnem« 
dvoboju dveh najboljših slovenskih 
strelk, dvakratne olimpijke Žive 
Dvoršak in odlične Ormožanke Ur-
ške Kuharič, je bila z osebnim rekor-
dom v sezoni (632,2 kroga!) boljša 
Dvoršakova (po serijah: 106.8, 
104.9, 105.1, 105.6, 105.3, 104.5), 
zadovoljna z nastopom po tekmi 
pa je bila tudi Kuharičeva (po seri-
jah: 106.1, 103.2, 105.2, 105.2, 104.6, 
104.1), ki je s 628,4 kroga dosegla 
svoj drugi najboljši rezultat v sezoni 
in se po lanskem naslovu prvakinje 
veselila še srebrnega odličja v sku-

pnem seštevku posameznikov 1. A 
DL s puško. 

Posamično točko je Ormožanom 
priboril Jan Šumak (616.5), ki je pre-
senetljivo za 0.9 kroga premagal 
favorizirano Sonjo Benčina. Kljub 
porazu je bila zadovoljna s svojim 
nastopom tudi tretja Ormožanka 
Petra Vernik (608.4), ki jo je za dob-
re tri kroge ugnal mladinec Blaž Lu-
žar (611.7). Olimpija se je po dvobo-
ju veselila novega naslova ligaških 
prvakov, enako uspešni kot v lanski 
sezoni pa so bili Trzinci, ki so osvojili 
naslov podprvakov.

1. A-liga puška
Ekipni rezultati:                   Povprečje  Točke
1 OLIMPIJA 1862.8 14
2. TRZIN 1863.4 12
3. KOVINAR ORMOŽ 1852.3 7
4. GROSUPLJE 1831.7 1
5. I. POH. BATALJON RUŠE 1845.8 15

6. Š. OVAČA TURNIŠČE  1838.7 11
7. ČRENŠOVCI 1826.6 7
8. TRIGLAV JAVORNIK – K.B. 1621.3 0
9. KAMNIK 1823.4 14
10. CERKNICA 1831.6 14
11. LOTRIČ ŽELEZNIKI 1802.4 6
12. MURSKA SOBOTA 1805.0 2

1. A-liga puška
Skupno posamezno – 6. krog:

1. Živa Dvoršak, Olimpija  (632.2) 150 (1.)
2. Urška Kuharič, K. Ormož  (628.4) 130 (2.)
3. Urška Hrašovec, Ruše  (625.5) 113 (4.)
4. Nejc Klopčič, Trzin  (621.8) 57 (6.)
6. Klavdija Jerovšek, Grosuplje (618.5) 116 (3.)
9. Jan Šumak, K. Ormož  (616.5) 63 (15.)
10. Sonja Benčiča, Olimpija  (615.6) 104 (5.)
24. Petra Vernik, K. Ormož  (608.4) 5 (33.)
Teja Medved, Trzin  (/) 81 (9.)
Nuša Žnidarič, K. Ormož  (/) 28 (24.)
Franc Pinter, Kamnik  (/) 23 (27.)

Simeon Gönc

Minuli konec tedna se je s 
šestim turnirjem 1. A in 1. B 
državne lige z zračno puško 
in pištolo 10 m končala še 
ena zelo uspešna sezona za 
spodnjepodravske strelske 
klube. Ptujčani so s pištolo 
ubranili naslov najboljše 
ekipe in postali prvaki 1. A 
DL še tretjič v zadnjih štirih 
sezonah. Od sezone 2012/13 
naprej so se vedno uvrstili 
med najboljše tri ekipe 
prvoligaškega tekmovanja in 
imajo tri naslove najboljših, 
dve drugi in štiri tretja 
mesta. Ekipni bron v 1. A DL 
s puško si je po lanski sezoni 
znova pristreljala ormoška 
ekipa Kovinarja, ki beleži 
že osmo zaporedno sezono 
(od 2013/14), ko so Ormožani 
uvrščeni med najboljše 
tri ekipe v 1. A DL s puško, 
osvojili so po štiri druga in 
štiri tretja mesta. 

Majda Raušl priborila 
ključno točko

V letošnji sezoni še neporaženi 
Ptujčani so se v zaključnem šestem 
dvoboju na domačem strelišču po-
merili s sevniško ekipo Maroka in 
izgubili s srečnim rezultatom 1:5, saj 
so za dokončno potrditev ubranitve 
naslova prvoligaških prvakov potre-
bovali le še točko. Po pričakovanju 
vedno močna in neugodna ekipa 
Maroka se je veselila dveh posa-

mičnih točk in ekipne zmage s pred-
nostjo desetih krogov (1674:1684). 
Tokrat Sašo Stojak (558) ni imel 
najboljšega dne, premagal ga je 
Blaž Kunšek (569). Ključno točko 
za Ptujčane je osvojila najbolj izku-
šena strelka Majda Raušl (569), ki 
je v »reprezentančnem dvoboju« z 
drugim najboljšim rezultatom v se-
zoni premagala Sevničanko Mojco 
Kolman (564) in poskrbela za veliko 
veselje domačinov. V tretjem dvo-
boju je bil Ptujčan Matija Potočnik 
(547) za štiri kroge slabši od Klemna 
Juvana (551). 

Po vseh končanih dvobojih 5. kro-
ga pa se je Ptujčan Sašo Stojak raz-
veselil novega bronastega odličja v 
skupnem seštevku posameznikov 
1. A DL s pištolo, Ptujčanka Majda 
Raušl se je uvrstila na 7. mesto in za 
odličjem zaostala za 21 točk.

Miklavž šesti, Juršinci 
na 8. mestu 

Miklavški strelci Jožeta Keren-
čiča so dosegli drugo zaporedno 
zmago v gosteh, tokrat so slavili v 
Domžalah (2:4). Gostom sta točki 
priborila brata Boštjan (556) in Si-
mon Simonič (548), Miran Miholič 
(529) pa je izgubil točko z razliko 
sedmih krogov. V ekipnem seštev-
ku so bili Miklavževčani boljši od 
novincev za 14 krogov. 

Z odličnim nastopi v drugem delu 
sezone, v skupini za obstanek, pa 
so nadaljevali tudi Juršinci, ki so na 
gostovanju v Turnišču vknjižili še 
tretjo zaporedno zmago in se ve-
selili končnega osmega mesta v 1. A 
DL s pištolo. Juršinski strelci Ludvik 
Pšajd (554), Mirko Moleh (550) in 
Niko Pšajd (545) so bili boljši od svo-
jih nasprotnikov, dosegli pa so tudi 

ekipno zmago z veliko prednostjo 
in rezultatom 1543:1649.

1. A-liga pištola
Ekipni rezultati:                     Povprečje  Točke
1. PTUJ 1688.7    13
2. D. POŽENELA REČICA 1697.7    12
3. MAROK SEVNICA 1681.7 11
4. LOTRIČ ŽELEZNIKI 1665.3 0
5. DOMŽALE 1644.7 12
6. J. KERENČIČA MIKLAVŽ  1632.7 10
7. GROSUPLJE 1645.0    8
8. BREŽICE 1630.0    6
9. JURŠINCI 1660.7 17
10. TRZIN 1638.3 11
11. OLIMPIJA 1640.7 6
12. Š. KOVAČA TURNIŠČE  1549.0 0

1. A-liga pištola
Skupno posamezno – 6. krog:

1. Jože Čeper, Dušan Poženel  (574) 133 (1.)
2. Klemen Tomaševič, Železniki  (571) 113 (5.)
3. Majda Raušl, Ptuj  (569) 100 (7.)
4. Blaž Kunšek, Marok Sevnica (569) 99 (8.)
5. Peter Tkalec, Dušan Poženel (568) 125 (2.)
6. Mario Hološ, Trzin  (567) 117 (4.)
7. Mojca Kolman, Sevnica  (564) 103 (6.)
9. Sašo Stojak, Ptuj  (558) 121 (3.)
10. Boštjan Simonič, Miklavž  (556) 48 (18.)
11. Anja Prezelj, Železniki  (555) 73 (10.)
12. Ludvik Pšajd, Juršinci  (554) 73 (9.)
18. Mirko Moleh, Juršinci  (550) 31 (20.) 
20. Simon Simonič, Miklavž (548) 6 (34.)
21. Matija Potočnik, Ptuj  (547) 48 (17.)
25. Niko Pšajd, Juršinci  (545) 1 (40.)
33. Miran Miholič, Miklavž (529) 0 (45.)
Aleksander Ciglarič, Miklavž  (/) 66 (13.)
David Kekec, Juršinci  (/) 29 (21.)

V 1. A DL s puško 
Kovinar skupno 
do 3. mesta

V 1. A Državni ligi s puško so Or-
možani Kovinarja v zaključnem dvo-
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Strelstvo � 6. turnir 1. A državne lige s puško in pištolo 10 m

Ptujčani prvaki drugič zapored

Foto: Strelski klub Ptuj

Na 6. turnirju 1. A DL s pištolo so Ptujčani gostili sevniško ekipo Maroka in se kljub porazu z rezulta-
tom 1:5 veseli novega naslova prvoligaških prvakov. Novega velikega uspeha Ptujčanov sta bila zelo ve-
sela ptujski predsednik Rok Veršič in tehnični vodja Zlatko Kostanjevec, z leve strani tekmovalci Matija 
Potočnik, Mojca Kolman, Sašo Stojak, Klemen Juvan, Majda Raušl in Blaž Kunšek.

Več kot sto tisoč uporabnikov NEO platforme Telekoma Slovenije že uživa v 
vseh vsebinah na enem mestu, ogledu za 7 dni nazaj in glasovnem iskanju 
vsebin v slovenščini, kjer na mesečni ravni uporabniki izrečejo skoraj devet 
milijonov glasovnih ukazov. Znotraj NEO platforme pa lahko igrajo že 70 
različnih zabavnih iger. Številke ne presenečajo, saj je upravljanje TV-vsebin 
in pametnega doma s platformo NEO hitrejše, učinkovitejše, z NEO igrami pa 
življenje tudi bolj zabavno. 

PREIZKUŠAJTE  
NEO BREZPLAČNO 
Za najboljšo NEO izkušnjo smo poleg Vrhuncev platformo NEO obogatili še s 
prenovljeno aplikacijo NEO, znotraj katere upravljate vse vsebine na enem 
mestu in nadzorujete svoj pametni dom. Vedno bolj osebno uporabniško izkušnjo 
pa lahko doživite s pomočjo glasovnega iskanja vsebin v slovenščini, ogledom 
nazaj in bogatim naborom vsebin. Tako boste vedno našli tisto, kar imate 
najraje. Za vse, ki platforme NEO še ne uporabljate in bi si želeli raziskati, kaj vse 
NEO ponuja, obiščite neo.io in pridobite promocijsko kodo za aplikacijo in NEO 
izkušnjo na spletu, s katero boste lahko 1 mesec brezplačno preizkušali vse 
funkcije1 ter uživali v NEO svetu vsebin. 

PAKETI NEO SVET S SVETOVNIM PRIHRANKOM 
Paketi NEO Svet na enem mestu združujejo obilno mobilno komunikacijo z 
neomejenimi klici, sporočili in do 300 GB prenosa podatkov, zanesljiv super 
hiter internet in napredno TV-izkušnjo za vso družino. Doživite najboljšo NEO 
izkušnjo s paketi NEO Svet in prvo leto prihranite do 276 €2. Novi in obstoječi 
naročniki paketov NEO Svet pa  lahko izbirate tudi med naprednimi napravami po 
svetovnih cenah.

neo.io
1 Na spletni strani neo.io lahko tudi nenaročniki izpolnite obrazec in pridobite geslo za 30-dnevno brezplačno prijavo v NEO prek spleta ali prek mobilne aplikacije NEO.
2 Naročniško razmerje s paketi NEO Svet lahko sklenejo novi ali obstoječi naročniki, ki so zasebni ali poslovni uporabniki. Hitrost fiksnega interneta 600/100 Mbit/s velja v optičnem omrežju Telekoma Slovenije pri paketu NEO Svet C. 300 GB prenosa podatkov je mogoče porabiti v mobilnem omrežju 
Telekoma Slovenije in velja pri paketu NEO Svet C. Prihranek do 276 EUR je izračunan kot razlika redne mesečne naročnine paketa NEO Svet C (78 EUR) in akcijske mesečne naročnine (54,99 EUR) za prvo leto, ob vezavi za 24 mesecev za nove naročnike. Akcijska ponudba velja od 1. 4. do 31. 7. 2021 
in se izključuje z akcijsko ponudbo izdelkov. 
Cene so v EUR z DDV. Za več informacij o ponudbi obiščite  HYPERLINK “http://www.telekom.si” www.telekom.si, Telekomov center, pooblaščeno prodajno mesto ali pokličite 080 8000. Telekom Slovenije, d.d., Ljubljana

NOVA NEO FUNKCIJA: VRHUNCI
Da bo priročno tudi spremljanje prihajajočega nogometnega spektakla, je 
Telekom Slovenije poskrbel za vrhunsko nadgradnjo NEO platforme. Z novo 
funkcijo Vrhunci ne boste zamudili nobenega pomembnega trenutka iz največjih 
športnih preizkušenj v kolesarstvu, nogometu in na Olimpijskih igrah. Ogledali si 
boste lahko vse, od zamujenih priložnosti do zadetkov v polno. Vrhunce športnih 
spektaklov boste odslej našli enostavno in pregledno na enem mestu. 

VSTOPITE V NEO SVET 
Kontaktirajte nas in z veseljem vam pomagamo pridobiti akcijsko ponudbo 
ter odgovoriti na vsa vprašanja o naprednih funkcijah, ugodnostih in paketih. 
Obiščite www.telekom.si ali nas pokličite na 080 8000.

orme Telekoma Slovenijee žže uživa v 
i nazaj in glasovneeem iskanju 

čejo sksks oraj devet 
70

DOŽIVITE 
NAJBOLJŠO 
IZKUŠNJO NEO
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Rokomet je trenutno na Ptuju 
ponovno v fazi vzpona, k čemur je 
pripomoglo predvsem sistematič-
no in kakovostno delo z mladimi 
rokometaši v Rokometni šoli Ptuj, 
ki je svoje nove temelje zastavila 
leta 2018. Glavna ideja – želja izob-
raziti veliko kakovostnih domačih 
igralcev, ki bodo krojili slovenski ro-
kometni vrh – daje uspehe v sedan-
josti in veliko pozitivnega upanja za 
prihodnost rokometa na Ptuju. 

Trenutno je v RK Drava Ptuj re-
dno aktivnih več kot 100 mladih 
rokometašev, z njimi pa dela pet 
usposobljenih trenerjev. Sodeluje-
jo v ligaških tekmovanjih v šestih 
kategorijah in prav v vseh dosegajo 
odmevnejše rezultate. V zadnjih le-
tih so se ustalili in imajo svoje mesto 
med najkakovostnejšimi desetimi 
rokometnimi šolami v državi, kar 
klub postavlja ob bok velikanom 
slovenskega rokometa. 

Z zastavljenimi cilji spodbujajo 
tudi zdrav način življenja pri mladih, 

kar je ključnega pomena. Zato so 
izjemno veseli, da je ptujski klub del 
projekta NLB Šport mladim. Gre za 
projekt, s katerim delijo isto vizijo – 
mlade ljudi spraviti izpred televizor-
jev, računalnikov in telefonov ter jih 

vrniti nazaj v naravo, telovadnice in 
igrišča. Sponzorska podpora NLB 
pomaga delu enega najuspešnejših 
ptujskih športnih kolektivov. 

V Rokometni šoli Ptuj pod okri-
ljem RK Drava Ptuj se zavedajo, 
da morajo bodočim rokometnim 
upom ponuditi tudi nekaj več, kot 
le udeležbo na nacionalnih tekmo-
vanjih in kakovostnih treningih, če 
želijo doseči želene cilje. Iz tega 
razloga se različne selekcije udele-
žuje tudi mednarodnih turnirjev v 
Beogradu, Pragi, Prešovu, Varaždi-
nu, Linzu, Barceloni in Monoštru. 
Na vseh turnirjih ekipe dokazujejo 
svojo vrednost, saj posegajo tudi 
po najvišjih mestih. 

V klubu se prav tako držijo na-
čela, da v članskem moštvu v naj-
večjem možnem številu nastopajo 
doma vzgojeni rokometaši. Ekipa 
članskega mošta se le po potrebi 
dopolnjuje z mladimi perspektivni-
mi igralci iz širše regije. 

David Breznik

Kolesarstvo je ena najbolj 
priljubljenih oblik rekreacije, 
z odličnimi dosežki 
slovenskih asov –Primoža 
Rogliča, Tadeja Pogačarja, 
Mateja Mohoriča, Jana 
Polanca, Jana Tratnika... – 
pa je v Sloveniji v zadnjih 
letih dobilo še dodaten 
zagon. Tudi tradicionalni Poli 
maraton, ki ga organizirata 
Kolesarski klub Perutnina 

Ptuj in podjetje Perutnina 
Ptuj, je priložnost oz. namig, 
da se odpravimo na kolo.

Letošnja izvedba Poli maratona 
bo – podobno kot lanska – virtual-
na. To pa ne pomeni, da bomo ko-
lesarili virtualno, ampak bomo le 
dokazila o prevoženih kilometrih 
objavljali virtualno, na svojem FB 
profi lu z #polimaraton. Organiza-
torji priporočajo sledilno aplikacijo 
Strava, lahko pa tudi slikate števec 
pred vožnjo in po njej ter objavite 
fotografi ji. 

Za letošnjo 19. izvedbo Poli 
maratona so organizatorji do-
ločili 19 kilometrov, ki jih lahko 
odpeljete na poljubni trasi. »Za 
vse, ki se ne morete odločiti, kjer 
bi prevozili traso, priporočamo 
trase maratona iz prvih 17 let ma-
ratona, ko smo običajno udele-
žencem ponujali dve progi, dolgi 
21 in 52 kilometrov. Zvesti udele-
ženci prejšnjih maratonov bodo 
že vedeli, kjer so vozili vrsto let,« 
je dejal direktor KK Perutnina 
Ptuj Marjan Kelner. 

Ob tem je Kelner izpostavil še 
prvotni pomen maratona: »Ena 
od osnovnih idej Poli maratona je 
vzpodbujanje zdravega življenjske-
ga sloga, povezovanje rekreacije 
in kulinarike. Tukaj gremo z roko v 
roki s Perutnino Ptuj.«

UR

Rokomet � Rokometna šola Ptuj

Na Ptuju je aktivnih 
več kot 100 mladih rokometašev

Foto: klubski arhiv

Mladi na turnirju na Ptuju

petek � 18. junija 2021Šport mladih, rekreacija, prireditve20

  

Za izjemna doživetja nam ni treba iti daleč. Brda ponujajo hribčke, vinograde in slikovite vasice z 
ozkimi uličicami. Čarobna pokrajina z reko Sočo je polna lepot in prijaznih domačinov. Soča je tako 
zeleno-modra, da deluje skoraj nenaravno. Na kratki razdalji, samo nekaj kilometrih, se zavemo vse-
ga bogastva, ki ga ponuja naša zemlja, in užitkov, ki nam jih dobrodušno nudi. Občudovali bomo 
svetovnega rekorderja Solkanski most, srednjeveški grad na Dobrovem ter cerkev sv. Martina z mo-
gočnim cerkvenim zvonikom in freskami.
Sprehodili se bomo do spomenika Gonjače in Parka miru na Sabotinu. Obiskali bomo Kobariški mu-
zej in Dom Trente _ edini narodni park v Sloveniji z etnološko dediščino. Prevzela nas bosta središče 
Triglavskega narodnega parka _ dolina Trente in izvir najlepše slovenske reke Soče. 

Splošni pogoji so sestavni del programa!

 

CENA 175 €  
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Poli maraton 2021

Vzpodbujanje zdravega 
življenjskega sloga
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Največ pozornosti so posveti-
li urejanju cestne in vodovodne 
infrastrukture. V občini imajo 
namreč približno 80 kilometrov 
lokalnih cest, od katerih je deset 
kilometrov manj prometnih še ma-
kadamskih, najmanj toliko pa prek-
ritih tudi s 40 let starim asfaltom, 
ki torej kličejo k nujni prenovi. Kot 
pravi župan Marjan Žmavc, jim na 
leto uspe rekonstruirati do dva ki-
lometra cest, in tako bo tudi letos, 
ko bodo obnovili pet cestnih od-
sekov. »Kjer obnavljamo ceste, se 
hkrati naredijo tudi predpriprave 

za optično omrežje. Za 160 gospo-
dinjstev računamo, da jih bo Tele-
kom začel poleti že priključevati na 
optiko, premika pa se tudi projekt 
Rune, ki bo pokril bele lise. Na ta 
način bomo v občini pokrili prib-
ližno 250 gospodinjstev. Do konca 
leta naj bi bila končana projektna 
dokumentacija in urejene služnos-
ti, dela naj bi se začela prihodnjo 
pomlad in bila dokončana v drugi 
polovici prihodnjega leta.«

Med letošnjimi investicijami, 
za katere bodo namenili kar mi-
lijon evrov, kar je za polovico več 

kot običajno, pa je gotovo najpo-
membnejša energetska sanacija 
stavbe osnovne šole. »Stala bo 
pol milijona evrov, od katerih bo 
250.000 evrov primaknilo ministr-
stvo za infrastrukturo. Sanacija po-
teka v več fazah, in sicer smo v prvi 
že pred časom menjali energenta, 

prešli smo namreč s kurilnega olja 
na lesne sekance in s tem za polo-
vico zmanjšali stroške ogrevanja. 
V drugi fazi, ki pravkar poteka in 
se bo zaključila do začetka nove-
ga šolskega leta, bo šola dobila 
termoizolacijsko fasado in novo 
stavbno pohištvo, uredili pa bomo 
tudi mansardo, v katero bomo se-
lili krajevno in šolsko knjižnico ter 
kabinete lenarške glasbene šole, 
ki jo obiskuje 50 otrok iz matične 
osnovne šole v Cerkvenjaku in po-
družnične v Vitomarcih. V tretjo 
fazo pa spada oprema prostorov.«

Pripravljena je tudi že idejna za-
snova za povečanje vrtca. Ta je bil 
zgrajen leta 2004, a je širitev nuj-
na. »Vrtec trenutno obiskuje 108 
otrok, ki se tam že stiskajo, zato 
bomo dogradili še štiri igralnice, da 
bo vseh skupaj deset. Projekt nas 
bo stal približno 600.000 evrov, 
kar je veliko, a se ga bomo morali 
lotiti v naslednjih dveh, treh letih, 
pri tem pa seveda računamo tudi 
na pomoč šolskega ministrstva.«

Senka Dreu

Državno tekmovanje je bilo sicer 
predvideno v lanskem letu, a je bilo 
zaradi razmer v zvezi s koronaviru-
som odpovedano. Letos so se ga 
na Gasilski zvezi Slovenije odločili 
izpeljati. Mentor polenške desetine 
pionirjev Stanko Rakuša je povedal, 
da so najprej v aprilu izvedli tečaj 
za pionirja I. Teoretični del je pote-
kal preko zooma, nato so imeli še 
praktične vaje. Predavatelji oziroma 
inštruktorji so bili Tamara Ornik, 
Danijel Železnjak in Stanko Rakuša. 
„Maja smo začeli vaditi za državno 
tekmovanje. Imeli smo jih tri- do šti-
rikrat tedensko. Na državno tekmo-
vanje so nas spremljali predsednik 
in poveljnik GZ Dornava Robi Šacer 
ter Borut Fekonja, pa tudi predse-
dnik PGD Polenšak Jože Brumen in 
poveljnik Bogdan Vršič. Z nami so 
bili nekdanji pionirji, danes že mla-
dinci – tisti, ki so osvojili uvrstitev na 
državno tekmovanje in se ga žal za-
radi preseganja starostne meje več 
niso smeli udeležiti. Iz tega razloga 

smo morali zamenjati polovico tek-
movalne ekipe. Treba je vedeti, da 
sta od začetka kvalifi kacij minili dve 
leti in da so tedanji pionirji danes že 
nekateri mladinci. Seveda so nas na 
tekmovanju spremljali starši in stari 
starši pionirjev ter nekaj članov PGD 
Polenšak. Tekmovanje smo začeli z 
vajo z vedrovko, kjer se nam je zgo-
dil spodrsljaj in zaradi tega nismo 
dosegli želenega rezultata. Nato 
smo nastopili v vaji razvrščanja in 

jo odlično opravili. Sledila je štafeta 
na 400 metrov z ovirami, ki smo jo 
prav tako odlično odtekli. V kate-
goriji pionirjev smo med 43 ekipami 
osvojili 19. mesto. Z uvrstitvijo smo 
zadovoljni, saj se je v našem primeru 
izkazalo, da bi poleg dobre priprav-
ljenosti potrebovali še nekaj sreče. 
Če ne bi bilo če-ja in če se nam ne 
bi zgodil spodrsljaj, bi se verjetno 
uvrstili med prva mesta v državi,“ 
je vtise s tekmovanja strnil mentor 

pionirjev Rakuša. Dodal je, da so jih 
v društvu ob vrnitvi s tekmovanja 
pričakali s torto in curkometom. 
„Zadovoljni, veseli in ponosni smo, 
da smo prvič v skoraj 90-letni zgo-
dovini društva sodelovali na držav-
nem gasilskem tekmovanju. Podprli 
so nas tudi lokalni obrtniki in na tem 
mestu se jim lepo zahvaljujemo,“ pa 
je povedal predsednik PGD Polen-
šak Jože Brumen.

MZ

»Njemu zeleno, meni leseno,« 
pravi Simon Milošič iz Cirkulan, ki 
je lahko svoj vinograd v Slatini le z 
žalostjo opazoval. Ko se je sprehajal 
po vinogradu, je na sredini zagledal 

golo trsje. Tudi Irena Šeruga iz Gru-
škovca poroča, da je v Podlehniku 
na svoji domačiji doživela isti prizor, 
trta, kakor je zgledala na spomlad v 
času rezi, le tu in tam kakšen zelen 

poganjek. Približno trideset odstot-
kov gorice je že obrane, pove.

Na lovski družini so povedali, da 
se dajo v ta namen nabaviti tako 
imenovana odganjala, ki od sebe 
oddajajo za srnjad neprijeten vonj. V 
večjem obsegu pa pridejo v poštev 

električni pastirji in ograda. Trgatev 
je še daleč in pridelovalci lahko le 
upajo, da se bo še kaj obnovilo, da 
bo vreme zdržalo ter da srnjad ne 
bodo pobrala še tistega, kar je os-
talo. 

Petra Kolednik

Polenšak � Pionirji na državnem gasilskem tekmovanju

Prvič v zgodovini društva
Pionirji Prostovoljnega gasilskega društva (PGD) Polenšak so v začetku meseca sodelovali na državnem gasilskem tekmova-
nju v Celju. Udeležbo na tekmovanju so si zagotovili najprej na tekmovanju GZ Dornava in nato še na regijskem tekmovanju 
septembra 2019 v Majšperku, kjer so suvereno osvojili 1. mesto.

Haloze � Srnjad v vinogradih 

»Zelena« trgatev
Ko so se razkadili deževni oblaki, so se kmetje in vinogra-
dniki z vnemo vrnili na delo. Predvsem tisti, ki se resno 
ukvarjajo z vinogradništvom, pa so naleteli na precej hla-
den tuš. Divjad je obiskala vinograde in osmukala tiste 
najbolj krhke mlade dele trte. 

Foto: SD

Marjan Žmavc: »Ko smo na šoli 
menjali energenta, smo za polovico 
zmanjšali stroške ogrevanja.«

Cerkvenjak � Z županom ob 23. občinskem prazniku

V znamenju energetske sanacije šole
Kljub tem da se je zaradi epidemije lani javno življenje takorekoč povsem ustavilo, je vodstvu občine Cerkvenjak uspelo izpe-
ljati prav vse načrtovane investicije.

Ptuj � Deset let skupine Ljudski vrt Ptuj

Gibanje za zdravje in dobro počutje
Na Ptuju aktivno deluje že pet skupin Šole zdravja. 11. junija 
je 10-letnico delovanja praznovala skupina Ljudski vrt Ptuj, 
ki jo že od vsega začetka vodi in usmerja Marija Gabron.

Foto: Črtomir Goznik

Skupina Ljudski vrt Ptuj je 10-letnico delovanja praznovala s člani ne-
katerih drugih skupin Šole zdravja na Ptuju, kjer delujejo še skupine 
Panorama, Rogoznica, Spuhlja in Breg.

Foto: Črtomir Goznik

Ptujska županja Nuška Gajšek se je s priložnostnim darilom zahvalila 
skupini Ljudski vrt Ptuj za njeno delovanje, naj z zanosom in energijo 
delujejo še vrsto let. Vsem pa je zaželela še veliko zdravih let.

Foto: Črtomir Goznik

Učenci od 1. do 5. razreda OŠ Ljudski vrt so na temo gibanja pripravili 
nadvse zanimivo likovno razstavo.

Foto: PGD Polenšak

Pionirji PGD Polenšak z mentorjema Stankom Rakušo in Danijelom Železnjakom

Foto: Irena Šeruga

Jubilej je skupina praznovala z nekaterimi drugimi ptujskimi skupi-
nami, ki so se ji pridružile pri jutranji vadbi po metodi tisoč gibov in 
kasnejšem skupnem druženju. Ob tej priložnosti so jim z izbranim kul-
turnim programom čestitali učenci OŠ Ljudski vrt, s katero tudi sicer 
zelo dobro sodelujejo. Pripravili pa so tudi razstavo na temo Gibanje 
je zdravo. Čestitala jim je tudi županja MO Ptuj Nuška Gajšek. V spomin 
na jubilej jim je izročila spominsko obeležje MO Ptuj, zaželela še veliko 
zdravih let, zanosa in energije.

V desetih letih se je nabralo veliko lepih spominov, ki so ostali traj-
no zapisani, mnogih so se spomnili tudi ob jubileju. Skupina deluje 
kot ena velika družina, katere člani se srečujejo tudi ob drugih prilo-
žnostih, ne samo jutranji telovadbi. Povezujejo jih klepet ob kavici, 
izleti, pohodi in občasna druga druženja, tudi tedenska telovadba v 
šoli. Tudi po njihovi zaslugi je Ljudski vrt vedno bolj obiskan, vse bolj 
priljubljeno območje rekreacije, preživljanja prostega časa v zelenem 
okolju za vse generacije. V to okolje prinašajo pozitivno vzdušje in 
energijo z željo, da bi se jim pridružili še mnogi drugi, saj ima vsako, 
tudi najmanjše gibanje, pozitiven učinek na zdravje in počutje človeka. 
V teh stresnih časih pa je to še toliko pomembnejše.

MG
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Naslov: Radio-Tednik Ptuj, p. p. 95, Osojnikova cesta 3, 2250 Ptuj; tel.: (02) 
749-34-10, faks: (02) 749-34-35. Štajerski tednik je naslednik Ptujskega 
tednika oziroma Našega dela, ki ga je ustanovil Okrajni odbor OF Ptuj leta 
1948. Izhaja vsak torek in petek. 

Cena izvoda v torek je 1,30 EUR, cena izvoda v petek z revijo Stop je 1,50 EUR. 
Celoletna naročnina: 141,88 EUR, za tujino v torek 112,68 EUR, v petek 129,95 
EUR. Nenaročenih fotografij in rokopisov ne vračamo in ne honoriramo. 
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02 / 780 04 24

INFO@VRATA-TUNING.SI
OSOJNIKOVA 12, PTUJ

NOTRANJA VRATA

OKNA
SENČILA

Ž

19. in 20. junij 2021, sobota ob 21:00, nedelja ob 10:00: Mednaro-
dna kolesarska dirka Po Sloveniji pod sloganom Boj za zeleno. Izredna 
novinarska konferenca Komunalnega podjetja Ptuj v zvezi z obdelavo in 
predajo komunalnega blata. Dom upokojencev Ptuj odprl novi prizidek enote v Juršincih in podpisal 
pismo o nameri za novo gradnjo enote Žabjak. Županja Mestne občine Ptuj Nuška Gajšek v poročni 
dvorani mestne hiše Ptuj sprejela dobitnike priznanj Javne agencije Republike Slovenije za varnost 
prometa. 8. redna seja Sveta za preventivo in vzgojo v cestnem prometu Mestne občine Ptuj. Praznik 
Četrtne skupnosti Panorama pred Domom krajanov Olge Meglič na Vičavi. Bienalna likovna priredi-
tev Mežanovi dnevi v Miheličevi galeriji na Ptuju. Vrtec Ptuj v vseh enotah Vrtca Ptuj pripravil slovo mini 
maturantov – posnetek nastopa v vrtcu Tulipan. Atletsko tekmovanje invalidov na Mestnem stadionu 
Ptuj. Tretje kolo državne lige Zveze paraplegikov Slovenije za leto 2021. Košnja na stari način na 
haloških strminah v Repiščah v Halozah. Beno Vidovič skrbi za oživitev starih šeg in navad vaškega 
življenja v Halozah. Pred male ekrane vas vabi Televizija Ptuj, Videoprodukcija Tinček Ivanuša .
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ŽAGA PTUJ odkupuje vse vrste 
hlodovine, tudi embalažno – topol, 
lipo, jelšo, brezo, lahko na panju. 
Nudi žagan les, letve, morale, dr-
va za kurjavo, izdelavo in prodajo 
peletov plus in sekancev. Tel. 041 
403 713.

 PRODAMO - VIKEND na BELSKEM VRHU, 
letnik 1980, v  izmeri 104 m2 in pripadajoče 
zemljišče v izmeri  2384 m2. PRIPOROČAMO! 
69.900,00 EUR
041 684 075 ali 
02/6208 816 www.re-max.si/Poetovio

FASADE – IZOLACIJSKE iz stiropo-
ra – volne. V prednaročilu popusti. 
Barvanje fasad, zaključni ometi, 
pomoč pri subvencijah, vsa not-
ranja slikopleskarska dela. Jože 
Voglar, s. p., Zabovci 98, telefon 
041 226 204.

OKNA, rolete, žaluzije, komarniki, 
ugodne cene. Janez Belec, s. p., 
Trnovska vas 50, tel. 041 884 841; 
janez.belec@gmail.com.

UGODNO: vse iz inoxa, ograje – 
deli, okovja za kabine, cevi, vijaki, 
dimniki, litoželezni kamini, gorilni-
ki na pelete. Ramainoks, d. o. o., 
Kopališka 3, Kidričevo, tel. 02 780 
99 26, www.ramainox.si.

Mali oglasi

STORITVE

PRODAJAMO razcepljena bukova drva 
vseh dimenzij in bukovo hlodovino 
ter zelo kakovostne smrekove pelete, 
brezplačna dostava, ugodna cena. 
Danilo Horvat, s. p., Moškanjci 1d. Tel. 
051 667 170.

BUKOVA drva prodam. Razrezana na 
25, 33 ali 50 cm. Tel. 041 893 305, 
e-mail: info@lesgrad.si, Lesgrad, 
d. o. o., Mlače 3, Loče.

SERVIS gospodinjskih aparatov in 
elektronskih naprav. Storitve na terenu 
Ljubo Jurič, s. p., Borovci 56b, 2281 
Markovci. Tel. 041 631 571.

IZPOSOJA in prodaja medicinskih 
pripomočkov na naročilnico ZZZS 
(postelje, vozički, toaletni stol ...). 
NOVA REHA, Mlinska c. 1a, Ptuj, 
tel. 02 782 01 06.

www.novareha.si

V KICARJU podarim košnjo sena. Tel. 
031 658 799.

NESNICE, rjave, 20-tedenske, v začetku 
nesnosti, prodajamo, možnost dostave. 
Kmetija Rešek, Starše 23. Tel. 040 531 
246.

PRODAM obračalnik Sip 220, malo 
rabljen, v zelo dobrem stanju. Tel. 051 
316 591.

PRODAM dve telički simentalki, stari 4 in 
7 mesecev. Tel. 070 250 441.

PRODAM motorje Akme, Mag in 
Lamborgini, vsi obnovljeni, za kosilnice 
Gorenje Muta in Buherce, cena po 
dogovoru. Tel. 051 376 732.

KMETIJSTVO

KUPIMO traktor, traktorsko prikolico, 
cisterno za gnojevko, krožne brane, 
cepilnik za drva in drugo kmetijsko 
mehanizacijo. Telefon 041 923 197.

NESNICE, mlade, rjave, hisex, cepljene, 
v začetku nesnosti, prodajamo vsak dan 
od 8.30 do 17. ure. Naročila zbiramo 
na tel. 041 694 124. Soršak, Podlože 1, 
Ptujska Gora.

PRODAM dva bika, stara 3 mesece. Tel. 
041 494 107.

BUKOVA drva, cepljena, metrska, 
prodam. Tel. 041 557 553.

Potrebujemo dostavljalca pic na 
območju Ptuja. Lahko ste tudi upo-
kojenec. Informacije 031 301 116. 
Picerija Slonček iz Prešernove 19.

Prazna sta dom in dvorišče,
naše oko zaman te išče.

SPOMIN

Minilo je leto dni, odkar se je poslovil

Franc Kelenc

Iskrena hvala vsem, ki ga obiščete ob njegovem mestu zadnjega 
počitka, mu prižgete svečko in ga ohranjate v lepem spominu.

Vsi njegovi

Nešteto svečk je že zgorelo,
nešteto rožic ovenelo,
nešteto solz preteklo je,
življenja naša so se spremenila,
a srca naša te ne bodo pozabila.

V SPOMIN

18. junija mineva 12 let žalosti, odkar nas je zapustila draga žena, 
mama in babica

Ana Vauda
Z ZG. HAJDINE 83A

Hvala vsem, ki se je spominjate ali postojite ob njenem grobu.

Tvoji najdražji, ki te pogrešamo

Tiho, tiho čas beži,
spomin na tebe
v naših srcih ne zbledi.
So le dragoceni spomini
in sledi od dela tvojih pridnih rok,
ki nas učijo živeti naprej.

SPOMIN 

Alojz – Slavko Lukner
IZ ORMOŽA

11. 6. 1944–17. 6. 2020

Minilo je leto dni, ko si se tiho poslovil po težki bolezni, dragi mož, 
oče in dedek. Neizmerno te pogrešamo.
Hvala vsem tistim, ki se našega dragega spominjate in ga obiščete 
pri njegovem grobu.

Njegovi najdražji

Življenje celo si garal,
za dom in svoje bližnje vse si dal.
Sledi ostale so povsod
od dela tvojih pridnih rok.

ZAHVALA
ob boleči in prerani izgubi dragega moža, 
očeta, tasta in dedka

Franca Ferčeca
IZ KOZMINCEV 27

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom ter prijateljem 
za izrečena sožalja, darovane sveče, cvetje, denarno pomoč in daro-
vane svete maše.
Hvala za lepo opravljen obred p. Andreju in p. Benjaminu. Hvala 
pogrebnemu podjetju Mir in pevcem za odpete žalostinke, nosilcem 
simbolov, govornici gospe Zdenki Golub.
Hvala sodelavcem Perutnine Ptuj za darovano cvetje in denarno 
pomoč.
Vsem še enkrat iskrena hvala.

Žalujoči: tvoji najdražji

Prazen dom je in dvorišče,
naše oko zaman te išče,
ni več tvojega smehljaja,
utihnil je tvoj glas,
bolečina in samota sta pri nas.
Zato pot nas vodi tja,
kjer sredi tišine spiš,
a v naših srcih še živiš.

ZAHVALA
V 90. letu nas je zapustila naša draga mama, tašča, sestra, babica 
in prababica

Neža Prosenjak
IZ DORNAVE 47

Iz srca se zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, prijateljem 
in znancem za izražena pisna in ustna sožalja, podarjene sveče in 
cvetje ter darovane svete maše.
Iskrena hvala duhovniku za opravljen pogrebni obred, gospe Marici 
za besede slovesa, pevcem za odpete pesmi, godbeniku za odigrano 
melodijo, pogrebnemu podjetju Mir, d.  o.  o., in vsem, ki ste jo 
pospremili na njeni zadnji poti.

Žalujoči njeni najdražji

MOTORNA VOZILA

PRODAM moped Tomos kolibri, tri 
prestave, vozen, letnik 67. Tel. 041 805 
377.

RAZNO

PRODAM kosilnico Gorenje Muta z 
obračalnikom. Tel. 02 764 75 31 ali 
031 444 614.

DELO

NEPREMIČNINE

HIŠO na Ptuju, obnovljeno, zelo 
lepa lokacija, z vrtom, garažo in vso 
infrastrukturo, ugodno prodam. Tel. 070 
270 130.

V sredo, 23. junija, ob 18. uri se nam bodo 

Projekt podpirajo  in

prireja oddajo
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Se mi je pohvalil prijatelj, režiser: „Odkril sem vrhunsko igralko. 

Se mi je pohvalil prijatelj, režiser: „Odkril sem vrhunsko igralko. 

Pri dvajsetih odigra orgazem desetkrat bolje kot moja žena 

Pri dvajsetih odigra orgazem desetkrat bolje kot moja žena 

po dvajsetih letih zakona!“
po dvajsetih letih zakona!“

* * ** * *

Podplačani vedno gor plačajo.
Podplačani vedno gor plačajo.

* * ** * *

Če dam jaz drugi ženski številko, vzame žena meni mero.

Če dam jaz drugi ženski številko, vzame žena meni mero.

* * ** * *

Duša je prazna, a smrdi kot da bi bila polna dreka.

Duša je prazna, a smrdi kot da bi bila polna dreka.

* * ** * *

Ne vem, zakaj gre drugim v nos, ko jaz tretjim lezem v rit?!?

Ne vem, zakaj gre drugim v nos, ko jaz tretjim lezem v rit?!?

* * ** * *

Počasi bom moral poročni prstan zamenjati za erekcijskega.

Počasi bom moral poročni prstan zamenjati za erekcijskega.

AFORIZMI BY FREDI

Nastopili bodo: ansambel Pik, 
Špadni fantje, Raubarji, Brloga, 
Itak, Vez, Neli in muskontarji, An-
sambel Andreja Bajuka, Ansambel 
Gregorja Koala, Ansambel Tomaža 
Rota, Šentjanci, Posluh, Poziv s 
Ksenjo Šašek in Galama. Ob šte-
vilnih nagradah na Vurberškem 
festivalu podeljujejo tudi plaketo 
Jožeta Šifrarja, preminulega Slako-
vega pevca, za najboljšo vokalno 
izvedbo.

Slakovo glasbo in Slakov zven pa 
zavzeto ohranjajo tudi v Mirni Peči, 
kjer so v organizaciji za ohranjanje 
Slakove glasbe in družine Slak leta 
2018 izvedli prvi festival Slakove 
glasbe za nagrado Lojzeta Slaka. 
S podporo družine Slak pa je bil 
že leto pred tem ustanovljen tudi 
Koncertni ansambel Lojzeta Slaka, 
da se ohranja Slakova glasba in Sla-
kov zven, način igranja in petja, ki je 
tako značilen za Ansambel Lojzeta 
Slaka. Člani ansambla se želijo kar 
najbolj približati svojim vzornikom, 
ne le z ubranim petjeM in občute-
nim igranjem na diatonično harmo-
niko, temveč tudi z nastopanjem 
v dolenjski narodni noši. Slakova 
skladba Čebelar pa je od leta 2017 
del tradicionalnega slovenskega 
zajtrka.

Spomin na legendarnega glasbe-
nika, ki je ustvaril nov slog v naro-
dno-zabavni glasbi, ohranjajo tudi 
v Muzeju Lojzeta Slaka in Toneta 
Pavčka, ki so ga uredili v nekdanji 
podeželski šoli v Mirni Peči, ki se 
razvija v pravo kulturno središče. 
Z njim se poklanjajo dvema legen-
dama, virtuozu in ambasadorju dia-
tonične harmonike Lojzetu Slaku in 
velemojstru slovenske pesniške be-
sede, verza in rime Tonetu Pavčku, 
katerega spominska zbirka Je tre-

nutno še na dislocirani enoti muzeja 
v njegovi rojstni vasi Šentjurij, ki je 
oddaljena štiri km od Mirne Peči. 
Lojze Slak in Tone Pavček sta bila 
velika prijatelja, oba pa tudi častna 
občana občine Mirna Peč. 

„Lojze Slak je naša legenda in 
slovenski narodni junak. Iz nič je 
ustvaril carstvo glasbe, pred njim 
ničesar, za njim skladovnica plošč 
in nesmrtnih viž. Česar koli se je do-
taknil na svoji harmoniki, povsod je 
zazvenelo, zapelo, da je bilo veselo 
slovensko srce in slovenski človek. 
Tako kot njemu je bilo dano na tem 
svetu malokaterim: dar je bogat vir 
in on ga je medse živo sprejemal, 
ga bogatil in iz njega, iz pravira 
studenčnice, ustvaril mogočen ve-
letok glasbe, ki ne mine,“ je Tone 
Pavček zapisal o Lojzetu Slaku.

Lojze Slak je napisal 531 skladb, 

igranje in skladanje mu je bilo polo-
ženo v zibko. Izdal je 58 glasbenih 
albumov. Prejel je številne nagrade 
in priznanja, v ZDA so pod Slakovim 
vplivom nastali Botton box klubi in 
polka maše. S svojim ansamblom, 
ki je neprekinjeno deloval 47 let, je 
ustvaril nepozaben in prepoznaven 
zven štiriglasnega petja z diatonič-
no harmoniko.

MG

Slovenski muzeji in galerije bodo na Poletno muzejsko noč (19. junij) po-
novno odprti pozno v noč. Obiskovalci si bodo brezplačno ogledali muzejske 
zbirke, prav tako pa tudi nekatere druge projekte. Poletna muzejska noč 
2021 prinaša vsebine za vse generacije, družine pa še posebej vabi delavnica 
Grajski vrtiček v ptujskem gradu, ki se bo začela ob 18. uri, ko se bodo začeli 
tudi brezplačni ogledi. Še zadnjič pred zaprtjem si bo mogoče ogledati tudi 
največjo arheološko razstavo Osrčje Poetovione, ki so jo v Pokrajinskem mu-
zeju Ptuj-Ormož postavili v letu 2019, ob 1950. obletnici prve pisne omembe 
Ptuja v antičnih pisnih virih. V grajski vinski kleti bo mogoče pokušati mestno 
vino. Odprli bodo tudi razstavo Alje Košar V kraljestvu točk. Obiskovalci mu-
zejske noči pa bodo lahko podrobneje spoznali tudi projekt Living Castles, 
Mrežo „živih“ gradov, ki razvijajo številne turistično zanimive programe. 

Ta se kot oblika trajnostnega turizma za ohranjanje in promocijo kulturne 
dediščine izvaja v okviru Programa sodelovanja Interreg V-A Slovenija-Hrva-
ška. Sofi nancira pa ga Evropska unija in Evropski sklad za regionalni razvoj. 
Projekt so začeli izvajati 1. oktobra 2018, trajal pa bo do 30. septembra 2021. V 
njem sodeluje osem partnerjev. Vodilni partner je Medžimursko veleučilišče, 
projektni partnerji pa Raziskovalno izobraževalno središče Dvorec Rakičan, 
Znanstveno-raziskovalno središče Bistra Ptuj, Razvojna agencija Savinjske 
regije, d. o. o., Mestni muzej Varaždin, Muzej Medžimurja Čakovec, Muzeji 
Hrvaškega Zagorja in Proteus, d. o. o. 

„V projektu oblikujemo skupno blagovno znamko zveze gradov in dvor-
cev, ki bo pripomogla k boljši prepoznavnosti in promociji, z željo da se le-ti 
doma in v tujini predstavljajo kot skupen čezmejni turistični produkt. Vključe-
ni so ptujski grad, dvorec Rakičan, celjski grad, Stari grad Varaždin, grad Ča-
kovec, grad Veliki Tabor in dvorec Oršić v Gornji Stubici. Aktivnosti v projektu 
bodo pripomogle k večji obiskanosti teh gradov in ohranjanju naše kulturne 
dediščine. Izvaja se skupna promocija gradov ter tematskih dogodkov, ki 
bodo popestrili njihovo stalno ponudbo. Posebno pozornost pa v projektu 
namenjamo iskanju rešitev, kako s sodobno IKT opremo obogatiti ponudbo 

NAGRADNO TURISTIČNO VPRAŠANJE

Koliko urejenih pohodniških poti ima Slovenija?

.........................................................................

Ime in priimek:.........................................................................

Naslov: ….................................................................................

Davčna številka:.......................................................................

Kupon pošljite ali prinesite na naslov: Radio-Tednik Ptuj, Osojnikova 3, 2250 Ptuj.Foto: Črtomir Goznik

21. junija bo tudi Ptuj ponovno praznoval z glasbo. Fotografi ja je simbolična

Nagradno turistično vprašanje

Ljubitelji vseh zvrsti glasbe pa bodo še posebej uživali na najdaljši dan in 
najkrajšo noč, 21. junija, ko bo potekal letošnji slovenski praznik glasbe v enaj-
stih krajih po Sloveniji. Leta 1982 je takratni francoski minister podal pobudo 
za praznik svetovnega dneva glasbe, ki bi združil vse generacije francoskih 
glasbenikov. Dogodek, imenovan Fete de la Musigue, ki vsako leto poteka 
21. junija, zdaj vključuje že več kot 150 držav in več kot 700 mest po vsem 
svetu. Med temi državami je tudi Slovenija, ki bo praznik glasbe letos izvedla 
že osmič. Različnim glasbenim zvrstem bo mogoče brezplačno prisluhniti v 
Mariboru, Ljubljani, Murski Soboti, na Ptuju, v Celju, Rogaški Slatini, Kranju, 
Postojni in Železnikih. Potekal bo na ulicah, trgih in na drugih lokacijah, kjer je 
veliko mimoidočih. Predstavilo pa se bo več kot 80 zasedb. 

Za pravilen odgovor na vprašanje o tem, koliko so dolge reke, potoki in 
drugi vodotoki Slovenije, da 27.000 km, bo nagrado prejel Kristijan Krajnc. 
Veliko sodobnih turistov je danes pohodnikov. V Sloveniji smo v zadnjem 
obdobju uredili številne pohodniške poti. Danes sprašujemo, koliko urejenih 
pohodniških poti ima Slovenija. Nagrada za pravilen odgovor je vstopnica za 
kopanje v Termah Ptuj. Odgovore pričakujemo v uredništvu Štajerskega te-
dnika, Osojnikova 3, do 24. junija.

in obiskovalcem nuditi boljšo doživljajsko izkušnjo. 
ZRS Bistra Ptuj je v okviru tega projekta nabavila pametna očala z razšir-

jeno resničnostjo, ki bodo na voljo obiskovalcem ptujskega gradu na jutrišnji 
Poletni muzejski noči 2021. Obiskovalci, ki si bodo nadeli pametna očala Ep-
son, bodo pred seboj zagledali hologram na lokaciji, ki bo prikazoval vojaka. 
Vojaka bo treba pravilno obleči in opremiti s pravilnim orožjem. Očala bodo 
na Poletno muzejsko noč, 19. junija, med 18. uro in 24. uro, na razpolago v 
uporabo v drugem nadstropju ptujskega gradu. Aplikacija je pripravljena v 
slovenskem in angleškem jeziku,“ je projekt mreže živih gradov predstavila 
Zvonka Lazar Borak, strokovna sodelavka ZRS Bistra Ptuj. Ves čas Poletne 
muzejske noči bo aktivna predstavitvena stojnica, kjer bodo obiskovalci lah-
ko spoznali tudi druge dosežke in vseh sedem vključenih gradov. 

Ta konec tedna bo znova živahno tudi na Ptujskem jezeru. Brodarsko dru-
štvo Ranca bo izvedlo jadralno regato, ki jo posveča dnevu državnosti. Na 
dvodnevni regati pričakujejo več vrst jadrnic. V soboto bo start ob 11. uri, v 
nedeljo pa ob 10. uri. 

Ptujska poletna muzejska noč s številnimi dogodkiPtujska poletna muzejska noč s številnimi dogodki

Spodnje Podravje � Festival Vurberk 2021

Nove polke in valčki ter edinstvena Slakova glasba
Prvi od tradicionalnih slovenskih festivalov narodno-zabavne glasbe se bo oglasil 29. vurberški festival, ki bo 25. junija. Na njem bo nastopilo 14 izbranih ansamblov, ki 
se bodo ob 30. obletnici samostojne Slovenije predstavili s prav toliko novimi skladbami. Vsak izmed njih bo zaigral tudi po eno Slakovo uspešnico. 

Foto: MG

V muzeju Lojzeta Slaka in Toneta Pavčka so razstavljeni originalni Slakovi instrumenti. Slakove skladbe bodo ponovno oživele tudi na 29. vurberškem festivalu.
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